
جاده های استان کرمان جان ۷۵۴ نفر را گرفت

مدیرکل دفتر طراحی و تحلیل فرآیند های مالیاتی:
بزرگترین پارک جنگلی شرق کرمان آماده بهره برداری شداز ۵۰۰میلیارد مالیات خانه های لوکس ۲۰۰میلیون تومان وصول شد

فرمانده پلیس راه استان کرمان اظهار کرد:طی 
یازده ماه سال جاری ۷۵۴نفر در تصادفات 
جاده ای استان فوت کرده اند و ۵ هزار نفر نیز 
مجروح شده است که نسبت به سال گذشته 
مجروحین  ۳درصد  و  فوتی ها  ۱۲درصد 

جاده ای استان افزایش پیدا کرده است. 
هبردی  ا د ر یی در جلسه ستا سرهنگ رضا
ستان کرمان محورهای باغین– دفات ا تصا
دثه  حا ا  ر کرمان–بم  سپس  و  سیرجان 
و  برشمرد  ستان  ا ده های  جا خیزترین 
فزود:شهرستان کرمان با ۷۴۴فقره تصادف  ا
سیرجان،  شهرستان های  و  ول  ا تبه  ر در 
رفسنجان، زرند به ترتیب در رتبه های بعدی 
ر  ا ستان قر پرتصادف ترین شهرستان های ا

دارند.
ره  شا ا با  ستان کرمان  ا ه  ا ر پلیس  نده  فرما
۵۰درصد  رکرد: ظها ا دفات  تصا علل  به 
ژگونی  ا ستان مربوط به و فیکی ا دث ترا حوا

خودروهاست.
پلیس  رئیس  لدینی  ا معین  سرهنگ 
جلسه  ین  ا در  نیز  کرمان  ستان  ا هور  ا ر
گفت:بیشترین تصادفات درون شهری مربوط 

به تیرماه با ۲۳ نفر فوتی بوده است.
او ادامه داد:متاسفانه در سال جاری تخلفات 
فته است و در  فزایش یا فیکی ۲۴درصد ا ترا
یش  فزا برخورد پلیس با تخلفات ۵۱درصد ا

پیدا کرده است.
رئیس پلیس راهور استان کرمان عنوان کرد:با 
ما  وجود جانمایی دوربین های ثبت تخلفات ا
متاسفانه هنوز ۲۶دوربین بلااستفاده هستند.

او تاکید کرد:علت ۴۷ درصد فوتی های شهر 

کرمان ناشی از حوادث ترافیکی بوده است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان 
ستان سخن  دثه خیز ا ز نقاط حا مه ا دا در ا
به میان آورد و اظهار کرد:در استان کرمان 
۱۰۳نقطه حادثه خیز درون شهری داریم که 
امسال ۳۰ نقطه و تا اوایل سال آینده ۷ نقطه 
یان سال  دیگر آن رفع نقص می شود و تا پا
آینده ۶۶ نقطه حادثه خیز دیگر استان رفع 

خواهد شد.

یکی از مسائل حوزه اقتصاد که کارشناسان اقتصاد از 
آن به عنوان راه اصلی کاهش وابستگی کشور به نفت 
یاد می کنند، مالیات است. امروزه اعداد مختلفی در 
مورد ظرفیت های دریافت مالیات در کشور )با توجه 

به تولید ناخالص داخلی( مطرح می شود.
با توجه به ظرفیت های موجود یکی از راهکارهایی 
ز آن به عنوان راهی برای رشد درآمدهای  که ا

مالیاتی یاد می شود، افزایش پایه های مالیاتی است. 
لیات بر خودروهای  لی، ما نه های خا لیات برخا ما
ز جمله  نه های لوکس ا لیات برخا نقیمت و ما گرا
لیاتی جدیدی هستند که چند سالی  یه های ما پا
است، منابع درآمدی آنها وارد بودجه شده است 
اما طی این مدت عملکرد چندان مناسبی را در این 

موارد شاهد نبودیم.

مور  در زمان حاضر به نظر می رسد که سازمان ا
رد داشته و  ین موا لیاتی تمرکز بیشتری روی ا ما
در نیمه دوم سال جاری و با روی کار آمدن دولت 
سیزدهم چندین آیین نامه که مربوط به مالیات از 
خانه های لوکس و خودروهای گرانقیمت نیز می شد 

به تصویب هیئت وزیران رسید.
با این حال جهانگیر رحیمی  در گفت و گو با  تسنیم 
در خصوص میزان مالیات وصولی از خانه های لوکس 
گفته است: نزدیک به ۱۳ هزار نفر شناسایی شدند 
لیاتی  که اطلاعات آنها در سامانه سازمان امور ما
بارگذاری شده و اطلاع رسانی لازم نیز صورت گرفته 
است. تعداد بسیار زیادی هنوز مالیات های خود را 
ین بخش نزدیک به ۲۰۰  پرداخت نکردند و در ا
میلیون تومان وصول شده است.  به گفته او رقمی  
که در بودجه سال جاری برای مالیات از خانه های 
لوکس تعیین شد برابر با ۷۰۷ میلیارد تومان است 
اما مجموع مالیات محاسبه شده برای این ۱۳ هزار 
خانه لوکس برابر ۵۰۰ میلیارد تومان است. براساس 
نون  ماده ۱۰ آیین نامه بند »خ« تبصره شش قا
بودجه سال ۱۴۰۰ مهلت پرداخت مالیات خانه های 
لوکس تا پایان بهمن ماه تعیین شده است اما مهلت 
شناسایی و اعلام نیز تا پایان بهمن ماه در نظر گرفته 

شده بود.
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شهردار بم در مراسم کاشت ۲ هزار اصله نهال در عک

هفته منابع طبیعی و روز درختکاری با هدف اجرای 
طرح کاشت نهال رایگان در این شهر اعلام کرد که 
بزرگترین پارک جنگلی شرق کرمان تا چندروز 

آینده به طور رسمی افتتاح می شود.
باره درختان  ئه توضیح در ا ر علیرضا ریاضی با ا
کاشته شده در روز درختکاری افزود: ۳۰۰ اصله 
نواع نهال در نخستین روز از هفته درختکاری با  ا
ره منابع طبیعی  دا حضور مسئولان و با همکاری ا

بم به صورت نمادین در بلوار آیت الله بهجت و بلوار 
خبرنگار واقع در شهرک امام این شهر کاشته شد.

او اظهار داشت: از ابتدای اسفند سال جاری تاکنون 
بیش از ۲ هزار نهال از انواع درختان گرمسیری که 
در این منطقه قابل رویش هستند در نقاط مختلف 

شهر بم کاشته شده است.
شهردار بم افزود: همچنین ۲ هزار نهال نارنج نیز 
توسط فضای سبز شهرداری خریداری شده و از فردا 

در سایر نقاط سطح شهر کاشته خواهد شد.

سبز  فضای  در  نهال  نه  خزا د:  دا مه  دا ا ریاضی 
شهرداری بم آماده واگذاری نهال رایگان در هفته 

منابع طبیعی به شهروندان بمی است.
او به افتتاح فاز نخست پارک جنگلی شهید سردار 
توبان خلیج فارس بم در روز ۲۲  سلیمانی را در ا
اسفند سال جاری اشاره کرد و گفت: شهروندان می 

توانند در این پارک به نام خودشان درخت بکارند.
ر  ر هکتا ۴۸ هزا ین پارک با  ریاضی می گوید، ا
استان  شرق  جنگلی  پارک  بزرگترین  مساحت 
کرمان بعد از مجموعه جنگلی پردیسان قائم شهر 
کرمان است و با توجه به اینکه در محل ورودی بم 
قرار دارد مسافرین بین شهری نیز می توانند از این 

فضا استفاده کنند.
یه  فرادی که قصد سرما ر بم تاکید کرد: ا شهردا
یجاد ساخت و  ین پارک به منظور ا ری در ا گذا
ساز فضاهای ساختمانی مانند کافی شاپ و سایر 
نند براساس  رند می توا ا دا موقعیت های دیگر ر
طرح اداره کل منابع طبیعی استان کرمان سرمایه 

گذاری کنند. 
ریاضی توضیح داد: کارکنان فضای سبز و کارگران 
بع طبیعی و روز  نه هفته منا ری در آستا شهردا
ین هفته  درختکاری با لباس فرم در نماز جمعه ا

شهرستان بم شرکت خواهند کرد.

@kaghazevatan
ما را در تلگرام دنبال کنید
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

معاون راهداری اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان

اجرای طرح پاکسازی 
حریم راه های جنوب کرمان
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غفلت شهرداری کرمان  از  بودجه ریزی عملیاتی
شهری مثل نیویورک با حدود ۲هزار نفر نیرو کل شهر را  اداره می کند اما بزرگترین مصیبت در ایران این است که اقتصاد سیاسی در مورد جذب منابع انسانی خصوصا در بخش 

عمومی وجود دارد . مسلما  بیش از ۴ هزار نیرو  برای شهری با جمعیت حدود ۵۰۰هزار نفر لازم نیست.

»کاغذ وطن« لایحه بودجه پیشنهادی شهرداری کرمان را در گفت وگو با سعید خضر کارشناس رسمی بودجه بررسی کرد

معاون استاندار: افزایش قیمت کالا و 
 خدمات را در کرمان نخواهیم داشت

 مدیرعامل خانه »ای بی« :

بنیاد بیماری های خاص تکلیف صدها 
 بیمار »پروانه ای« را روشن کند

موســس و مدیرعامل خانه ای بی با اشــاره به 
چالش های پولی با بنیــاد بیماری های خاص، 

درباره حساب بانکی مشــترکی که جهت واریز کمک های خیرین برای استفاده بیماران 
پروانه ای ایجاد شده و بعدا از سوی بنیاد بیماری های خاص به حساب دیگری منقل شده 

است، خواستار شفاف  سازی این بنیاد شد

معــاون هماهنگی امــور اقتصادی اســتانداری کرمــان گفت: 
تغییــر و افزایــش قیمت هــا را قبل از عیــد نوروز در اســتان 
 کرمــان نداریم و بــا گرانفروشــی ها نیــز برخورد می شــود.

حســین مهرابــی در نشســت کارگــروه اقــدام مشــترک اســتان کرمــان افزود: 
پیشــنهادات افزایش قیمت بــه بعد از عیــد نوروز موکول می شــود و بنــا بر اعلام 
 تنظیم بازار کشــور، کمیتــه اســتانی اختیاری بــرای قیمت گذاری جدیــد ندارد.

پویش سراسری اهدای 
 خون  در کرمان
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خودروهای گران قیمت 
قاچاق تا پایان سال 
۱۴۰۰ امحاء می شوند

ســخنگوی ســازمان 
آوری  جمــع 

و فروش امــوال تملیکی از تعیین تکلیــف خودروهای 
لوکــس تحت اختیــار تا پایان ســال جــاری خبر داد 
 و گفت: خودروهــای گــران قیمت امحاء می شــوند.
به گزارش خبرگــزاری خبرآنلایــن به نقــل از روابط 
عمومی ســازمان جمع آوری و فروش امــوال تملیکی، 
»صاحــب حجتــی« اظهار داشــت: پــس از برگزاری 
جلسات متعدد ســازمان اموال تملیکی با ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز و ســازمان های ذیربــط در امر مبارزه 
با قاچاق و بــه منظور حمایــت از تولید و بــازار داخلی 
و همچنین برخــورد قانونی با پدیده شــوم قاچاق، این 
ســازمان اقدام به امحای تعدادی خــودرو گران قیمت 
خارجی )لوکس( قاچاق با حضور مســئولان کشــوری 
 در نیمــه دوم اســفندماه ســالجاری خواهــد کــرد.

 ارز ۴هزار و ۲۰۰ تومانی حذف شد 

۱۱۰ هزار تومان 
 یارانه برای هر نفر

ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی به غیر از گندم و دارو در 
لایحه بودجه ۱۴۰۱ حذف شد و قرار است رقم 

حاصل از این منابع برای ۶۰ میلیون ایرانی به ازای هر 
 نفر ۱۱۰ هزار تومان یارانه پرداخت شود.

رییس  جمهور:دستگاه های 
دولتی مانع تغییر کاربری 

اراضی کشاورزی شوند
رییس  جمهور  با تاکید بر ضرورت و اهمیت صیانت از 
محیط زیست و تلاش برای گسترش فضای سبز در 
کشور، دستیابی به این مهم را نیازمند مشارکت همه 
مردم دانست و از دستگاه های دولتی هم خواست تا از 

تغییر کاربری اراضی ممانعت کنند.

صفحه3را
 بخوانید 

صفحه ۲ را 
بخوانید
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ادامه مطلب را در صفحه۴ بخوانید 

 چرا صادرات کرمان روی  چرا صادرات کرمان روی ۲۲//۲۲ میلیارد دلار باقی ماند؟ میلیارد دلار باقی ماند؟

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی موضوع: احداث مخزن و خط انتقال نهضت آباد کوهپایه را 
با براورد  6.۰61.۰۲9.858 ریال همراه با ارزیابی ساده با مبلغ ضمانتنامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 3۰3.۰55.۰۰۰ ریال از محل 
اعتبارات عمرانی و با حداقل تعداد شرکت کنندگان 1 نفر و به شماره ۲۰۰۰۰۰5963۰۰۰۲1۰ را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت به  برگزار نماید. 

کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . 
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1۴۰۰/1۲/15 می باشد. 

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 19:۰۰ روز  دوشنبه مورخ 1۴۰1.۰1.۰8 
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 19 روز  شنبه تاریخ 1۴۰1/۰1/۲۰

تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت : ساعت 1۴:۰۰ تاریخ 1۴۰1.۰1.۲۰ 
تاریخ بازگشایی پاکت ها: ساعت 1۰:3۰ روز  یکشنبه تاریخ 1۴۰1.۰1.۲1

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:
 آدرس: کرمان بلوار ۲۲ بهمن شرکت آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: ۰3۴-333۲۲۲۲8۲ 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس ۴193۴ - ۰۲1 
دفتر ثبت نام: 88969۷38 و 85193۷68

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی( 

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

شماره 1۵۴ / ب/ 1۲ – 1۴۰۰م 
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پویش سراسری اهدای خون 
در کرمان

همزمان با آغاز ایام شــعبانیه و فرا رســیدن روز پاســدار ، 
جانباز و روز جوان پویش سراســری اهدای خون طی اعیاد 

شعبانیه در استان کرمان اجرا می شود.
ایرج شکوهی از راه اندازی پویش سراسری اهدای خون در 
اعیاد شــعبانیه همزمان با فرا رسیدن ایام شعبانیه و ولادت 
امام حســین )ع( حضرت ابوالفضل العبــاس )ع( امام زین 
العابدین )ع( و همچنین روز پاسدار ، جانباز و روز جوان در 

انتقال خون استان کرمان خبر داد.
او ضمن دعــوت از عموم مــردم به خصوص پاســداران و 
خانواده معزز شــهدا و جانبازان برای اهــدای خون گفت: 
این عزیــزان با اهدای خون خــود می تواننــد نقش مهمی 
در فرهنگ ســازی این مقوله انســانی و اجتماعی و ترغیب 
قشــر های مختلف به ویژه جوانان به این امر خداپســندانه 

داشته باشند.
شکوهی می گوید: با توجه به شــروع موج ششم کرونا و ایام 
پایانی ســال با کمبود ذخایر خون مواجه گشــته و به دلیل 
نزدیک شدن تعطیلات نوروزی نیاز به همراهی مردم شریف 
دیــار کریمان به ویــژه جوانان برای افزایــش ظرفیت های 
ذخایر خون اســتان داریم تا بتوانیم جوابگوی تامین خون 
بیماران  مخصوصا بیماران تالاســمی در تعطیلات پیش رو 
باشیم. به گفته او تمام دستورالعمل های بهداشتی کرونا در 
پایگاه های انتقال خون سراسر استان رعایت می شود و جای 
هیچ نگرانی برای اهداءکنندگان خــون وجود ندارد و کلیه 
عزیزانی که شــرایط اهدای خون را دارا می باشند، با همراه 
داشتن کارت ملی می توانند با حضور در مراکز اهدای خون 
سراسر اســتان یاری گر در تامین خون سالم برای بیماران 
باشند. این پویش از ســوم ماه شــعبان آغاز و تا پایان این 

ماه ادامه دارد.

اسـتان کرمان با وجـود افزایـش تولیـدات معدنی 
و کشـاورزی بـه عقیـده کارشناسـان ظرفیـت ۱۰ 
میلیارد دلار صـادرات را دارد اما باقی ماندن آن روی 
عـدد ۲.۲ میلیـارد دلار در سـال ضـرورت بازنگری 
در فرآیندهـای صادراتـی و توجـه بـه این حـوزه را 

گوشـزد می کنـد.
باوجود تمامی تلاش ها اسـتان کرمان سـالانه تنها 
بیش از ۲ میلیـارد دلار صـادرات دارد و ایـن رقم در 
حالی اسـت که با وجود افزایش تعـداد کارخانه ها و 
تولیدات بویـژه در بخش های معدنی و کشـاورزی، 
صـادرات ایـن اسـتان تغییـر چندانی با سـال های 
گذشـته نداشـته اسـت.  مسـئولان معتقدنـد این 
رقـم تـا ۱۰ میلیـارد دلار در سـال براحتـی قابـل 
دسـتیابی اسـت لـذا ضـرورت بازنگـری در تمامی 
فرایندهای صـادرات وجـود دارد. گرچـه تحریم ها 
آسـیب هایی بـر تولیـد و صـادرات مـا وارد کـرده 
اما جهـش تولیـد به عنـوان یـک بـازی ۲ سـر برد 
عـلاوه بـر اینکـه منبعـی بـرای درآمدزایـی بخش 
غیردولتـی باشـد،منفعت هایی بـرای دولـت هـم 
دارد؛کارشناسـان می گویند رونق تولیـد و صادرات 
ضمـن افزایـش عرضـه و همچنین تامین کسـری 
بودجـه دولـت در روزگاری کـه کشـور بـا مشـکل 
ارزآوری روبـه روسـت می توانـد تـورم و گرانی های 

افسارگسـیخته اقتصـادی را نیز کنتـرل کند.
لـذا ورود قدرتمنـد دولت بـه این حوزه با سیاسـت 
یافتـن بازارهـای جدید جهانـی، ارتبـاط اقتصادی 
با سایر کشـورها و نیز کاهش هزینه صادرات،کلید 
خـورد و در واقع دورنـگار این سیاسـت راه بازارهای 
جهانـی را بـرای کالاهای تولید شـده درون کشـور 
همـوار و یک گام مـا را به اهداف توسـعه ای کشـور 

نزدیک مـی کند.
صدور مجـوز راه اندازی دفاتر مرکز تجـاری ایران در 
کشـورهای مختلف با اتکا بر دیپلماسـی اقتصادی 
و عضویـت ایران در سـازمان همکاری شـانگهای را 
می تـوان از دیگـر اقدامـات مهـم دولت سـیزدهم 
برشـمرد که می تواند سـرانه صـادرات را در مسـیر 
توسـعه اقتصادی کشـور ارتقا دهد،ضمن اینکه در 
بهبود روابط تجـاری ایـران با کشـورهای منطقه و 

دیگـر فواید آن نیـز می توانـد تاثیرگذار باشـد.
سهم کرمان از صادرات

رییس سـازمان صنعت، معـدن و تجـارت کرمان با 
بیان اینکـه مجموع صـادرات ایـن اسـتان طی ۱۱ 
ماهه امسال ۲ میلیارد و ۲۲۰ میلیون دلار و واردات 
بیـش از یـک میلیـارد دلار بـوده اسـت گفت:تـراز 
تجاری کرمان با احتسـاب کالاهای وارداتی از دیگر 
گمرکات نزدیک به ۷۰۰ میلیون دلار مثبت شـده 
اسـت. مهدی حسـینی نژاد افـزود:ارزش صـادرات 
از گمرکات این اسـتان طـی ۱۱ ماهه امسـال ۸۷۴ 
میلیون دلار و صادرات از غیر گمرکات اسـتان یک 

میلیـارد و ۳۰۰ میلیون دلار بوده اسـت.
وی اظهـار داشـت: واردات مـا نیـز بـه ارزش یـک 
میلیارد دلار طی ۱۱ ماه گذشته بوده که این کالاها 
عموما قطعـات و تجهیـزات کارخانه هـای در حال 
سـاخت و اجزای خودرو برای رونق تولید در اسـتان 
کرمان بـوده اسـت.  رییس سـازمان صنعت،معدن 
و تجارت اسـتان کرمـان گفت:صادرات این اسـتان 
عمدتا به مقصد ۱۵ کشـور همسـایه و کشـورهای 
چین و هنـد انجام گرفته اسـت کـه در ایـن زمینه 
سیاسـت دولـت در ارتبـاط ایـران با همسـایه ها به 

صـورت جـدی دنبال می شـود.
او اضافه کرد:صادرکننـدگان تلاشـگران جبهـه 
اقتصـادی هسـتند کـه در شـرایط سـخت کنونی 
تـلاش می کننـد و در این زمینـه فرمایشـات مقام 
معظم رهبری را در دسـتور کار قرار دهند و اتفاقات 

خوبـی در ایـن اسـتان رقـم خورده اسـت.
صادرات با صنعتی شدن کرمان ارتقا می یابد

حسـینی نژاد در بخش دیگری از سخنانش معتقد 
اسـت که افزایش صادرات با صنعتی شـدن اسـتان 

مـی توانـد ارتقـا یابـد؛ او گفـت: برنامه ریزی هـا به 
لحاظ سیاست کلان اسـتان کرمان در حال هدایت 
به سـمت صنعت و معدن و ایجـاد ارزش افـزوده در 

حوزه معـادن و صنایع معدنی اسـت.
او با بیان اینکـه با توجه به ظرفیت هـا و توان داخلی 
اتفاقات خوبـی در اسـتان کرمان رقم خورده اسـت 
عنوان کرد: کرمان بـا تلاش صادرکننـدگان علاوه 
 بر اینکـه اسـتانی معدنی در کشـور اسـت بـزودی 
به عنـوان اسـتان صنعتـی نیز شـناخته می شـود 
زیرا تکمیل زنجیـره ارزش افـزوده را در این منطقه 

حمایـت کرده ایم.
حسینی نژاد افزود:برنامه خام فروشی در افق ۱۴۰۴ 
تولیـد بیـش از ۵۵ میلیون تـن فولاد اسـت که ۳۰ 
درصد فعالیت های فولادی کشور در استان کرمان 
شکل گرفته و به زودی شاهد رشد استانی صنعتی 

در کرمان خواهیم شـد.
رییـس سـازمان صنعت،معـدن و تجـارت اسـتان 
کرمان بیان داشت:این اسـتان با تولید یک میلیون 
و ۱۰۰ هزار تن کنسـانتره و ۴۰۰ هزار تن کاتد مس 

قطب تولید این محصول در کشـور اسـت.
موانع صادرات در کرمان چیست؟

اقدامـات خوبـی طـی ایـن سـال هـا انجام شـده و 
ایـن اقدامات آمـار صـادرات اسـتان کرمـان را طی 
۱۱ ماهه امسـال به ۲.۲ میلیارد دلار و تـراز تجاری 
مثبـت ۷۰۰ میلیـون دلاری را بـرای اسـتان رقـم 
زده اما برخـی از کارشناسـان و مسـئولان ظرفیت 
کرمان را برای صـادرات تا ۱۰ میلیارد دلار در سـال 
می داننـد که بـرای تحقق ایـن مهم بایسـتی ابتدا 

موانع پیـش روی صـادرات را رفـع کرد.
رییـس اتـاق بازرگانی،صنایع،معادن و کشـاورزی 
اسـتان کرمـان در این خصوص بـا احصـا و معرفی 
موانع فـراروی صادرکننـدگان گفت: مـا همچنان 
محدود بـه بازارهـای محدودتری در دنیا هسـتیم، 
کالاهـای صادراتـی مـا تکـراری و مبتنـی بـر پایه 
منابـع هسـتند و صادرکننـدگان مـا هـم روزانه به 

دلایـل متعـددی کاهـش می یابند.
چرا روی ۲.۲ میلیارد دلار صادرات مانده ایم؟

سـیدمهدی طبیـب زاده افـزود: ۱۰ میلیـارد دلار 
صـادرات اسـتان در سـال براحتی قابل دسـترس 
اسـت،اما چـرا اتفـاق نمـی افتـد و هرسـال روی 
رقـم ۲.۲میلیـارد دلار باقـی می مانیـم و ایـن 
درحالـی اسـت کـه رقـم مذکـور باوجـود تمامی 
سـرمایه گذاری ها افزایش نیافته اسـت. او با اشاره 
به تولیـد ۱۰ میلیـون تـن تولید شـمش فولادی 
و ۴۰۰ هـزار تـن مـس کاتـد، همچنیـن ظرفیت 
خدمـات و معدنـی اسـتان، عنـوان کرد:اسـتان 
کرمـان پنـج تـا ۶ میلیـارد دلار فقـط ظرفیـت 
صادرات محصولات معدنی دارد، سالانه ۲ میلیارد 
دلار ظرفیت صادرات پسـته و به همین میزان نیز 
ظرفیت خدمات فنی مهندسی و توریست درمانی 
و ظرفیـت صـادرات فـرش را دارد کـه آمار نشـان 
می دهد رسـیدن به آمار ۱۰ میلیارد دلار صادرات 
براحتی برای اسـتان قابل دسـترس اسـت. رییس 
اتاق بازرگانی،صنایع، معادن و کشـاورزی اسـتان 
کرمـان گفت:ضمـن اینکـه صـادرات اسـتان بـا 
افزایش سـطح فناوری و دانش بنیان شـدن تولید 
در میان مـدت تـا ۲۰ میلیـارد دلار قابـل افزایش 

اسـت، اینهـا ارقـام واقعی اسـت و رویا نیسـت.
او ابراز داشـت:صادرکنندگان نباید بـه ۲.۲ میلیارد 
دلار و برتر شـدن در صادرات اسـتان بسنده کنند، 
زیرا طـی دراز مـدت می تـوان اقدامات توسـعه ای 
خوبی رقم زد و در این زمینـه رویکرد جدیدی برای 

صـادرات باید اتخـاذ کرد.
به گفتـه او ضـرورت شـنیدن صـدای صادرکننده 
در راسـتای توسـعه صادرات اسـتان امری ضروری 
اسـت زیرا این مسـیر بـا تمامـی مزایـای آن بدون 
رفع موانع همـوار نمی شـود و فواید آن بـدون اقدام 
در رفع مشـکلات بخـش خصوصی نصیب کشـور 

نخواهد شـد.
طبیـب زاده در ادامـه بـا اشـاره به شـعار هـر تولید 
کننـده یـک صادرکننـده باشـد گفـت: رقابـت 

غیرسـازنده باعث افت قیمت ها می شـود درحالی 
که صادرات  کاری حرفه ای اسـت لذا بایـد این امور 

به شـرکت هـای تخصصـی واگذار شـود.
او بـا بیـان اینکـه بـرای کالاهـای اساسـی بایـد 
برنامه ریزی داشـته باشیم اظهارداشـت: با بهره ۱۴ 
تا ۲۰ درصدی تسـهیلات بانکی نمی توان  در حوزه 
صادرات با دنیا رقابـت کرد و با این تسـهیلات نمی 

توان توسـعه را رقـم زد.
حمل و نقل، برندسازی و بسته بندی

رییس اتـاق بازرگانـی، صنایع،معادن و کشـاورزی 
استان کرمان گفت:شـرکت حمل و نقل بین المللی 
برای صـادرات نداریـم، هیچکـدام از پنج فـرودگاه 
اسـتان کرمان امکان صـادرات ندارند و برندسـازی 
بسته بندی مناسـب کالاهای تولیدی اسـتان نیاز 

به زیرسـاخت نیاز دارد.
رقابت با تعرفه های بالا

او تاکید کرد:با عربسـتان و اردن برای صادرات خرما 
رقابـت می کنیـم در حالی کـه تعرفه هـای ما چند 
برابر عربستان تعریف شـده، در بازار روسیه نیز باید 
بـا ترکیه رقابـت می کنیـم و اگـر انتظار حضـور در 
بازارهای بیـن المللی وجـود دارد،ابتـدا باید فضای 
کسب و کار فراهم شـود و حداقل در شـرایط برابر با 

سـایر رقبا باشیم.
دیگر مشکلات بخشنامه ای

ایـن مسـئول افزود:یـک بخشـنامه وزارت جهـاد 
کشـاورزی برای سـلامت محصولات کشـاورزی از 
یکم بهمن ضـرورت اجـرا یافت کـه بر این اسـاس 
صادرات برخـی محصولات بویـژه بادمجان ممنوع 
و برای صـادرات گواهی سـازمان غـذا و دارو مطالبه 
شد در حالی که امکانات آزمایشگاهی آن درجنوب 

کرمان مسـتقر نبود.
طبیـب زاده ادامه داد:بسـختی امکان صـادرات این 
محصـولات را به مـدت یک ماه )بـدون نیـاز به این 
گواهینامه( تمدید و در مقابل به ساخت آزمایشگاه 
کمـک کردیم اما بـاز هـم آزمایش های مـا را ناقص 
اعـلام کردند زیـرا یـک دسـتگاه از هفت دسـتگاه 
بـرای انجـام آزمایشـات در ایـران وجـود نداشـت.

متاسـفانه پیـش از تامیـن تجهیزات بخشـنامه ها 
صـادر می شـود و کامیون هـای بارگیـری شـده ما 

معطـل می ماننـد.
او یـادآور شـد:حاضریم در اتـاق بازرگانی کرمـان 
تحلیلـی واقـع بینانـه از سیاسـت های ارزی سـال 
9۷ ارائه کنیم که نتیجه تصمیم های خلق السـاعه 
در کشـور چـه بـود و چـه آسـیبی بـه کشـور 
رسـاند؟صادرکنندگان بنـام را از رده خـارج کردیم 

و در قالـب آن ضربه هـای بسـیاری خوردیـم.
ایـن مسـئول بـا اشـاره بـه دسـتورالعمل رفـع 
تعهدات ارزی افزود:صادرکنندگان بسـیاری در این 
دستورالعمل گرفتار شده اند؛ سیستمی که اینگونه 
بـا صادرکننـدگان برخـورد می کنـد انتظـار تـراز 
مثبت تجـاری و افزایش صادرات را نداشـته باشـد.

رییـس اتـاق بازرگانی،صنایع،معادن و کشـاورزی 
اسـتان کرمان بـا بیـان اینکـه کارت بازرگانی یک 
صادرکننـده اسـتان کرمان حیـن صـادرات باطل 
شـد گفت:این شـرکت با ۵۰۰ میلیـون دلار کالای 
صادراتی با مشـکلی مواجه شـد کـه ما در سـامانه 
تجارت بـرای او ایجـاد کرده  بودیـم و بـار او پنج ماه 
معطـل شـد و این مـوارد اسـت که بـه صـادرات ما 

ضربـه مـی زند.
کل اقتصاد دنیا را ببینیم

او همچنین گفت:این استراتژی که کانون توجهات 
را تنها همسـایه هایمان قرار دادیم اشتباه است زیرا 
همه کشورهای همسـایه ما در مجموع پنج درصد 
مـراودات بین المللـی را دارنـد و 9۵ درصـد اقتصاد 

دنیا را رهـا کردیم.
طبیـب زاده با طـرح این پرسـش کـه مـا در کانون 
توجه کدام کشـور همسـایه هسـتیم و چه نقشـی 
در واردات و صـادرات آنـان داریم تصریـح کرد:باید 
بتوانیـم به همـه کشـورهای مهـم در اقتصـاد دنیا 

صـادرات کنیم.

تولید، صادرات محور شود
او اضافـه کرد:بیاییـد بنایی برای توسـعه صـادرات 
در اسـتان کرمان بگذاریم که در ایـن زمینه تحقق 
۱۰ میلیـارد دلار دسـت یافتنـی اسـت؛ بازارهـای 
دوردسـت و کشـورهای نوظهـور آفریقـا ظرفیـت 
خوبی دارند، شـرق آسـیا، اروپا و آمریکای شـمالی 
می تواننـد هـدف مبـادلات تجـاری مـا باشـند به 
شـرط اینکه بنیه صـادرات را تقویت کنیـم، تولید 
صادرات محور باشـد که رقابت پذیری شکل گیرد.
رییس اتـاق بازرگانی،صنایـع، معادن و کشـاورزی 
اسـتان کرمان تصریـح کرد:بنـا بگذارید کـه از فردا 
همه بخـش هـای تولید اسـتان کرمـان صـادرات 
محور شود زیرا در سـایه آن بقیه مباحث توسعه ای 
اسـتان محقق می شـود، ما حتی در صادرات پسته 

و خرما طـی ۱۱ ماهه امسـال افت داشـتیم.
نیازمند تدوین سـند ملی دیپلماسـی در 

کشـور هستیم
بهره گیـری از حوزه سیاسـت در اقتصـاد، حرکتی 
اسـت که بیشـتر کشـورهای توسـعه یافته دنیا در 
مسیر رشـد اقتصادی خود، از آن بهره گرفته اند اما 
باوجود شـکل گرفتن جنگ اقتصـادی و تحریم ها 
علیه کشـورمان، این روابط ایران را نیز تحت شـعاع 
قـرار داده و ضـرورت توجه به ایـن حـوزه را بیش از 

گذشـته گوشـزد می کند.
رییـس کمیسـیون اقتصـادی مجلـس شـورای 
اسـلامی نیز در این زمینه معتقد اسـت: مطالبه ای 
جـدی از وزارت امـور خارجـه داریم، امروز بشـدت 
نیازمنـد تدویـن سـند ملی دیپلماسـی در کشـور 
هسـتیم سـندی که راهبـرد بلنـد مـدت ایـران را 

مشـخص می کنـد.
محمدرضـا پورابراهیمـی تصریـح کرد:خروجـی 
سـوال از وزیـر خارجـه در سـال 9۳ ایـن بـود کـه 
دیپلماسـی اقتصادی در این وزارت تعریف شده اما 
این سیاسـت باید به صورت همه جانبـه در تمامی 

دولـت رقم بخـورد.
پورابراهیمـی عنـوان کـرد: وزارت امـور خارجـه 
بایـد پرچـم نظام جمهـوری اسـلامی را بـر سـر 
صادرکننـدگان ایرانـی در سراسـر دنیا بگسـتراند.
او افزود:وزارتخانه هـای صمـت و اقتصـاد هـم 
ظرفیت هـای خوبـی بـرای توسـعه صـادرات 
کشـور دارند،جذب سـرمایه گـذاری خارجی جزو 
اولویت های ماسـت که در این زمینـه باید ظرفیت 

سـازی بیشـتری بر تولیـد داشـته باشـیم.
تاثیر مذاکرات

نماینـده مـردم کرمـان و راور در مجلـس شـورای 
اسـلامی در ادامـه بـا تاکیـد بـر اینکـه هماهنگی 
برای ایجـاد سـند راهبردی بـه عنوان دیپلماسـی 
اقتصـادی بـا جدیـت پیگیـری شـود گفت:رونـد 
مذاکـرات خارجـی ایـران مثبـت اسـت امـا آینده 

کشـور را بـه مذاکـرات گـره نخواهیـم زد.
او افزود:بیانیه مجلس شـورای اسـلامی پشتوانه ای 
برای دولت در مذاکرات است،خوشـبختانه مسـیر 
بـاز شـده و خـود آمریکایی هـا اعـلام کردنـد کـه 
باوجود تحریم های سـخت روند شـرایط اقتصادی 
مـا از سـال های گذشـته بهتـر شده؛خودشـان 
شکسـت مقابل جمهوری اسـلامی را اعلام کردند 
و صادرکننـدگان افتخـار مـا در جنـگ اقتصـادی 
هستند و باعث شـدند که جلو آمریکا پیروز باشیم.

پشتیبانی از صادرات، هزینه نیست
اسـتاندار کرمان نیـز معتقـد اسـت:متخصصان را 
بایـد در تـار و پـود صنعـت تزریـق کنیم،صنعتگر 
بداند کار او فقـط اداره واحد تولیدی خودش اسـت 
و صـادرات را به افراد خبـره این حوزه بسـپرد؛اینها 
هزینه نیسـت و در واقع به سـرمایه گذاری عمیق و 

چندوجهـی تبدیل می شـود.
علی زینی وند افـزود:در ایـن حوزه بایـد گروه هایی 
به کمک صنایع اسـتان بیایند، اگر واحدی تولیدی 
به فکر انجـام همه کارهـا از تولید تا صادرات باشـد، 

آن صنعت محکوم به شکسـت است.
او افزود:ذهنیت مردم ما حتی پس از گذشـت چند 
نسـل همچنان روی برخـی از کالاهـای خارجی و 
برندهای خـاص  اسـت و در حالـی کـه در واقعیت 
کیفیـت آنهـا از محصـولات داخلـی ما هـم کمتر 
اسـت، ذهنیت مصرف کننده را نمـی توانیم تغییر 
دهیم، زیـرا آنـان کار عمیـق انجـام می دهنـد و تا 
نسـل ها جایگاه خود را در بازار حفـظ می کنند و ما 

نیز بایـد همینگونه عمـل کنیم.

چرا صادرات کرمان روی ۲.۲ میلیارد 
دلار باقی ماند؟

گزارش
حامد سالاری/ایرنا

معاون استاندار: افزایش قیمت 
کالا و خدمات را در کرمان 

نخواهیم داشت
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری کرمان گفت: 
تغییر و افزایــش قیمت ها را قبل از عید نوروز در اســتان 

کرمان نداریم و با گرانفروشی ها نیز برخورد می شود.
حسین مهرابی در نشســت کارگروه اقدام مشترک استان 
کرمان افزود: پیشــنهادات افزایش قیمت بــه بعد از عید 
نوروز موکول می شــود و بنا بر اعلام تنظیم بازار کشــور، 

کمیته استانی اختیاری برای قیمت گذاری جدید ندارد.
او اظهار داشت:مصوبه ای که اجرایی نشود برای کارگروه، 
کمیته و گروه کاری مشــکل ساز اســت و حاضران جلسه 

نباید مصوبه ای بنویســند که قابلیت اجرا نداشته باشد.
معاون هماهنگــی امور اقتصادی اســتاندار کرمان با بیان 
اینکــه مهمتریــن موضوع این اســت که فراینــد اجرای 
مصوبات را در جدولی بررسی می کنیم تصریح کرد: مقصر 
اجرا نشدن مصوبات باید بررســی و رسیدگی شود و هدف 
کمیته اقدام مشــترک نیز تجمیع و بررسی میزان اجرای 
مصوبات است و در این خصوص تعزیرات میزان کار انجام 

گرفته و توجیهات را مشخص کند.
او ادامه داد: انتظــار داریم هفته آینده گــزارش خوبی از 
مصوبات ۱۳ جلسه گذشــته و میزان انجام آن را با حضور 

استاندار و فرمانداران ارائه کنیم.
او با اشــاره به محتوای گزارشات اداره کل اطلاعات استان 
کرمان گفت: این اداره کل معتقد اســت کمیته اقدام وقت 
خود را تلف می کند که صورت خوبی ندارد، می توانیم در 
مقابل ایرادات مطرح شــده، آن را توجیه کــرد اما همه ما 
یک تیم هســتیم که باید جمع بندی از نامــه ها، پیگیری 
ها، اقدامات انجام شده تا روز چهارشنبه هفته جاری تهیه 
شود و باید به مقصران و کمک کنندگان مصوبات نمره داد.

مهرابی افزود: نکته دیگر ارســال اســامی بازرســان را به 
۲ گروه مــی توانیم تقســیم کنیم که نشســتی بین جهاد 
کشاورزی بسیج و صمت برگزار شود و لیست اسامی ۱۳۵ 

نفر بازرس را رصد و این افراد تایید صلاحیت شود.
قیمت گذاری معادن شن و ماسه

رییس ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان نیز 
در این نشست گفت: درخواســتی از انجمن معادن شن و 
ماسه برای افزایش قیمت محصولات این معادن آورده شد 
که ما اعلام کردیم طبق قانون شما مشمول قیمت گذاری 
در تنظیم بازار نیستید و بحث فعلی مربوط به رقابت است.

مهدی حســینی نژاد افزود: اعلام کردیم هــر قیمتی می 
خواهید بفروشــید اما ما به صورت های مالی معادن ورود 
کرده و آن را بررســی می کنیم که اگر تخلفی شده باشد با 

آن برخورد می شود.
او ابراز داشت: چون معادن شن و ماسه صورت مالی ندارند 
افزایش قیمت از طریق تنظیم بازار کشــور اتفاق می افتد 
که بر این اساس این معادن آنالیز قیمتی خود را به تنظیم 

بازار می آورند.
او با بیان اینکه به معادن شــن و ماســه اعــلام کردم حق 
افزایش قیمت تا تایید تنظیم بــازار را ندارند عنوان کرد: 
بخشــنامه های متفاوتی داریم که تنظیم بازار ملی اجازه 

رایزنی را به استان ها داده است.
۱۲ محموله روغن خوراکی، در استان توزیع می شود 

مدیرکل تعزیــرات حکومتی اســتان کرمان نیــز در این 
نشست با اشاره به خودروهای متوقف شده روغن خوراکی 
گفت: منتظر پاسخ  جهاد کشاورزی هستیم اما بار ۱۲ فقره 

محموله متوقف شده در استان توزیع می شود.
ارســلان میری افزود: در برخــی موارد نیــروی انتظامی 
براساس فرضیات خود تصور بر تخلف یک خودرو دارد اما 
پس از تطبیق مدارک با ســازمان هــای متولی آن را آزاد 

می کند.
او یادآور شــد: افزایش نرخ معادن شــن و ماســه هم در 
نشســت تنظیم بازار بررسی می شــود، این معادن اعلام 
می کنند که با صمت تفاهــم کردند ۲۰ درصد قیمت انواع 
شن را افزایش قیمت دهند و اگر حقی برای تصویب قیمت 
ها نداشــته باشــیم، نباید آن را به کارگــروه تنظیم بازار 

استان بیاوریم.

امیر غلامعلیان گفت: درحوزه رصد و دفع تهدیدات 
کشور ارتش به ثبات رسیده است و این آمادگی را 
داریم که در کسری از زمان وارد منطقه تهدید 

شویم آن را سرکوب و سالم به آشیانه برگردیم.
در همایشی از ۳۰ نفر از بازنشستگان و پیشکسوتان یگان های تابعه 
قرارگاه منطقه ای نزاجا و ارشد نظامی آجا در جنوب شرق کشور 

تجلیل و قدردانی شد.
در این مراسم امیر غلامعلیان،فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب 
شرق ارتش گفت: بازنشستگان و پیشکسوتان روشنگر و هدایتگر 
نسل جوان هستند و مقام معظم رهبری از دو دیدگاه توجه به 

پیشکسوتان و بازنشستگان را برای ما بسیار مهم عنوان کردند.
 او می گوید: توجه ویژه مقام معظم رهبری دربیانیه گام دوم انقلاب 
بر اهمیت ویژه به نسل جوان به عنوان بستر سازان و تعالی روبه 

رشد مسیر حرکتی انقلاب است.
به گفته امیر غلامعلیان قشر جوان باید از تجربیات بازنشستگان 
استفاده کنند و تمام تلاش این است که اجازه ندهیم گسست 

نسلی اتفاق بیفتد.
فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش گفت: امروز ارتش 
جمهوی اسلامی ایران یک ارتش معنویت محور سه بعدی است 

که بعد اول آن انضباط و سر لوحه کار ما قرار دارد.
او می گوید: بعد دوم دانش های مهارتی و هم افزایی است و امروز 
ارتش درحوزه های دانش افزایی و ارتقا مهارتی خود سرآمد است.

امیر غلامعلیان گفت: بعُد اول ارتش بعُد انضباطی در ابعاد ظاهری 
و معنوی، بعُد دوم توانایی های دانشی و مهارتی و بعُد سوم 

آمادگی های عملیاتی در هر زمان و مکان است.
فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش می گوید: امروز 
انگیزه های معنوی و بصیرتی کاملا در دل آموزش های ما الحاق 

شده است و آموزه های رزمی تلفیقی از آموزه های معنوی است.
امیر غلامعلیان گفت: همیشه ارتش و نیروی زمینی درتمام بحران 

در نوک پیکان است و به کمک مردم می شتابد.
او می گوید: این ارتش معنویت محور سه بعدی بدون ارتباط با 
پیشکسوتان نمی تواند به اهداف عالی خود برسدو جهاد تبیینی 
خصلتش این است باقیات و تجربیات پیشکسوتان را بدون 

هیچگونه تحریفی به نسل جوان منتقل کنیم.

رئیس پلیس فتای استان کرمان گفت: از ابتدای 
سال تاکنون ۱۰ باند کلاهبرداری اینترنتی در استان 

شناسایی و منهدم شده است.
سرهنگ امین یادگارنژاد اظهار داشت: به دلیل شیوع ویروس کرونا 
و افزایش آسیب های اجتماعی لازم است با تهدیدات فضای مجازی 

بیشتر آشنا شویم.
او با بیان اینکه وقوع جرایم سایبری در سال ۱۴۰۰ به مقدار ۱۸ 
درصد افزایش پیدا کرده گفت: افزایش کاربران در فضای مجازی از 

دلایل افزایش وقوع جرم سایبری است.
رئیس پلیس فتای استان کرمان با اشاره به اینکه در سال جاری 
تاکنون 9۶ درصد جرائم سایبری استان کرمان کشف شده افزود: 
کلاس های آموزشی در سطح استان توسط پلیس فتا برگزار شده، 

اما کافی نیست.
او با بیان اینکه کلاهبرداری یارانه ای بیشترین کلاه برداری سایبری 
است که ۴۲ درصد کل پرونده ها است ادامه داد: این جرائم نسبت به 

سال گذشته ۵ درصد افزایش پیدا کرده است.
یادگارنژاد با اشاره به اینکه مزاحمت های اینترنتی در استان 
کرمان ۱۲ درصد افزایش پیدا کرده که ۷ درصد هتک حرمت در 
پرونده ها بوده است گفت: انتقام جویی، سرگرمی، کنجکاوی و 
سرقت اینترنتی و همچنین هتک حرمت بیشترین جرائم سایبری 

اینترنتی است.
او با بیان اینکه ارزش ریالی پرونده های کشف شده ۱۴۰ میلیارد 
ریال است افزود: از ابتدای سال تاکنون ۱۰ باند کلاهبرداری اینترنتی 

در استان شناسایی و منهدم شده است.
رئیس پلیس فتای استان کرمان با اشاره به اینکه از ابتدای سال 
جاری تاکنون چهار باند ضداخلاقی در فضای مجازی نیز شناسایی 
و منهدم شده است ادامه داد: امروزه مهمترین شیوه کلاهبرداری 

ارسال پیامک های حاوی لینک آلوده است که انجام می شود.
او با بیان اینکه به پیامک های ناشناس نباید پاسخ داده و به هیچ 
عنوان نباید نسبت به این پیام های ارسالی عکس العمل نشان 
ندهید گفت: باید بلافاصله با پلیس فتا تماس گرفته و موضوع را 

در جریان بگذارید.
یادگارنژاد با اشاره به اینکه اطلاع رسانی های قوه قضائیه و دولت همه 
هستند افزود: اصلاً نباید پول پرداخت کرد و به هیچ وجه لینک های 

ارسالی پیامکی را باز نکنید.

فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش:
آمادگی دفع سریع تهدیدات 

علیه کشور را داریم

۱۰ باند کلاهبرداری اینترنتی 
در استان کرمان منهدم شد

خبر

خبر

خبر

کاغذ استان

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت آگهی فقدان سند مالکیت

نظر به اینکه آقای عین الله یار الهی فرزند راهی به شماره شناسنامه 4  و شماره ملی 5369873690 
صادره از رودبار جنوب مالک ششدانگ یک باب خانه دارای پلاک 295 فرعی از 83-اصلی واقع 
در کهنوج ،قطعه یک بخش 46 کرمان که سند مالکیت آن با شماره دفتر الکترونیکی 139820319002000689 
سری ب سال 96 صادر و تسلیم گردیده ،ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاء شده اعلام 
نموده که سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک 
اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره 
ثبت شهرستان کهنوج مراجعه اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا 

پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید ./م الف :435 
علی رحمانی خالص 
رئیس ثبت اسناد و املاک  کهنوج 

 1173 پلاک  ششدانگ  مالک  رئیسی  شهریار  آقای  چون 
دو  ارائه  با  45 کرمان  بخش  در  واقع  579-اصلی  از  فرعی 
برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده اصل سند 
مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل ثبت 7910 صفحه 589 
است  تسلیم شده  و  صادر  جیرفت  محلی  املاک    52 دفتر 
بعلت جابجای مفقود گردیده و از این اداره تقاضای صدور سند 
مالکیت المثنی پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست نامبرده 
قانون   – نامه  آیین   120 ماده  یک  تبصره  دستور  حسب  وبر 
شخص  چنانچه  تا  میگردد  آگهی  نوبت  یک  در  مراتب  ثبت 
ویا  مرقوم  ملک  به  نسبت  معامله  انجام  اشخاصی مدعی  یا 
وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ 
انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با 
ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد 
پس  است  بدیهی  نمایند  اعلام  جیرفت  شهرستان  املاک  و 
از  ادعایی  )10روز(هیچگونه  آگهی  در  مقرر  مهلت  انقضای  از 
هیچکس مسموع نخواهد بود واین اداره وفق ضوابط و مقررات 
نسبت به صدور سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد 

نمود ./ م الف:667
جواد فاریابی
رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.

آقای محمدرضا سخی فرزند اصغر مالک ششدانگ پلاک 0 فرعی از3402 اصلی باقیمانده واقع در بخش1 کرمان که سند 
مالکیت آن بشماره 705709 دفتر112 صفحه284 صادر و تسلیم گردید طبق سند 162051مورخ 13 /02 /1385 دفترخانه40کرمان بنفع بانک 
ملی ثبت شده  و ضمن تسلیم دو برگ استشهاد محلی تصدیق امضا شده مدعی است سند مالکیت پلاک مزبور بعلت نامعلوم مفقود  /
از بین رفته و درخواست سند مالکیت المثنی نموده لذا باستناد ماده 120آیین نامه قانون ثبت مراتب در یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل 
آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت 10 روز 
پس از انتشار آگهی به اداره ثبت شهرستان کرمان مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نمایند و 

الا پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد .

تاریخ انتشار:16 /12 /1400
عيسي حافظي فر
رئيس ثبت اسناد و املاك منطقه 1 كرمان
از طرف، مصيب افشارمنش
شناسه اگهی:1۲869۷۰

آگهی حصر وراثت- منوجان
خواهان رونوشت حصر وراثت الهیارپور حیدر منوجانی  فرزند مرحوم سبزعلی  
به شرح دادخواست تقدیمی ثبت شده به کلاسه 140021920003459055 از این 
دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
موسی پور حیدر منوجانی  فرزند الهیار در اقامتگاه دائمی خود بدرود حیات گفته 

و ورثه حین الفوت ان منحصر است به :
1- مرضیه اخگریان فرزند علی ش م 6080038676 ت ت 1370/1/2)همسر متوفی(

2- آمنه اخگریان فرزند دادعلی ش م 6089564044 ت ت 1337/3/7)مادر متوفی(
الهیار پور حیدر منوجانی فرزند سبز علی ش م 3160758664ت ت 1326/5/7)پدر    -3

متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور یک نوبت آگهی میگردد تا چنانچه شخصی 
اعتراضی دارد و یا وصیت نامه ای از متوفی نزد او می باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف مدت 

یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد .م الف :۲9

مسئول دفتر  شورای حل اختلاف شعبه 1 
شورای حل اختلاف شهرستان منوجان 
عاطفه سالاری.

آب را 
هَدر ندهیم
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سخنگوی ســازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی از تعیین تکلیف خودروهای 
لوکس تحت اختیار تا پایان ســال جاری 
خبر داد و گفت: خودروهای گران قیمت 

امحاء می شوند.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین به نقل از 
روابط عمومی سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکــی، »صاحب حجتی« اظهار 
داشــت: پس از برگزاری جلسات متعدد 
سازمان اموال تملیکی با ســتاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز و سازمان های ذیربط در 
امر مبارزه با قاچاق و به منظور حمایت از 
تولید و بازار داخلــی و همچنین برخورد 
قانونی با پدیده شوم قاچاق، این سازمان 
اقدام به امحای تعدادی خودرو گران قیمت 
خارجی )لوکس( قاچاق با حضور مسئولان 
کشوری در نیمه دوم اسفندماه سالجاری 

خواهد کرد.
سخنگوی ســازمان اموال تملیکی افزود: 
پــس از تاکید رهبــر معظــم انقلاب در 
خصوص ضرورت توجه به تولید و تقویت 
ســاخت داخل و مبارزه و برخورد قاطع با 
قاچاق کالا و همچنین ابلاغ دستورالعمل 
مبارزه با این پدیده شــوم از سوی ریاست 
جمهور، موضوع انهــدام و امحاء کالاهای 
کشف و ضبط شــده پس از صدور احکام 
قطعی از سوی مراجع قضائی و با هماهنگی 
دستگاه های ذیصلاح، در دستور کار این 

سازمان قرار گرفت.
وی با اشــاره به تأکیدات ریاست جمهور، 
رئیس قوه قضائیه و وزیر اقتصاد در خصوص 
ساماندهی انبارها و تسریع در تعیین تکلیف 
اموال تملیکی عنوان کرد: با همت مدیران 
استانی و تدابیر مدیرعامل و هیأت مدیره 
سازمان، در چهار ماهه اخیر نزدیک به پنج 
هزار میلیارد ریال کالا از طریق امحاء تعیین 
تکلیف شد که در مقایســه با دوره مشابه 
سال گذشته ۱۶۸ درصد رشد داشته است 
و روند امحاء کالاهای قاچاق تا پایان سال 

نیز در سراسر کشور ادامه خواهد داشت.
حجتی با بیان اینکه سازمان جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی آخرین حلقه زنجیره 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز است، تصریح کرد: 
امیدواریم نهادها و دستگاه های ذیربط که 
متولی امر مبارزه با قاچاق کالا و ارز هستند 
حسب منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در برخورد بی رحمانه با پدیده آسیب رسان 
به اقتصاد ملی و تولیــد داخلی همچون 
گذشته، اقدامات جهادی خود را با جدیت 

و اهتمام بیشتری ادامه دهند.

چند روز پیش عضو کمیسیون مشترک طرح 
صیانت از احتمال افزایش حقوق ورودی 
گوشی تلفن همراه تا ۳۵ درصد در صورت 
عدم نصب اپلیکشین داخلی خبر داد و امروز نیز 
ارز ترجیحی که مبنای حقوق ورودی این کالا 
است به تصویب مجلس رسید. فعالان حوزه بازار 
گوشی های تلفن همراه معتقدند؛ با این اوصاف 
باید منتظر زلزله ای بزرگ در بازار گوشی های 

تلفن همراه کشور باشیم.
به گزارش اقتصاد آنلاین؛ در بند ح ماده ۲ 
فصل دوم آخرین نسخه طرح "نظام تنظیم 
مقررات خدمات فضای مجازی" موسوم به 
"صیانت" آمده است: تصویب ضوابط تشویق 
تولیدکنندگان داخلی و خارجی تجهیزات 
الکترونیکی هوشمند به حمایت از خدمات 
فضای مجازی داخلی به پیشنهاد تنظیم گران با 
استفاده از ابزارهای قانونی نظیر حقوق ورودی 

اعمال شود.
هر چند در نسخه جدید طرح صیانت، از میزان 
در نظر گرفته شده برای حقوق ورودی، به عنوان 
ابزاری برای تشویق تولیدکنندگان داخلی 
و خارجی تجهیزات الکترونیکی هوشمند، 
حرفی به میان نیامده است، اما آنگونه که حسین 
میرزایی، عضو کمیسیون مشترک طرح، عنوان 
کرده است: اگر اپلیکشیشن های خارجی با 
ایران همکاری نکنند، گوشی های که این 
اپلیکیشن ها را پیش فرض داشته باشند، ۳۵ 
درصد بیشتر عوارض ورودی پرداخت خواهند 

کرد.
وی تهدید کرده است: حتی ممکن است آن 
گوشی ها را وارد نکنیم. میرزایی گوگل را مثال 
زده و گفته است؛ اگر گوگل با ایران همکاری 

نکند، گوشی هایی که برنامه گوگل پلی را به 
صورت پیش فرض نصب دارند باید عوارض 
بیش از ۳۵ درصدی پرداخت کنند و حتی 

ممکن است گوشی های اندروید وارد نکنیم!
لازم به یادآوری است، این بند از طرح صیانت 
در نسخه قبلی نیز به این صورت بود که، اگر بر 
روی تجهیزات الکترونیکی هوشمند برنامه و 
اپلیکیشن خارجی به صورت پیش فرض نصب 
شده باشد، مشمول افزایش عوارض ورودی تا 

۳۵ درصد می شود.
امروز نیز مجلس ارز ترجیحی را حذف کرد و 
موبایل به عنوان یکی از کالاهای که از مبنای 
عوارض ورودی آن ارز ترجیحی بود است، با 

افزایش حقوق ورودی مواجه خواهد شد.
فعالان حوزه بازار گوشی های تلفن همراه 
معتقدند؛ با این اوصاف و در صورت اجرایی شدن 
افزایش پیاپی عوارض ورودی گوشی تلفن 
همراه، باید منتظر زلزله ای بزرگ در بازار این 
کالا در کشور باشیم.  امیر اسحاقی، دبیر انجمن 
واردکنندگان موبایل، تبلت و لوازم جانبی، در 
گفت و گو با اقتصاد آنلاین در اینباره ابتدا با اشاره 
به بند مربوط به تغییر حقوق ورودی تجهیزات 

الکترونیکی هوشمند در طرح صیانت، اظهار 
کرد: این بند دو موضوع را مطرح می کند، موضوع 
اول، تکلیف برنده های خارجی برای نصب 
اپلیکیشن های داخلی به صورت پیش فرض 
و موضوع دیگر، استفاده از عوارض ورودی بالا 
به عنوان ابزاری برای ترغیب آن  به این امر است.

وی ادامه داد: در مورد اول یعنی تکلیف 
برنده های خارجی برای نصب اپلیکیشن های 
داخلی به صورت پیش فرض، تنها در صورتی 
امکان پذیر است که تحریم ها برداشته شود و 

امکان مذاکره با برند های خارجی فراهم شود.
اسحاقی تصریح کرد: درباره موضوع دوم، اگر 
موضوع اول ممکن نشود به خودی خود موضوع 
دوم قابل اجرا نیست، به عبارت دیگر وقتی ما 
امکان مذاکره با برندهای خارجی گوشی همراه 
برای نصب پیش فرض اپلیکیشن های داخلی 
را نداشته باشیم، عوارض بالا شامل حال واردات 
موبایل  خواهد شد. به گفته وی؛ در این شرایط 
تنها یک راه می ماند که آن نیز باز کردن پلمب 
جعبه های گوشی ها و نصب اپلیکیشن داخلی 
قبل از ورود به کشور است که می تواند همراه با 

هزینه و آشفتگی بیشتر در این بازار باشد.

ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی به غیر از گندم و دارو در 
لایحه بودجه ۱۴۰۱ حذف شدو قرار است رقم 
حاصل از این منابع برای ۶۰ میلیون ایرانی به ازای 

هر نفر ۱۱۰ هزار تومان یارانه پرداخت شود.
علی نیکزاد نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در 
برنامه زنده تلویزیونی "با نمایندگان" اظهار کرد: 
ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی به غیر از گندم و دارو در 
لایحه بودجه ۱۴۰۱ حذف می شود و قرار است 
رقم حاصل از این منابع برای ۶۰ میلیون ایرانی به 
ازای هر نفر ۱۱۰ هزار تومان یارانه پرداخت شود. او 
همچنین از راه اندازی صندوق پیشرفت و عدالت 
در استان ها خبر داد و تصریح کرد: سرمایه اولیه 
این صندوق ها ۲ هزار میلیارد تومان پیش بینی 
شده و قرار است مبالغ مازاد فروش اموال دولتی، 
بهره برداری از معادن و مالیات به این صندوق 
واریز شده و در مسیر توسعه و پیشرفت استان ها 

هزینه شود.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی به تغییر فرآیند 
بررسی بودجه در صحن و کمیسیون تلفیق اشاره 
کرد و گفت: قرار شد کلیات لایحه بعد از رأی گیری 
در صحن علنی مجلس در کمیسیون تلفیق و در 
قالب ۲۰ تبصره مورد بررسی دقیق قرار گیرد تا 
یک هزار و ۳۷۲ هزار میلیارد تومان به تصویب 

برسد.
نیکزاد افزود: از این رقم یک هزار و ۱۲۲ هزار 
میلیارد تومان جاری و شامل حقوق، دستمزد 
و صندوق های بازنشستگی و ۲۵۰ هزار میلیارد 

تومان نیز ردیف عمرانی کشور است.
وی سهم نفت را در بودجه کشور ۳۸ درصد و 
مالیات را بالای ۵۰ درصد اعلام کرد و ادامه داد: 
دولت در لایحه ۱۴۰۱ رشد ۸ درصدی پیش بینی 
کرده که بعید است این رشد اقتصادی محقق شود.

نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در 
مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری از سخنان 
خود خاطر نشان کرد: قرار است از محل افزایش 
سرمایه گذاری در حوزه مسکن، صنعت، کشاورزی 
و افزایش بهره وری این رشد اقتصادی محقق 
شود که با این شرایط تورمی امکان تحقق رشد ۸ 

درصدی وجود ندارد.
نیکزاد با انتقاد از دولت قبلی در برداشت نابجا از 
بانک ها و دامن زدن به افزایش نقدینگی و ایجاد 
تورم اضافه کرد: در لایحه بودجه سال آینده 
استقراض از بانک مرکزی خط قرمز تعیین شده 
و قرار است با ۶۰ دلار فروش نفت روزانه به میزان 
۱.۱۰ دهم میلیون بشکه فروش نفت انجام شود که 
به نظر می رسد حتی بیشتر از این رقم امکان تحقق 

درآمدهای نفتی وجود داشته باشد.
وی بیان کرد: اعمال مالیات بر عایدی خانوارها اعم 
از خانه خالی، خودروهای گران قیمت، واحدهای 
مسکونی گران قیمت بالای ۱۰ میلیارد تومان، 
مؤسسات کنکور، سلبریتی ها و… می تواند 

افزایش درآمد مالیاتی را سبب شود که البته 
نگرانی ها از افزایش این منابع درآمدی است.

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: 
ویژگی ممتاز بودجه سال آینده عدم وابستگی 
منابع درآمدی کشور به موضوع برجام است 
هر چند که در صورت تحقق برجام آثار آن در 
سفره های مردم نمایان خواهد شد ولی به هیچ 
وجه اقتصاد کشور با برجام در لایحه بودجه سال 

۱۴۰۱ گره نخورده است.
نیکزاد در مورد افزایش حقوق کارکنان در لایحه 
بودجه تصریح کرد: دولت باید متوسط افزایش 
حقوق را از ۱۰ درصد تا ۳۰ درصد به صورت پلکانی 
لحاظ کند تا کارمندی که حقوق کمتر می گیرد با 
افزایش بیشتری روبه رو شده و آنهایی که حقوق 
بالایی می گیرند، افزایش کمتری را داشته باشند.

وی گفت: بالاتر از افزایش حقوق، کارکنان انتظار 
دارند تا دولت قدرت خرید آنها را حفظ کند تا آنها 
توان خرید مایحتاج خانوارهای خود را داشته 

باشند.

ارز ۴هزار و ۲۰۰ تومانی حذف شد 

11۰ هزار تومان یارانه برای هر نفر
زلزله در بازار تلفن همراه با طرح صیانت

منتظر افزایش قیمت  های موبایل باشیم؟

وزیر بهداشت اعلام کرد که طبق آخرین مصوبه ستاد ملی کرونا 
رانندگانی که دو دز واکسن را تزریق کرده  و هنوز دز سوم شان را تزریق 
نکرده اند یا افرادی که یک دز تزریق کرده اند و هنوز دز دوم شان را 
تزریق نکرده اند، اگر جریمه شدند، با ارائه تست منفی PCR جریمه 
آن ها لغو خواهد شد. به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی در حاشیه 
همایش نکوداشت مشارکت های اجتماعی حوزه سلامت، درباره 
برداشتن معافیت حسابرسی دانشگاه های علوم پزشکی، گفت: این 
تنها مربوط به دانشگاه ها نیست. به طور کلی دانشگاه های وزارت علوم 
و وزارت بهداشت از قانونی استفاده می کنند که قانون هیات امنا است 
تا بتوانند خارج از بروکراسی های اداری در زمینه پیشرفت کشور در 
حیطه مراکز تحقیقاتی و ... کار کنند. حال باید تجزیه و تحلیل کرد که 
آیا این اقدام به نفع دانشگاه ها و یا به ضرر آن هاست. عین اللهی درباره 
مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا درباره ضرورت تزریق سه دز واکسن در 
رانندگان و شرط تردد برای سایر سرنشینان، گفت: قبلا که وضعیت 
شهرها قرمز می شد، تمام خوردروها در صورت تردد بین استانی جریمه 
می شدند، اما در حال حاضر مصوبه ستاد کرونا به این سمت حرکت 
کرده که افرادی که واکسن تزریق کرده اند، جریمه نشوند. بنابراین در 
شرایط قرمز کرونا، دو راه داریم؛ یا باید بگوییم طبق مصوبه قبلی همه 
خودروهایی که در شرایط قرمز، تردد و سفر می کنند، مشمول جریمه 
شوند یا اینکه برای افرادی که واکسن تزریق کرده اند، تسهیلات قائل 
شویم.  وی گفت: در حال حاضر تعداد زیادی در کشور دز اول واکسن 
کرونا را تزریق کرده اند. بنابراین تعداد کمی از افراد هستند که هنوز 
واکسن تزریق نکرده اند. در عین حال طبق آخرین مصوبه ستاد ملی 
کرونا رانندگانی که دو دز واکسن را تزریق کرده اند و هنوز دز سوم شان را 
تزریق نکرده اند یا افرادی که یک دز تزریق کرده اند و هنوز دز دوم شان 
را تزریق نکرده اند، اگر جریمه شدند، با ارائه تست منفی PCR جریمه 

آن ها لغو خواهد شد.

لغو جریمه واکسنیِ رانندگان
PCR در نوروز، با ارائه تست منفی 

خودروهای گران قیمت 
قاچاق تا پایان سال ۱۴۰۰ 

امحاء می شوند
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رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه سود سهام عدالت تا ۲۱ 
اسفندماه پرداخت می شود از تغییر دامنه نوسان خبر داد.

به گزارش ایسنا، مجید عشقی در حاشیه رونمایی از دیتاسنتر بازار سرمایه 
در جمع خبرنگاران در مورد اینکه برخی شرکت ها سود خود را به شرکت 
سپرده گذاری مرکزی جهت واریز سود مشمولان سهام عدالت پرداخت 
نکرده اند، گفت: برخی شرکت ها با توجه به مشکلات مالی امکان پرداخت 
سود خود را ندارند، اما سازمان بورس باید به وظیفه خود عمل کرده و از 

مجاری مختلف این موضوع را پیگیری می کند.
وی ادامه داد: بحث عدم پرداخت سود از سوی شرکت مخابرات مطرح 
است که باید گفت میزان این سود زیاد نیست و تاثیر زیادی روی میزان 

سود ندارد. 
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در مورد زمان پرداخت سود سهام 

عدالت سال ۱۳99 گفت: این سود تا ۲۱ اسفند در حساب مردم است.

 پرداخت سود سهام عدالت تا ۲۱ 
اسفندماه

بودجـه پیشـنهادی شـهرداری کرمان امسـال ۵۵ 
درصد افزایـش یافـت و  از هزار ۵۰۰ میلیـارد تومان 
به ۲هزار و ۳۰۰میلیارد تومان رسـید  تا خـود را هم 
تراز بودجه شـهرهایی چون یزد و همـدان و یا حتی 
بندرعباس قـرار دهد. موضوعـی که از دید شـهردار 
کرمـان می تواند فاصله زیاد سـطح خدمـات کرمان 
نسـبت بـه سـایر شـهرها را برطـرف کرده و سـطح 
خدمات شهرداری  را به کلانشـهرهای بزرگی چون 

تهران و مشـهد نزدیـک کند. 
 در یـک دیـد کلـی بودجـه شـهرداری کرمـان در 
سـال فعلی حتی یک، بیسـتم  بودجه تحقـق یافته 
کلان شـهری چون تهران هم نیسـت، اما در نگاهی 
دیگر که سـعید خضر کارشـناس بودجه شهرداری 
تهـران روی آن دسـت مـی گـذارد بودجـه سـرانه 
مردم کرمان حتـی در سـال ۱۴۰۰فاصلـه چندانی 
با تهران نداشـته اسـت. از بودجـه ۳۷هـزار میلیارد 
تومانـی تهـران در سـال گذشـته ۳۰هـزار میلیارد 
تومـان محقق شـده که حتـی با احتسـاب جمعیت 
۸میلیـون و ۷۰۰هـزار نفـری تهران در سرشـماری 
سـال 9۵ سـهم هـر شـهروند تهرانـی سـه میلیون 
و ۴۴۸هـزار تومـان اسـت کـه نسـبت بـه سـرانه 
۲ میلیـون و ۷9۳هـزار تومانـی شـهروند کرمانـی 
فاصلـه  قابـل توجهی نـدارد. بـه عبارت دیگر سـهم 
هـر شـهروند کرمانـی از بودجـه تنهـا ۲۰درصـد از 
شـهروندان تهرانـی کمتر اسـت. اگـر با ایـن دید به 
بودجه و سـطح خدمـات شـهری نگاه کنیم سـطح 
دریافت خدمـات در کرمان حداکثر بایـد ۲۰درصد 
با کلان شـهری همچون تهران فاصله داشـته باشد. 
رعایـت نشـدن بودجه ریـزی عملیاتـی 
اصلی تریـن ایـراد بودجـه کرمـان اسـت

خضـر در گفت وگو بـا »کاغـذ وطن« معتقد اسـت، 
اصلی تریـن ایـراد بودجه بنـدی در کرمان نداشـتن 
بودجه ریزی عملیاتی و یا همان »کدینگ« اسـت و 
گفت: »در فایل بودجه پیشـنهادی کرمان در بخش 
مصارف چیزی به عنوان »کدینگ« وجود نداشـت؛ 
ایـن درحالی اسـت کـه طبـق دسـتورالعمل وزارت 

کشـور که به تمام شـهرداری ها ابلاغ شـده باید این 
سیسـتم اجرایی شود.«

داشـتن بودجه ریزی عملیاتی از ایـن جهت اهمیت 
دارد کـه در ایـن سیسـتم ارتبـاط بیـن بودجـه و 
برنامـه شـکل می گیـرد. در آن سیسـتم هـر ردیف 
هزینـه ای که مصـوب می شـود یـک کـد دارد و زیر 
مجموعـه ای از یـک راهبرد اسـت کـه بـا آن تمامی 
برنامه هـای اجرایـی شـهرداری و بودجـه ای کـه 
گرفتند کاملا مشخص خواهد شـد. در این سیستم 
حتـی ریزترین هزینه هـا مثل بهسـازی خیابان ها با 
اسـامی  آن ها خواهـد آمـد و بودجه گرفته شـده نیز 

مشـخص است.
یک نکته دیگر که شـهرداری کرمان بـر روی لایحه 
بودجه ارائه شده روی آن دسـت گذاشته و به عنوان 
نقطه مثبت از آن یـاد کرده کمتر بـودن هزینه  های 
عمومی از درآمدهای عمومی اسـت، موضوعی که از 
دید این کارشـناس بودجه الزاما دسـتاورد و یا حتی 
یک نکته مثبت نیسـت. خضر در ایـن زمینه معتقد 
اسـت:»به خاطر ماهیت بخش عمومـی لزوما اینکه 
هزینه هـای عمومـی از درآمدهـای عمومـی کمتـر 
باشد دستاورد محسوب نمی شـود. هدف از تشکیل  
بخـش عمومـی ارائـه خدمـات رفاهـی بـه جامعـه 
اسـت. البتـه یـک بخشـی ارائـه خدمات و بخشـی 
دیگـر توسـعه زیرساخت هاسـت، در نتیجـه اینکه 
درآمدهـای عمومـی بیشـتر از هزینه هـای عمومی 
اسـت ضرورتا نکتـه مثبتی نیسـت و بایـد جزییات 

بیشـتری در فایل بودجـه ارائه می شـد.«
وابستگی بودجه به فروش اموال 

براسـاس لایحـه بودجـه پیشـنهادی شـهرداری 
کرمان که در روی سـایت شـفافیت بارگذاری شـده 
بخش عمـده ای از منابع تامین بودجـه روی عوارض 
ارزش افـزوده سـوار اسـت)۳۴%(بعد از آن عوارض 
ساختمانی و شهرسازی)۲۴%( و البته منابع حاصل 
از واگذاری دارایی های سـرمایه ای)۲۳%( در مرحله 
بعـدی قـرار دارنـد. در بخـش تملـک دارایی هـای 
سـرمایه ای  نیز می توان دیـد که بخش غالـب آن از 
طریق فروش امـوال غیرمنقـول شـهرداری صورت 
گرفته؛ به طوری که سـهم ایـن بخـش از کل منابع 
بودجه ۱۵درصد اسـت. وابسـتگی بودجه به فروش 

اموال اتفاقی صرف شـهرداری کرمان نیسـت، بلکه 
بررسـی لایحه بودجه شـهرداری همدان نیز نشـان 
می دهد کـه سـهم ایـن بخـش بـرای تامیـن مالی 
بودجـه ۲هـزار و ۱۳۷میلیـارد تومانـی همـدان بـه 

۴۰.۵درصـد می رسـد. 
اینکـه فروش امـوال شـهرداری برای تامیـن بودجه 
اتفاقـی مثبت اسـت یا منفی، سـعید خضـر معتقد 
اسـت، تا وقتی که عملکـرد به صـورت شـفاف ارائه 
نشـود نمی توان در خصوص آن اظهار نظر کرد. او در 
این خصوص بـه »کاغـذ وطن«می گویـد: »در نظام 
مولدسـازی شـهرداری های دنیا بدین شـکل است 
که سـرجمع خرید و فروش دارایی ها باید متناسـب 
باشـد. ما براسـاس نظام مولدسـازی این کار را انجام 
می دهیم اما در شـهرهای ایران بدین شـکل اسـت 
کـه زمانـی کـه دچـار کسـری بودجـه می شـوند، 
دارایـی را می فروشـند تا کسـری را جبـران کنند.« 
براسـاس این تعریـف حتی اگـر فـروش دارایی های 
همدان بیشتر از کرمان باشـد، این به معنی عملکرد 
بهتـر شـهرداری کرمـان نیسـت چـرا که بـرای هر 
قیاسـی باید داده ای از دارایی های هر دو شـهرداری 

در اختیار باشـد.
شـهرداری ها فهرسـت داریی های خود را 

در راستای شـفافیت منتشر کنند
اکثـر  بودجـه در  ایـن کارشـناس  بـه گفتـه 
شـهرداری های ایـران مـا هیـچ اطلاعاتـی از 
دارایی های شـهرداری ها نداریم و به صورت روشـن 
مشـخص نیسـت که شـهرداری تهـران یا هر شـهر 
دیگری چه دارایی هایـی دارد و این دارایی ها دسـت 
چه کسـانی اسـت. او همچنیـن معتقد اسـت گزاره 
»فـروش دارایی هـا در راسـتای تملـک دارایی های 
سـرمایه ای بوده و نه هزینه ای« به خودی خود نکته 
مثبتـی نیسـت:»اگر دارایی هـا را بفروشـند و خرج 
تملـک دارایی سـرمایه ای نکننـد و برونـد در بخش 
هزینه ای مصرف کننـد، خیلی بد اسـت. ولی اینکه 
صرفا بگویند چـون ما می خواهیم پروژه سـرمایه ای 
ایجـاد کنیـم پـس دارایی هایمـان را می فروشـیم، 
حرف درسـتی نیسـت. چرا کـه حتی در شـهرهای 
بزرگـی مثـل تهـران بخشـی از حقـوق و دسـتمزد 
کارمنـدان در ردیف تملـک دارایی های سـرمایه  ای 

پنهان شـده اسـت.«
شـهرداری ها بودجه ریزی افزایشـی دارند 

عملیاتی نه 
نکتـه دیگـری کـه در ایـن گفت وگـو بـر آن تاکیـد 
می شـود رفتن شـهرداری کرمـان به سـمت منابع 
پایـدار درآمدی اسـت. موضوعی کـه به گفتـه او در 
این راسـتا بایسـتی یـک اصـلاح در تنظیـم بودجه 
کرمـان صـورت گیـرد. طبـق لایحـه بودجـه ای 
کـه شـهرداری بـر روی سـایت بارگـذاری کـرده 
اسـت درآمدهـای ناشـی از عـوارض سـاختماني و 
شهرسـازي نسـبت بـه وصولي سـه ماهـه و 9 ماهه 
۴۷ %  رشـد داشـته. طبـق توضیحـی کـه در ایـن 
فایل آمده اسـت این افزایش ناشـي از بـرآورد طلب 
شـهرداری از دسـتگاه هاي اجرایي اسـت  که یکي از 
ماموریت هـاي حـوزه درآمـدي، وصـول این بخش 
از درآمدهـا، بـه مبلـغ یکصد میلیـارد تومان اسـت. 
لحاظ این درآمـد در این ردیـف از منابـع از دید این 
کارشـناس بودجه در بلند مدت منجر به وابسـتگی 
بودجه بـه منابـع ناپایدار خواهد شـد. خضـر در این 
رابطـه توضیـح می دهد:»بـا وجـودی که بسـیاری 
از شـهرداری ها ادعـای بودجه ریـزی عملیاتـی را 
دارنـد امـا در نهایـت مـا شـاهد یـک بودجه ریـزی 
صرفـا افزایشـی در شـهرداری ها هسـتیم. در واقـع 
شـهرداری ها بودجـه سـال قبـل خـود را مبنـا قرار 
می دهنـد و صرفا یـک رشـد بـه آن می دهنـد و آن 
را جایگزیـن می کننـد. بنـا به همیـن امـر وقتی که 
شـما یک وصول مطالبـات در ردیف هـای درآمدی 
شهرسـازی می گذارید این انتظـار را ایجاد می کنید 
که سـال بعـد بـدون توجه بـه این امـر کـه این یک 
وصول مطالبه بوده دوبـاره افزایش یابـد.« به اعتقاد 
او این وصول مطالبات بایسـتی در یـک ردیف دیگر 
و یا حتی در سـرفصل »سـایر« قرار گیـرد. تا جلوی 
وابسـتگی شـهرداری به درآمدهای ناپایـدار گرفته 
شـود هرچند که ذاتا جنـس این وصـول مطالبات از 

نوع عـوارض سـاختمانی باشـد. 
نیمـی از بودجـه شـهرداری را هزینه های 

جـاری گرفته
یک نکته دیگر در قیاس بودجه شـهرداری کرمان 

با شـهرهایی چـون یـزد حجـم بـالای هزینه های 
جاری در بودجه شـهرداری اسـت. بنا به فایلی که 
شـهرداری کرمـان منتشـر کـرده حتـی در لایحه 
بودجـه ۱۴۰۱ حـدود ۴۸درصـد از بودجـه صرف 
هزینه هـای جـاری شـده اسـت و سـهم بخـش 
عمرانـی حـدود ۵۲ درصد اسـت. نسـبتی کـه در 
بودجـه  ۲هـزار و ۲۲۷میلیـارد تومانی شـهرداری 
یـزد بـه مراتـب کمتـر اسـت. در شـهرداری یـزد 
سـهم بخش هزینه های جـاری حـدود ۳۲ درصد 
اسـت و مابقـی سـهم اعتبـارات عمرانـی اسـت. 
اینکه بخـش هزینه ای شـهرداری کرمان بالاسـت 
مـوردی کـه پیش تـر شـهرداری کرمـان آن را بـه 
ازدیـاد نیرو ربـط داده بـود. طبق این فایـل بودجه 
شـهرداری کرمـان قریـب بـه ۴هـزار و ۶۲۱ نیـرو 
دارد امـا بـاز در همیـن لایحـه هزینـه ای بالـغ بـر 
۲۴۴میلیـارد تومـان بـرای واگـذاری خدمـات 
شـهری و ۵۰۰میلیـون تومـان هم بـرای واگذاری 
خدمـات اداری در نظـر گرفته اسـت. ایـن موضوع 
البتـه از نـگاه خضـر در تمامـی کلان شـهرها مـن 
جملـه تهـران ریشـه دوانـده . او در ایـن رابطـه 
می گویـد: »بزرگتریـن چالـش شـهرداری ها 
همین منابع انسـانی است، شـهری مثل نیویورک 
با حدود ۲هـزار نفر نیـرو کل شـهر را اداره می کند 
امـا بزرگتریـن مصیبـت در ایـران ایـن اسـت کـه 
اقتصـاد سیاسـی در مـورد جـذب منابـع انسـانی 
خصوصـا در بخـش عمومـی وجـود دارد . مسـلما  
بیـش از ۴ هـزار نیـرو بـرای شـهری بـا جمعیـت 
حـدود ۵۰۰هزار نفر لازم نیسـت. بـرای همین امر 
هم در چنین سیسـتم هایی کـه ازدیاد نیـرو دارند 
بهـره وری به شـدت پاییـن اسـت و عده  زیـادی از 
این نیـرو اصـلا کاری انجـام نمی دهند.« بـه گفته 
خضـر ایـن مشـکل در تهـران بـه مراتـب بزرگتر 
اسـت: »در شـهرداری تهـران هـم موضـوع منابع 
انسـانی به صـورت خیلی جـدی به چشـم می اید . 
ما در شـهرداری تهران ماهی هـزار و ۷۰۰ تا ۲هزار 
میلیـارد تومان صـرف پرداخـت حقـوق می کنیم 
و ایـن شـهرداری حـدود ۶۰ هـزار نیـرو دارد کـه 
پرداخت حقـوق این افـراد بخش غالبـی از بودجه 

را می بلعـد.«

غفلت شهرداری کرمان از بودجه ریزی عملیاتی
شهری مثل نیویورک با حدود ۲هزار نفر نیرو کل شهر را اداره می کند اما بزرگترین مصیبت در ایران این است که اقتصاد سیاسی در مورد جذب منابع انسانی خصوصا در بخش عمومی 

وجود دارد . مسلما  بیش از ۴ هزار نیرو برای شهری با جمعیت حدود ۵۰۰هزار نفر لازم نیست.

»کاغذ وطن« لایحه بودجه پیشنهادی شهرداری کرمان را در گفت وگو با سعید خضر کارشناس رسمی بودجه بررسی کرد

گزارش
مرضیه قاضی زاده/ کاغذ وطن

نمایندگان مجلس دولــت را مکلف کردند تا به متولدین ســال ۱۴۰۰ به 
بعد در استان هایی که نرخ باروری آنها پایین است سهام اختصاص دهد.

به گزارش خبرنــگار پارلمانی خبرگزاری تســنیم، نمایندگان مجلس در 
نشست علنی نوبت صبح روز گذشته)یکشنبه، ۱۵ اسفند( قوه مقننه و در 

جریان بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور، با پیشنهاد الحاقی به تبصره 
)۲( ماده واحده لایحه مذکور موافقت کردند.

در این پیشــنهاد الحاقی به تبصره )۲( ماده واحده لایحه آمده است: دولت مکلف است به ازای 
فرزندان از ابتدای سال ۱۴۰۰ متولد شده برای اســتان هایی که میزان باروری آنها تا ۲.۵ درصد 
باشــد مبلغ ۱۵ میلیون ریال تا ســقف ۱۵ هزار میلیارد ریال از محــل ردیف ۱۳۰۴۲۵ جدول 
شماره ۵ این قانون صرفاً جهت خرید واحدهای صندوق سرمایه گذاری قابل معامله در بورس به 
نام فرزند اختصاص دهد و ساز و کار اجرایی از جمله خانواده ای مشــمول نحوه خرید و انتخاب 
صندوق و هزینه های مرتبط به پیشــنهاد وزارت امور اقتصاد و دارایــی به تصویب هیأت وزیران 

می رسد.

مصوبه مجلس برای تخصیص سهام 
اونس طلا روز گذشته بیشــترین صعود هفتگی را در تقریبا ۲ سال اخیر به متولدین سال ۱۴۰۰ به بعد

تجربه کرد و به نزدیکی های ۲هزار دلار رسید.
اونس طلا بزرگترین رشــد هفتگی خود را در نزدیک به دو سال گذشته 
پشت سر گذاشــت و به ســمت هدف ۲۰۰۰ دلاری در هر اونس رسید، 

تشدید تنش ها پس از تهاجم روسیه به اوکراین این فلز گرانبها را به پناهگاه اصلی سرمایه داران 
بدل کرده است.

همچنین در گزارش آمار اشتغال ومیزان حقوق آمریکا برای ماه فوریه،  افزایش قابل ملاحظه ای 
مشاهده نشد. این پارامترهم در تشدید اقبال به طلا موثر بود.  

فعال ترین قرارداد طلا در آوریل با ۳۰.۷۰ دلار یا ۱.۶ درصد افزایش به ۱9۶۶.۶۰ دلار در هر اونس 
رسید. با این حال قیمت طلا و سکه روز گذشته  در بازار تهران در مسیر نزولی حرکت کرد.  قیمت 
هر مثقال طلا با کاهش هزار تومانی، روز گذشته به ۵ میلیون و ۱۸۷ هزار تومان رسیده است و هر 
گرم طلای ۱۸ عیار نیز با کاهش یک هزار تومانی، یک میلیون و ۱۸۷ هزار تومان قیمت خورده 
است. در بازار فلزات گرانبها، هر سکه امامی با کاهش ۲۰ هزار تومانی قیمت به ۱۱ میلیون و 9۲۱ 

هزار تومان رسیده است.  

 دور خیر طلا برای فتح کانال جدید

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یک ستاد ویژه برای توسعه 
صادرات و خدمات استارتاپی به کشورهای منطقه با حضور نمایندگان 

این شرکت ها در این وزارتخانه تشکیل می شود.
به گزارش ایرنا، »حجت الله عبدالملکی« روز یکشنبه در نشست با 

مدیران شرکت های دانش بنیان دیجیتال اظهار داشت: در این ستاد برای تسهیل گری جهت 
ورود کسب و کارهای نوین و نوپا و شرکت های استارتاپی هماهنگی ها صورت می گیرد.

به گفته عبدالملکی  این ستاد در توسعه اشتغال و جلوگیری از مهاجرت نخبگان موثر خواهد 
بود. در این وزارتخانه با برنامه ریزی از دیپلماسی اقتصادی برای نقل و انتقال وجوه و مذاکرات با 

مقامات در کشورهای دیگر به صورت انحصاری و بازارسازی دریغ نخواهیم کرد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه سیاست اقتصادی کشورمان اقتصاد مقاومتی 
است گفت:اهمیت این کسب و کارها برای مردم ایران روشن شده است. شاید چندین سال 
قبل اینقدر واضح نبود. اکنون این نوع مشاغل در پیشرفت اقتصادی و رفاه و بهبود زندگی 

مردم موثر است.

تشکیل ستاد توسعه صادرات و خدمات 
استارتاپی به کشورهای منطقه

$ بورس

$ طلا و سکه
$ صادرات

کاغذ اقتصادی
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افزایش ۱۰ برابری 
سرمایه گذاری های شستا

مدیرعامــل شســتا از برنامه ریزی بــرای افزایــش ۱۰ برابری 
سرمایه گذاری های شســتا خبر داد و گفت: در سال جاری ۲۰۰ 
داروی جدید در هلدینگ تاپیکو تولید شد که صرفه جویی ارزی 
خوبی برای کشور به همراه داشــت و موجب شده دارو با قیمت و 

شرایط مناسب در اختیار بیماران قرار بگیرد.
علی رستمی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه برنامه ریزی کرده ایم 
ســرمایه گذاری های شســتا را به ۱۰ برابر وضع موجود افزایش 
دهیم اظهار کرد: از جمله برنامه های محــوری ما در این زمینه، 
مولدسازی دارایی های غیرمولد شســتا است که اصلاح پرتفوی 
سرمایه گذاری ها و خروج از ۳۶ شرکت و کارخانه در همین راستا 

در دستور کار قرار دارد.
وی به برخی دســتاوردهای مهم که منجر به افزایش سودآوری 
شستا شده است نیز اشاره کرد و گفت: در عرصه تولید دارو در سال 
جاری موفق شدیم نزدیک به ۲۰۰ نوع داروی جدید را در کارخانه 
های تولید داروی هلدینگ تاپیکو تولید کنیم که برخی از این اقلام 
از خارج کشور وارد می شــدند و بومی سازی شدند و برخی برای 

اولین بار در کشور تولید شده اند.
مدیرعامل شستا افزود:  این اقدام امسال طراحی و برنامه ریزی شده 
و به مرحله اجرا رسیده است که صرفه جویی ارزی خوبی برای کشور 
به همراه داشت و موجب شــده دارو با قیمت و شرایط مناسب در 

اختیار بیماران قرار بگیرد.
وی به اقدامات هلدینگ ســینا در زمینه روند تولید ســیمان در 
کشور نیز اشــاره کرد و گفت: در زمینه تولید سیمان توانستیم با 
برنامه افزایش تولید منسجم و شبانه روزی و عرضه خوب در سطح 
کشور، قیمت سیمان را از آن شرایط غیر متعارفی که داشت کاهش 
دهیم. در حال حاضر کارخانه های مــا با حداکثر ظرفیت در حال 

تولید هستند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ خبر داد:

شناسایی فرار مالیاتی 37۵۰ 
میلیاردی ۲۵ شرکت در تهران

رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ از شناسایی ۲۵ شرکت 
دارای فرار مالیاتی خبر داد.

سرهنگ علی ولی پور گودرزی در گفت وگو با ایسنا، یکی از وظایف 
پلیس را برخورد با تخلفات و فرارهای مالیاتی عنوان کرد و گفت: 
این موارد با هماهنگی میان پلیس، وزارت اقتصاد و ســازمان امور 
مالیاتی کشــور انجام می شــود و پلیس اجازه نخواهد داد تا افراد 
سودجو و فرصت طلب با روش های غیرقانونی از پرداخت مالیات 

فراری شوند.
وی ادامه داد: در همین راستا نیز پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ 
در هماهنگی با دستگاه های مربوطه ۲۵ شرکت دارای فرار مالیاتی 
را در سال جاری موردشناسایی قرار دادند که در این خصوص ۳۵ نفر 
نیز بازداشت شــدند. این افراد عمدتا با روش های مجرمانه و جعلی 
اقدام به فرار مالیاتی کرده بودند که برایشان پرونده ای تشکیل شده 

و برای ادامه روند رسیدگی به جرم روانه دادسرا شدند.
رئیس پلیس امنیت اقتصــادی تهران بزرگ میزان فــرار مالیاتی 
این شــرکت ها را ســه هزار و ۷۵۰ میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: 
شرکت های متخلف موظفند که این مبالغ را به حساب بیت  المال 

بازگردانند.
ولی پور گودرزی درباره شــیوه های این افراد برای فــرار مالیاتی 
نیز گفت: مجرمان با روش هایی مانند صــدور فاکتور فروش و مهر 
جعلی، ثبت شرکت با مشخصات افراد کارتن خواب، سو استفاده از 
کد اقتصادی شرکت های متعلق به غیر، جعل گواهی ارزش افزوده 
و ... اقدام به این رفتار مجرمانه کرده بودند که البته از ســوی پلیس 

موردشناسایی قرار گرفتند.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران بزرگ در پایان با تاکید بر اینکه 
برخورد پلیس امنیت اقتصادی با مخلان نظــم و امنیت اقتصادی 
کشور تعطیل نشده و ادامه خواهد داشت، اظهار کرد: پلیس امنیت 
اقتصادی تهران بزرگ در هماهنگی با دیگر دســتگاه های مسئول 
اقدامات خود را برای تامین امنیت سرمایه گذاری اقتصادی در کشور 

ادامه خواهد داد.

مطابق با آمارهای موجود طی چهار سال گذشته 
اغلب طلاق ها در پنج سال نخست زندگی مشترک 
رخ داده است و به گفته کارشناسان با چشم پوشی 
از زوجینی که بنا بر دلایل موجه و به درستی 
جدایی را انتخاب کرده اند، تعداد زوجینی که تنها 
با هدف به کرسی نشاندن حرف خود، لج و لجبازی 
و به اصطلاح »حساب کار دست همسر آید« 
به سمت دادخواست "نفقه"، "مهریه" و حتی 
دادخواست "ازدواج مجدد" و در نهایت به طلاق 
روی آورده اند نیز کم نیست و در حالی مُهر طلاق 
به شناسنامه های این مردان و زنان رنگ جدایی 

می زند که هیچگاه به طلاق فکر هم نمی کردند.
به گزارش ایسنا، مطابق با آمارهای منتشره از 
سوی مرکز آمار ایران طی شش ماهه نخست 
امسال در حالی بیش از ۳۰ هزار طلاق برای 
زوجینی که مدت ازدواج آنها کمتر از پنج سال 
بوده به ثبت رسیده است که ۱9.۷ درصد از این 
طلاقها به زندگی هایی با طول مدت ازدواج کمتر از 

یک سال معطوف می شود.
گرچه آمار دقیقی در رابطه با چرایی و دلایل 
موجه و بعضا ناموجه این طلاق ها وجود ندارد اما 
به گفته وکلا و روانشناسان و بر حسب تجربیات و 
مشاهدات، در بسیاری از موارد به ویژه در سالهای 
ابتدایی زندگی مشترک و  در بین زوجین جوان تر 
نظیر متولدین دهه هفتاد، دیده می شود که زن 
و شوهرها با بروز کوچکترین اختلافی و به زعم 
خود تنها به قصد »تنبیه« همسر و یا گرفتن 
»زهر چشم« و نشان دادن اینکه »حق با چه کسی 
است« وارد فرآیند »کَل کَل« کردن با هم شده، از 
حرف خود کوتاه نیامده و نهایتا بدون هیچ انگیزه 

اولیه ای، طلاق می گیرند.
سمیرا مقدسی، وکیل پایه یک دادگستری با 
بیان اینکه در نسل جدید انعطاف پذیری و تحمل 
مشکلات به نسبت نسل های گذشته بسیار کمتر 
شده است، درباره تجارب خود در مواجه با موکلینی 
که بدون قصد طلاق در فرآیند طلاق افتاده اند به 
ایسنا گفت: در بسیاری از مواردی که شاهد آن 
بوده ام، زن و شوهر به قصد اینکه به زعم خود همسر 
را »ادب« کنند و در نهایت همسر به خواسته زن 
یا شوهر تن دهد و بدون اینکه حتی یک درصد 
هم به طلاق فکر کنند، وارد فرآیند طلاق شده اند. 
به طوری که برای مثال زن بدون رجوع به مشاور 
و یا بدون مشورت با بزرگترهای فامیل برای 
حل مشکلات، دادخواست نفقه یا مهریه را ثبت 
می کند و شوهر نیز به تبع آن برای آنکه کم نیاورد 
دادخواست تمکین  می دهد. حتی در برخی 

موارد شوهر در مقابل اذیت همسر برای به کرسی 
نشاندن حرف خود و به زعم خود برای "زهر چشم 

گرفتن" دادخواست ازدواج مجدد می دهد.
به گفته مقدسی آنقدر این جدال بالا می گیرد 
که دست آخر ناخودآگاه مسیر زوجین به سمت 
جدایی و طلاق می افتد و این در حالی است که 

زوجین اصلا قصد طلاق نداشتند.
»کَل کَل« زوجین تنها برای به کرسی 

نشاندن حرف خود
این وکیل دادگستری ادامه داد: تصور زوجین از 
این لجبازی ها این است که اگر همسر در وادی 
مسائل حقوقی و ثبت دادخواست افتاد، از او کم 
نیاورده و به اصطلاح ضایع نشوند، برای همین 
هر دو دادخواست می دهند. اساسا تا زمانی که 
دادخواستی ثبت نشود زن و مرد هر مشکلی 
از هم بینند، گذشت می کنند اما وقتی پایشان 
به دادگاه برسد و اطرافیان و آشنایان و خانواده 
متوجه دادخواست یکی از زوجین شوند، دیگر 
زن و شوهر فقط برای اثبات اینکه حق با آنها بوده 
است و به منظور کل کل با یکدیگر که نشان دهند 
قانون هم حق را به آنها داده، تا انتهای مسیر طلاق 

پیش می روند.
 وی معتقد است که اغلب این لج و لجبازی ها به 
دلیل بی تجربگی زن و شوهر و از سوی دیگر عدم 
آگاهی از مهارت های زندگی مشترک است که در 
نهایت با بروز کوچک ترین مشکل به جای حل 
مساله با روی آوردن به طلاق بنیان خانواده را از 

ریشه می زنند.

»حمل« مسائل به جای »حل« مسائل
دکتر محمد ابراهیم تکلو، روانشناس نیز درباره 
اینکه چرا زوجین در روابط خود به نقطه ای 
می رسند که از سر لجبازی اقدام به طلاق می کنند، 
به ایسنا گفت: متاسفانه برخی زن و شوهرها به 
جای "حل" مسائل، مشکلات خود را "حمل" 
می کنند و نهایتا با مشکلات حل نشده ای مواجه اند 
که روی هم انباشته شده و ناگهان آنها را از پا در 
می آورد و کار زن و شوهر را تا جدایی پیش می برد.
گفتگوی »حق به جانب« گام نخست جدایی

تکلو با بیان اینکه نوع گفتگوی زوجین درباره 
اختلاف دیدگاه ها نیز بسیار مهم است، تصریح 
کرد: بعضا پیش می آید که نوع بیان و گفتار 
یکی از زوجین حق به جانب بوده و همسر نیز در 
برابراین گفتار مقابله به مثل می کند. همچنین در 
این شرایط زوجین برای اینکه اثبات کنند حرف 
خودشان درست است و به اصطلاح کم نیاورند، تا 

جدایی و طلاق هم پیش می روند.
به گفته وی، در چنین مواردی زوجین بدون 
داشتن مهارت حل مساله و مهارت گفتگو 

تنها برای به کُرسی نشاندن حرف خود طلاق 
می گیرند.

تکلو با تاکید بر اهمیت حفظ "احترام" و "حرمت" 
زوجین به هنگام بروز اختلافات، ادامه داد: وقتی به 
اصطلاح  روی افراد در روی یکدیگر باز شود دیگر 
از بیان هیچ حرفی و انجام هیچ کاری ابا نخواهند 
داشت. وقتی ظرف حرمت و احترام میان زوجین 

شکسته شود جمع کردن آن سخت می شود.
اهمیت بلوغ عاطفی و روانی برای ازدواج

این روانشناس در بخش دیگر سخنان خود با بیان 

اینکه هیجانی و احساسی عمل کردن به هنگام 
بروز اختلافات می تواند به طلاق  بیانجامد، درباره 
اهمیت بلوغ عاطفی و روانی برای ازدواج افزود: 
به نوعی می توان گفت این افراد بلوغ عاطفی و 
روانی ندارند و از این رو نمی توانند با موضوعات و 
مسائل به شکل درستی برخورد کرده و احساسات 
خود را مدیریت و کنترل کنند. زوجین باید برای 
حل مسائل بدون جهت گیری با هم صحبت کرده 
و مهارت حل مساله و گفتگو را بلد باشند. نباید 
مشکلات کوچک را دست کم گرفته و نسبت به 
بیان دلخوری های کوچک ابایی داشته باشند. 
گاهی این دلخوری ها سوء برداشت هایی است 
که از دیدگاه متفاوت زن یا شوهر نشات می گیرد. 
بعضا درحالی زن یا شوهر دلخور شده است که 
اصلا همسر متوجه اشتباه خود نیست و بدون نیت 
بدی آن رفتار را انجام داده است. از سوی دیگر 
لحن بیان دلخوری ها و مسائل پیش آمده باید 
دوستانه باشد تا همسر در مقابل سخنان زن یا 

شوهر  گارد نگیرد.
تکلو در پایان سخنان خود با تاکید بر اهمیت 
مشاوره  زوجین پیش و پس از ازدواج، تصریح 
کرد: طلاق به خودی خود برای زن و شوهر 
آسیب زاست، بنابراین نباید در طلاق عجله کرد. 
حتی اگر زوجین به نقطه ای رسیده باشند که 
باید رابطه را تمام کنند، طلاق باید به دور از 
احساسات و هیجانات و پس از گفتگو با هم، گفتگو 
با خانواده ها و با مشاوران و روانشناسان و به شکل 

درست انجام شود تا افراد آسیب کمتری ببینند.

موســس و مدیرعامل خانــه ای بی با اشــاره به 
چالش های پولی با بنیاد بیماری های خاص، درباره 
حساب بانکی مشترکی که جهت واریز کمک های 
خیرین برای استفاده بیماران پروانه ای ایجاد شده 
و بعدا از سوی بنیاد بیماری های خاص به حساب 
دیگری منقل شده است، خواستار شفاف  سازی این 
بنیاد شد. به گزارش ایسنا، سید حمیدرضا هاشمی 
گلپایگانی- موسس و مدیرعامل خانه ای بی، با ارسال 
مطلبی به ایسنا، مشکلات این انجمن، بیماران ای 
بی و چالش های پولی با بنیاد بیماری های خاص را 
تشریح کرده است. در بخشی از این مطلب ارسالی 
به ایسنا، آمده است: »بیماری »ای  بی« یا »پروانه ای« 
یک اختلال ژنتیکی مهلک و لاعلاج بوده که حاصل 
یک نقص در تولید نوعی پروتئین پوستی است. خانه 
ای  بی، به عنوان تنها نهاد رســمی ثبت شده مردم 
نهاد جهت حمایت از این بیماران، فعالیت خود را از 

سال ۱۳9۴ آغاز کرده و تاکنون بیش از 9۰۰ بیمار 
پروانه ای سطح کشور را تحت پوشش خود قرار داده 
است. این مجموعه علاوه بر حمایت  های پزشکی 
و درمانی از این بیماران، در جهت آگاهی ســازی 
جامعه با مشکلات این عزیزان نیز فعالیت می کند. 
از این دست فعالیت ها می توان به برپایی غرفه های 
اطلاع  رســانی در فضاهای عمومی و تهیه فیلم ها 
و کلیپ های آموزشی و تبلیغاتی، اشاره کرد.« در 
ادامه این مطلب که به ایسنا ارسال شده، درباره نحوه 
شکل گیری خانه ای و همچنین نحوه همکاری با 
بنیاد امور بیماری های خاص و مشکلاتی که بعد از 
آن ایجاد شده است، آمده است: »خانه ای  بی در بدو 
امر پس از پیشنهاد و درخواست اینجانب به جناب 
آقای مهندس ســعیدی  کیا، ریاست محترم وقت 
بنیاد مستضعفان، و با همکاری بنیاد مستضعفان، 
وزارت بهداشت و بنیاد امور بیماری های خاص، با 

هدف رســیدگی متمرکز به بیماران ای  بی سطح 
کشور در سال ۱۳9۴ در غالب یک کارگروه تشکیل 
شد. با توجه به مشکلات موجود در زمان راه اندازی 
مجموعه در ارتباط با اخذ مجوزات لازم، خانه ای  بی 
جهت تسریع امور، با همکاری بنیاد امور بیماری  های 
خاص، نسبت به افتتاح یک حساب بانکی، نزد بانک 
سینا، به نام آن بنیاد اقدام کرد. لازم به ذکر است بنیاد 
امور بیماری  های خاص، سابق بر این یک حساب 
بانکی نزد بانک سامان، که به ادعای آن بنیاد، مربوط 
به جمع آوری کمک های مردمی مختص بیماران 
ای  بی بود، دارا بود؛ لیکن به اصرار اینجانب، در تاریخ 
۱۳9۴/۰۸/۰۸ حســاب بانکی نزد بانک سینا  به 
شماره ۱-۱۰۰۱۰۱۴۵-۸۱۶-۳۶۶ افتتاح شد تا 
خانه ای  بی، با تبلیغات لازم، نسبت به جمع  آوری 
کمک  های مردمی به نام این مجموعه، در حساب 
فوق  الذکر اقدام کند. هدف دیگر از این اقدام، ایجاد 

شفافیت در عملکرد و هزینه  های مربوط به بیماران 
بود و این مهم تنها با افتتاح حساب جداگانه  ای که 
خانه ای  بی نیز بر آن نظارت داشته باشد، امکان  پذیر 
بود. به همین جهت مدیرعامل بنیاد امور بیماری های 
خاص، خانم فاطمه هاشمی رفسنجانی، اینجانب را 
به عنوان نماینده بیماران ای  بی و مسئول خانه ای  بی، 
به همراه معاون مالی وقت بنیاد امور بیماری های 
خاص، به عنوان دو نفر صاحب امضا جهت برداشت 
از وجوه جمع  آوری شده در حساب نزد بانک سینا، 
رسما به بانک معرفی کرد.  در ادامه مطلب ارسالی 
خانه ای بی به ایسنا آمده است: »یکی از موضوعاتی 
که خانه ای  بی از بدو شروع به فعالیت به آن توجه ویژه  
ای داشت، ثبت رسمی به عنوان یک موسسه مردم 
نهاد با مجوز فعالیت در سطح کشور، می  بود که این 
مهم نیز در تاریخ ۱۳9۶/۰۸/۲۶ محقق گردید و این 
مجموعه با نام »موسسه خیریه حمایت از بیماران 
پوستی خاص، خانه ای  بی« با شماره ۴۳۲۰۵ ثبت 
گردید. همچنین به دلیل اینکه حساب نزد بانک 
سینا به نام بنیاد امور بیماری  های خاص بود، امکان 
استفاده از آن حساب، به عنوان حساب رسمی خانه 
ای  بی، پس از ثبت رسمی موسسه، وجود نداشت لذا 
پس از ثبت رسمی، خانه ای  بی نسبت به افتتاح یک 
حساب مستقل به نام این مجموعه نزد یکی از بانک 

 ها اقدام کرد

مُهر »طلاق« در شناسنامه »لجبازانی« که به جدایی فکر هم نمی کردند!
از دادخواست »ازدواج مجدد« تا »مهریه«، تنها برای »زهر چشم گرفتن«

مدیرعامل خانه »ای بی« :
بنیاد بیماری های خاص تکلیف صدها بیمار 

»پروانه ای« را روشن کند

رییس سازمان حفاظت محیط زیست:
خسارت وارده صنایع به محیط 

زیست محاسبه و مطالبه می شود
رییس سازمان حفاظت محیط زیست با اشــاره به سه ردپای زیست 
محیطی قابل توجه در دنیا گفت: خسارتی که صنایع آلاینده به محیط 

زیست وارد می کنند، توسط سازمان محاسبه و مطالبه خواهد شد.
به گزارش ایسنا علی سلاجقه در همایش ملی صنعت، معدن و خدمات 
سبز که امروز در سازمان حفاظت محیط زیست برگزار شد ضمن اشاره 
به اهمیت محیط زیست برای ثروت آفرینی خاطرنشان کرد: کشورهای 
صنعتی دنیا امروزه متوجه شده اند که برای ثروتمند شدن، نیازمند 
توجه به محیط زیست هستند. کشوری مانند چین که در سال های اخیر 
استانداردهای زیست محیطی را نادیده می گرفت، در اجلاس گلاسگو 
موضوعی مانند تمدن اکولوژیک را مطــرح می کند. مردم ما به علت 
فرهنگ غنی، در آموزه های زیست محیطی قوی هستند اما این ارزش ها 

باید در عملکرد نیز متبلور شود.
وی با اشاره به استانداردهای زیست محیطی صنایع گفت: صنایع باید 
سه ردپا را رعایت کنند. اولین ردپا مربوط به آب است . وضعیت آب خوب 
نیست و علیرغم اوضاع نابسامان اصلی ترین کالای حیات، در مصرف آب 
نیز مراعات نمی شود. در صنعت نیز باید قیمت تمام شده کالاها بر مبنای 
قیمت آب مصرف شده باشد. قیمت آب نیز در مناطق مختلف متفاوت 
است و به اقتضای قیمت آب برای کالای مشابه قیمتی متفاوت در نظر 
گرفته می شود. سلاجقه افزود: طبق قانونی که توسط اتحادیه اروپا از 
سال ۲۰۰۵ به بعد اجرا می شود، فعالیت واحدهای صنعتی با با ردپای 
کربن غیراستاندارد ممنوع است. در کنار تعهد به استانداردهای بین 
المللی لازم است که ما به استانداردهای  داخلی نیز توجه کنیم همچنین 
استفاده از بازار صنایع آلاینده و اجرای طرح های تشویقی و تنبیهی نیز 

در دستور کار ما قرار دارد.
ســلاجقه تاکید کرد: امکان نــدارد کــه واحدی اســتانداردهای 
زیست محیطی را رعایت کند و از نظر همه ضرایب وضعیت مناسب تری 
نداشته باشد.لذا اگر یک واحد صنعتی استانداردهای زیست محیطی را 

رعایت کند منتی بر سر مردم یا سازمان حفاظت محیط زیست ندارد.
وی با تاکید بر لزوم ارتقای بازاریابی محیط زیســت اظهارکرد: با این 
طرح های تشویقی ما سعی کردیم تا علاوه بر معرفی واحدهای سازگار با 
محیط زیست، واحدهای آلاینده را هم مشخص کنیم و برای جلوگیری 
از تداوم آلایندگی آن ها برای محیط زیست گامی برداریم. مردم نیز 
در این زمینه با ما همکاری می کنند چراکه مدیریت محیط زیست 

مردم پایه است.

مدیر فنی شبکه شاد با اشاره به افزوده شدن 
قابلیت »کلاس آنلاین« به شبکه شاد گفت: 
در حال حاضر قابلیت کلاس آنلاین به طور 
آزمایشی در شاد در حال استفاده است و ۵۰۰۰ دانش آموز 
از آن استفاده می کنند. این قابلیت، در دست بهینه سازی 
است و با رفع مشکلات می توان تعداد مدارس تحت پوشش 

را بالا برد.
علی کاظم زاده در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه از اوایل شیوع 
بیماری کرونا در کشور، شبکه شاد راه اندازی شده و در کنار 
آموزش های حضوری به پیشبرد و تکمیل آموزش  در مدارس 
کمک می کند اظهار کرد: شبکه شاد به عنوان بستری ایمن 

و مطمئن برای دانش آموزان، مورد استفاده قرار می گیرد.
وی افزود: شبکه شاد، به عنوان بزرگترین اپلیکیشن آموزشی 
در کشور و همچنین بر اساس مصوبه شورای عالی فضای 
مجازی در شهریورماه سال جاری، در دوران پساکرونا نیز 
همچنان پایدار خواهد بود و به عنوان بازوی آموزش مجازی 

در کشور ادامه فعالیت می دهد.
مدیر فنی شبکه شاد با اشاره به چالش ها و مشکلات معلمان 
و دانش آموزان برای حضور در شاد گفت: مشکلات شاد یا به 
اینترنت بازمی گردد که در برخی مناطق کشور که اینترنت 
ضعیف تر است، مشکلات بیشتری مشاهده می شود و یا 
به خود اپلیکیشن شاد برمی گردد که همواره برای کاهش 
مشکلات در تلاشیم. این مشکلات به ویژه در زمانی هایی که 
فشار روی شبکه بالاست بیشتر می شود که سعی می کنیم با 

افزایش سرورها، از این مشکلات بکاهیم.  
وی درباره ایجاد قابلیت »کلاس آنلاین« در شاد نیز توضیح 
داد و اظهار کرد: »کلاس آنلاین«، از جمله قابلیت های 
جدیدی است که اخیرا به شبکه شاد افزوده شده و این امکان 
را به معلمان  می دهد که بتوانند به صورت تصویری و همزمان 

با دانش آموزان گفت وگو داشته باشند.
کاظم زاده اضافه کرد: در حال حاضر قابلیت کلاس آنلاین به 
طور آزمایشی در شاد در حال استفاده است و ۵۰۰۰ دانش 
آموز از آن استفاده می کنند. این قابلیت، در دست بهینه 
سازی است و با رفع مشکلات می توان تعداد مدارس تحت 

پوشش را بالابرد.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
ایران در واکسیناسیون علیه کرونا از کشورهای 
پیشرفته دنیا جلو افتاده و بزودی واکسن نورا در سبد 

واکسیناسیون قرار می گیرد.
به گزارش خبرنگار حوزه بهداشت و سلامت ایرنا، بهرام عین اللهی 
روز یکشنبه در همایش نکوداشت مشارکت های اجتماعی در حوزه 
سلامت که در دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی برگزار شد، 
افزود: پیشرو بودن ایران در واکسیناسیون نشان از قدرت واقعی 
مردم ما دارد، بطوری که در تهران 9۴  درصد مردم یک دز واکسن 
را تزریق کرده اند، در حالیکه در آمریکا میزان تزریق واکسیناسیون 

۶۰ درصد بوده است.
وی اظهار داشت: روند سیر بیماری در کشور طی دو سال اخیر 
فراز و نشیب های زیادی داشته بطوریکه در گذشته روزانه ۵۰ هزار 
مراجعه کننده کرونایی به مراکز درمانی، ۱۵ هزار مورد بستری، 
وجود هشت هزار بیمار در بخش مراقبت های ویژه و مرگ حدود 
۷۰۰ نفر از هموطنان را داشتیم و اکنون روند سریع واکسیناسیون 
به خوبی در پیش می رود و همراهی و نقش مردم در این مسیر 

تاثیرگذار بوده است.
عین اللهی ادامه داد: تاریخ ثابت کرده در هر جایی که مردم حضور 
گسترده ای داشته باشند، کارها سریعتر پیش می رود و در واقع ملت 

ما قدرت واقعی خود را در برابر کرونا به جهانیان نشان دادند.
وی تصریح کرد: بسیاری از رسانه ها و مراکز هستند که کارهای ما 
را کاذب نشان می دهند و برخی کشورها فکر می کنند چون پول 
دارند قدرتمند هستند در حالی که کرونا پدیده ای بود که قدرت 
واقعی ملت ها را نشان داد.  عین اللهی با اشاره به اینکه قدرت به پول 
و تجهیزات نیست افزود: وقتی مردم با حکومت سازگار و در صحنه 
باشند، قدرت واقعی نشان داده می شود. حمایت مردم ما از قضیه 
واکسیناسیون و نجات واقعی بیماران از بحران کرونا در کشور ما 
مشهود است. عین اللهی تصریح کرد: بیش از ۲۰۰ شهید مدافع 
سلامت داریم که در شرایطی کرونایی بالای سر بیمار ماندند و 
جانفشانی کردند. وی تاکید کرد: از خیران می خواهیم در حوزه 
سلامت بیشتر فعالیت کنند و باید برای مردم مشخص شود 

هزینه هایی که آنها می دهند، کجا صرف می شود. 

ستاد دیه کشــور اعلام کرد: با 
وجــود تــلاش نمایندگی های 
ســتاد دیه سراسر کشــور در 
آزادی ۶ هــزار و 9۸۲ زندانــی 
جرایم غیرعمد از ابتدای ســال 
اما اکنــون چهار هــزار و ۱۴۶ 
محبــوس نیازمنــد کمک در 

زندان ها حضور دارند.
به گــزارش روز یکشــنبه ایرنا 
از ســتاد دیه کشــور، به برکت 
کمک های نوعدوستانه خیران و 
تلاش کمیته های صلح و سازش 

این نهاد مردمی جمعیت زندانیان جرایم غیرعمد نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
کاهش محسوسی داشته است اما اکنون ۱۴۴ بانوی ایرانی و ۴۰۲۰ محکوم مرد به 

دلیل ناتوانی در تامین دیون خصوصی در بند حبس به سر می برند.
براساس تلاش ۱۱ ماهه ستاد دیه در ســال جاری، اگرچه تعداد ۲۸۴ زندانی زن و 
۶۶9۸ محکوم مرد از سطح زندان های کشور آزاد شــده و غالب محبوسان با مدت  
حبس بالا از بند رهایی یافته اند اما متاسفانه در آستانه سال نو ۴۱۶۴ زندانی جرایم 
غیرعمد پشت میله های زندان چشم انتظار آزادی هستند. افرادی که به دلیل عدم 
ســابقه کیفری در پرونده و تک قرار بودند به محض حمایــت از آن ها از بند رهایی 

خواهند یافت.
از این تعداد ۵۲ زندانی بــه دلیل دیات ناشــی از تصادفات رانندگــی، ۲۲ نفر به 
علت ناتوانی در تامین دیات ناشــی از حوادث کارگاهی و ۵۱ مددجو نیز بابت عدم 

استطاعت در پرداخت دیات شبه عمد در حبس نگهداری می شوند.

نخستین همایش ملی تغذیه و تدارکات 
در سفرهای زیارتی با هدف بهره گیری 
از ظرفیــت های پژوهشــی و تجربی 
نخبگان دانشگاهی، کارگزاران زیارتی و 
صاحبنظران، برای ارتقای کیفیت ارائه 
خدمات به زائران با حضور مســئولان 
حوزه حج و زیارت بصــورت مجازی و 
آنلاین در سازمان حج و زیارت آغاز شد.

به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رســانی 
حج، حجت الاسلام والمسلمین سید عبدالفتاح نواب نماینده ولی فیقه در امور حج و 
زیارت در مراسم افتتاحیه این وبیناردرباره لزوم قدردانی از احسان و نعمت های خداوند 

و حفاظت از آن سخن گفت.
سرپرســت حجاج ایرانی با اشــاره به اینکه خداونــد در آیه ۱۱ ســوره ضحی به 
پیامبراکرم)ص( می فرماید که از نعمت های الهی سخن بگوید، اظهار داشت: خداوند 
نعمت های فراوانی به انسان عطا کرده است و دوست دارد که انسان از آن ها سخن 

بگوید و قدردان این نعمت ها باشد.
وی با تبریک اعیاد شعبانیه و ســالروز میلاد فرخنده امام حسین )ع( به این سخن 
حضرت اشــاره کرد که می فرمایند: »اللَّهُمَّ لَا تسَْتَدْرجِْنِی باِلْحِْسَــانِ وَ لَا تؤَُدِّبنِْی 
باِلبَْلَاءِ- خدایا! با غرق کردن من در ناز و نعمت، مرا به پرتگاه عذاب خویش مَکشان و با 
بلایا )گرفتاری ها( ادبم مکن« و افزود: قرار گرفتن در جایگاه خدمتگزاری به زائر عنایت 
و لطف الهی است و انسان باید بیاد داشته باشد که این نعمت همیشگی نیست و یک 

روز آن را از دست خواهد داد.

رییس سازمان اورژانس کشور به افرادی 
که در چهارشنبه آخر سال آمبولانس ها 

را تخریب کنند، هشدار داد.
دکتر جعفر میعادفر در گفت و گو با ایسنا 
با اشاره به اینکه طی چهارشنبه سوری 
سال های گذشته مشــاهده می شد که 
برخی افراد با اســتفاده از مواد محترقه 
موجب آسیب رسیدن به امبولانس های 
اورژانس می شــدند گفت: افرادی که به 

آمبولانس ها آسیب برســانند حتما تحت پیگرد قانونی قرار می گیرند و به مراجع 
قضایی معرفی می شوند. 

وی در خصوص اینکه آیا می توانند با نیــروی انتظامی هماهنگی انجام دهند که از 
بروز این آسیب ها جلوگیری شود یا خیر گفت: برای این کار و جهت جلوگیری از این 
آسیب ها باید هر کجا که آمبولانس مستقر می شود چند نفر حضور داشته باشند که 

از ایجاد این آسیب ها جلوگیری شود برای همین امکان آن وجود ندارد. 
وی با بیان اینکه ســعی می کنیم در محلی مستقر باشــیم که از آسیب رسیدن به 
امبولانس ها جلوگیری شود گفت: محل استقرار را طوری برنامه ریزی خواهیم کرد 
که هم از آسیب رسیدن به آمبولانس ها جلوگیری شود و هم در صورت وقوع حادثه 

برای شهروندان بتوانیم به سرعت خود را به محل برسانیم. 
در چهارشنبه سوری سال های گذشــته و در البته در مواردی معدود برخی از افراد 
اقدام به پرتاب مواد محترقه به سمت خودروهای اورژانس کرده و خساراتی را به این 

خودروها وارد کرده بودند.

کاهش محسوس زندانیان جرایم غیرعمد
با حضور مسئولان حوزه حج و زیارت؛

نخستین همایش ملی تغذیه و تدارکات 
در سفرهای زیارتی آغاز شد

هشدار به آسیب زنندگان آمبولانس ها 
در چهارشنبه سوری

اجرای آزمایشی »کلاس آنلاین« 
در شاد

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی:

ایران در واکسیناسیون 
پیشرو است

خبر

خبر

خبر

گرچه آمار دقیقی در رابطه با چرایی و دلایل موجه و بعضا ناموجه این طلاق ها وجود ندارد اما به 
گفته وکلا و روانشناسان و بر حسب تجربیات و مشاهدات، در بسیاری از موارد به ویژه در سالهای 
ابتدایی زندگی مشترک و  در بین زوجین جوان تر نظیر متولدین دهه هفتاد، دیده می شود که زن 
و شوهرها با بروز کوچکترین اختلافی و به زعم خود تنها به قصد »تنبیه« همسر و یا گرفتن »زهر چشم« 
و نشان دادن اینکه »حق با چه کسی است« وارد فرآیند »کَل کَل« کردن با هم شده، از حرف خود کوتاه 

نیامده و نهایتا بدون هیچ انگیزه اولیه ای، طلاق می گیرند.

سنا
: ای

س
عک

کاغذ جامعه
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نادر سلیمانی در پاسخ به اینکه آیا فکر می کنید فضای شبکه نمایش خانگی بهتر از تلویزیون است؟ تصریح کرد: خوشبختانه آنجا 
به لحاظ سوژه کمی بهتر اســت و آزادانه عمل می کنند؛ البته آنجا هم ایراد زیاد دارد اما در نهایت دستشان بازتر است. در شبکه 
نمایش خانگی به لحاظ بودجه هم بیشتر به بازیگران اهمیت داده می شود ولی متاسفانه صداوسیما مبلغ هایی را به چرتکه می اندازد 
که واقعاً با موقعیت ما اصلا جور در نمی آید و همین امر باعث شده خیلی از بازیگران بگویند هرجا پول بدهند، آنجا بازی می کنیم. متاسفانه ما 
سریال هایی کار کردیم که یک سال بعد از اتمام کار با ما تسویه شده است و این مشکل انگار در صداوسیما جا افتاده و قسط آخر مثل مهریه 

می ماند که می گویند کی داده کی گرفته!

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

مسابقه »کهکشــان« با اجرای نیما فلاح در 
نوروز ۱۴۰۱ از شبکه پنج سیما روی آنتـــن 

خواهد رفت.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی شبکه 
پنج سیما، مسابقه تلویزیونی »کهکشان« به 
عنوان مسابقه ای در زمینه ارائه فناوری های 
نوین با به تصویر کشیدن سفینه فضایی ایرانی 
ها در سال ۱۴۲۵ و ارائه چالش های فیزیکی و 
ارتباطی مختلف، نوروز ۱۴۰۱ هر شب از شبکه 

پنج سیما پخش خواهد شد.
در هر قسمت از این مسابقه تلویزیونی گروهی 
۵ نفره به کمک مجری برنامه آمــده و او را در 
رمزگشایی از یک نشانه یاری می کنند. برای این 
کار از طریق ماشین زمان به چهار دوره ارتباطی 
ســفر کرده و با گذر از چالش هایی فیزیکی و 
معمایی با طعم ابزارهای ارتباطی هر دوره، مسیر 

خود را برای رمزگشایی هموارتر می کنند.
کهکشان کارســتان تصویرگر دوره ارتباطات 
شفاهی است که ۱۰۰۰ ســال قبل از هجرت 
را نشان می دهد، کهکشان ادبستان تصویرگر 
دوره ارتباطات مکتوب اســت که حوالی سال 
۱۳۰۰ را نشان می دهد و کهکشان دیدستان 
مربوط به دوره ارتباطات دیجیتال اســت که 

حوالی سال ۱۳۷۰ را به تصویر میکشد.
بر این اساس یکی از بخش های متمایز کننده 
برنامه، کهکشان سروستان است که در حوالی 
سال ۱۴۲۰ و در سفینه فضایی ایرانی ها رخ می 
دهد. تاکنون در قسمتهای پخش شده برنامه، 
صرفا فضای داخلی این سفینه نشان داده شده 
است و با افزوده شدن یک آیتم جدید در ویژه 
برنامه های نوروز، فضای بیرونی این سفینه نیز 

به تصویر کشیده می شود.
از دیگر ویژگی های برنامه اپلیکیشن AR برنامه 
است که با ارائه فضایی متاورسی این فرصت را به 
مخاطبان برنامه می دهد تا در ماموریت شرکت 
کننده ها مشارکت کرده و هر قسمت جوایزی 

را دریافت کنند.
مسابقه»کهکشــان« در ایام نوروز هر شب از 

شبکه پنج سیما پخش خواهد شد.

سرتیپی: وزارت فرهنگ 
متولی حرفه ای تری برای 

نمایش خانگی است
تهیه کننده »شــهرک« گفت: وزارت 
فرهنــگ متولــی و ناظــر عمیق تــر، 
بهتــر و حرفه ای تــری برای شــبکه 
نمایش خانگی اســت، در حال حاضر 
سریال ســازان باید از رقیب شــان که 

صداوسیماست مجوز بگیرند.
علی ســرتیپی در گفت وگو با خبرنگار 
سینمایی ایرنا، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی را یک نهاد تخصصی  دانست و 
گفت: الان سریال سازان باید از رقیب 
شان که صداوسیماست مجوز بگیرند. 
نمی شود که یک نهاد مثل صداوسیما 
هم ناظر و هــم رقیب شــبکه نمایش 
خانگی باشد. این ناظر هرچقدر هم که 
منصف باشد قطعا نمی تواند عدالت را 

رعایت کند.
وی با طــرح چندین پرســش درباره 
شــبکه نمایش خانگی اظهار داشــت: 
چرا بخش خصوصی سریالی می سازد 
که مردم آن را تماشــا مــی کنند ولی 
تلویزیــون نمی تواند چنین ســریالی 

بسازد؟.
وی بــا بیــان این کــه پیشــترها در 
جشــنواره فیلم های بیشــتری برای 
مــردم داشــتیم توضیح داد: امســال 
فیلمی نداشــتیم که به ســانس فوق 
العاده برسد. امیدوارم فیلم ها در سال 
آینده بــا مردم ارتباط برقــرار کنند و 
بفروشــند. پارســال با این که در اوج 
کرونــا بودیم، ولــی فیلــم هایی مثل 
شیشلیک و بی همه چیز بسیار با مردم 

ارتباط برقرار کردند.
سرتیپی با اشاره به این نکته که امسال 
برخی صاحبان آثار ترجیح دادند فیلم 
هایشــان را به جشــنواره ندهند بیان 
کرد: از بین فیلم های جشنواره امسال 
مرد بازنــده و علفزار بــه لحاظ فروش 
فیلم هــای خوبی هســتند. البته فیلم 
پارســال مهدویــان یعنی شیشــلیک 
نسبت به فیلم امسال یعنی مرد بازنده 

خیلی پرمخاطب تر بود.
ساخت ســالن ســینما توجیه 

اقتصادی ندارد
تهیه کننــده فیلم های ســتاره بازی، 
عروسی مردم چپ راست، که به تازگی 
ســینما لوتوس را در محلــه نازی آباد 
تهران ســاخته اســت اظهارداشــت: 
ساخت ســالن ســینما در این شرایط 
قطعا توجیــه اقتصادی نــدارد. چون 
ساخت ســالن هزینه های زیادی دربر 
دارد. اتفــاق خوبی در جنــوب تهران 
افتاده و ۱۴ ســالن باکیفیت ســاخته 
شــده اســت. همین که مردم می آیند 
و حال شان خوب می شــود برای من 

دلگرم کننده است.

در مراسمی برای تجلیل از یک سینماگر و افتتاح یکصد سالن سینمایی 
اعلام شد که سینمای ایران در سال ۱۴۰۰ با هفت میلیون تماشاگر چنان 
ضریب اشغال کمی دارد که فقط پنج استان، سینما را بیشتر فعال نگه 

داشته اند.
به گزارش ایسنا، صبح یکشنبه ۱۵ اسفندماه مراسمی در موزه سینما 
برای تقدیر از مجید مسچی - مدیر پیشین سینما شهر- و افتتاح ۱۰۰ 
سالن سینمایی در سالن سینماتوگراف موزه سینما با حضور جمعی از 
سینماگران و مدیران سازمان سینمایی همچون حبیب ایل بیگی - معاون 
نظارت و ارزشیابی سازمان سینمایی-، محمد حمیدی مقدم - مدیرعامل 
مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی - و محمدرضا فرجی - مدیر کل 
نظارت بر نمایش - برگزار شد.  در این مراسم که با اجرای کامران ملکی 
همراه بود غلامرضا موسوی، سید ضیا هاشمی، وحید موساییان، مرتضی 
شایسته، محمدحسین فرحبخش و جمال ساداتیان هم حضور داشتند.

حبیب اسماعیلی از سینماگرانی بود که در تجلیل از مجید مسچی گفت: 
او آنقدر در این سالها تلاش کرده که کار مدیر بعدی بسیار سخت است.

مسچی هم که در طول دوران کاری خود به ندرت مصاحبه کرده، در 
سخنانی کوتاه بیان کرد: در ۱۶ سالی که من در سینما شهر بودم یک 
مجموعه منسجم داشتیم. حضور دوستان در بخش خصوصی که 
سختی هم زیاد کشیدند قابل تقدیر است چون سینما سازی در بخش 

دولتی کم اتفاق می افتد.
هاشم میرزاخانی مدیر جدید موسسه سینما شهر نیز در گزارشی برای 
سال ۱۴۰۰ گفت: در این سال فروش حدود ۱۵۸ میلیارد تومان بوده و 
هفت میلیون نفر هم به سینما رفتند. همچنین تعداد سینماهای فعال 

۳۱۱ سینما بوده است.
او با ضعیف بودن آمار این سال گفت: مقایسه فروش استان ها نشان 
می دهد که ظرفیت اشغال بالا نیست و سینمای ایران در پنج استان اول 
فقط فعال است و بقیه استان ها شرایط خوبی ندارند که جای تأمل است 

چه باید کرد تا فرهنگ سینما رونق در آنجا رونق یابد.

در یک مراسم سینمایی مطرح شد:

ضریب اشغال 7 میلیونی برای 
سینما در سال ۱۴۰۰!

نیما فلاح نوروز  به 
»کهکشان« می رود

»غُصه های مجید« اثری از علی جعفری پویان به مناسبت هفتاد و چهارمین 
زادروز مجید انتظامی است.

به گزارش ایسنا، وی به عنوان سولیست ویولن و ایده پرداز و تهیه کننده این 
اثر اعلام کرد: »غصه های مجید روز سه شنبه ۱۷ اسفندماه ساعت ۲۰ منتشر 
خواهد شد. این قطعه بر مبنای بخشی از آثار و تم های ماندگار مجید انتظامی 
برای ویولن و ارکستر تنظیم شده است. بازنویسی و تنظیم این اثر توسط 
احسان بیرقدار انجام شده است تا براساس بخشی از موسیقی های شناخته 
شده و ماندگار آقای انتظامی اثری مستقل برای ویولن و ارکستر خلق کند.«

او افزود: در این قطعه تم های موسیقی فیلم های »از کرخه تا راین«، »بوی 
پیراهن یوسف«، »بای سیکل ران«، »وصل نیکان« و »گرگ ها« را انتخاب 
و تمام تلاشمان را کردیم تا پس از گذشت سه دهه از ضبط و اجرای اصلی 

این آثار، اجرایی استاندارد داشته باشیم. 

انتشار »غُصه های مجید« برای
 7۴ سالگی مجید انتظامی

نادر سلیمانی که ۱۴ اسفندماه تولدش را 
جشن گرفت و ۵۵ ساله شد، برای همه مردم 
ایران آرزوی آرامش می کند و می گوید: آرزو 
می کنم خداوند هوای همه مردم عزیز ما 
را داشته باشد؛ نه من، نه آنکه خیلی مومن 
است و نه آنکه خودش می گوید آدم بدی 

است، بلکه همه.
این بازیگر که مدتی است در سریال های 
تلویزیون ایفای نقش ندارد، معتقد است: 
سانسورهای بیش از حد همیشه به کارها 
آسیب می زند و این یک ایراد اساسی در 
صداوسیماست. ما باید کمی مردم را آگاه 

کنیم تا بیشتر درباره مسائل روز فکر کنند.
نادر سلیمانی در گفت و گویی با ایسنا که 
به بهانه سالروز تولدش انجام گرفت، ابتدا از 

آرزوهایش برای مردم ایران گفت.
این هنرمند خاطرنشان کرد: دعای من برای 
مردم کشورم این است، خداوندا این سرزمین 
را در امان بدار. ایران و ایرانی لایق همه 
چیزهای خوب هستند. من از صمیم قلب 
می گویم که ایرانیان به قدری باهوشند که 
لایق بهترین ها هستند. خداوندا امسال دل 
همه مردم ما را خوش کن. برکت برسان به 
سفره هایشان و آرزوهای بزرگ و کوچکشان 
را برآورده کن. من یک بنده کوچک خداوندم 
و از خدا می خواهم مردم در سال جدید به 

یک آرامش و آسوده خیالی کامل برسند.
سلیمانی در ادامه این گفت وگو در پاسخ به 
پرسشی درباره حضور کمرنگش در سریال 
ها و چرایی افُت بینندگان تلویزیون، ابتدا به 
تفاوت مخاطب سینما و تلویزیون اشاره کرد 
و گفت: اساسا مخاطب سینما و تلویزیون 
خیلی متفاوت هستند. مخاطب تلویزیون، 
عام ولی در عین حال بسیار دانا و زیرک است؛ 
ضمن اینکه مخاطبان این روزهای تلویزیون 
با ۱۰ سال قبل خیلی فرق کرده اند. متاسفانه 
ما در تلویزیون کارهایی می بینیم که حتی 
مورد پسند عموم هم نیستند چه برسد به 
مخاطب دانای تلویزیون. ما داستان های 
خوب و سوژه های نابی در زندگی روزمره مان 
برای سریال سازی داریم ولی از آنها استفاده 
نمی کنیم. یکی از این سوژه ها مسئله فقر و یا 

ثروت بیش از حد است.
وی ادامه داد: به یاد دارم زمانی که سال ها 
پیش آقای ارگانی از مدیران شبکه سه سیما 
بودند، فردی بسیار دانا بود و پای خیلی از 
اتفاقات می ایستاد تا کارگردان و عوامل اذیت 
نشوند ولی الان دیگر مثل سابق نیست. به 
عنوان مثال همین رانت خواری ها و پول 
هایی که از مملکت خارج می شود، یک سوژه 
ناب برای سریال سازی است که ما نمی توانیم 

از آن استفاده کنیم.
سلیمانی که در این سال ها بیشتر در حوزه 
طنز فعالیت داشته، در پاسخ به اینکه آیا 
اخیراً برای بازی در سریال های تلویزیون 
از او دعوت شده است؟ اعلام کرد: اخیرا دو 
سریال به من پیشنهاد شد که اپیزودیک 
بودند و من آنها را دوست نداشتم. جا دارد 
در همین جا اشاره کنم به یک ایراد دیگر در 
جامعه هنری مان و آن این است که به عنوان 
مثال من هنرمندی که در جشنواره امسال 
سیمرغ گرفتم اگر بخواهم همین سریال های 
اپیزودیک را کار کنم، ببخشید اما خود همین 
جامعه هنری مرا پس می زند و این مساله هم 

یک ایراد بزرگ است.
او سپس به اهمیت کار در حوزه کودک اشاره 
و تاکید کرد: تنها کاری که من همیشه گفتم 
و پایش هم می ایستم، کار کودک است و 
این را وظیفه شخصی خودم را می دانم که 

کودکان ما بدون برنامه نمانند. به همین 
خاطر است که طی این سال ها با گروه »محله 
گل و بلبل« و »کارآگاه نجار« همکاری داشتم 
و همچنان هم همکاری خواهم داشت. ما 
باید در حوزه کودک به گونه ای عمل کنیم 
که کودکانمان پای برنامه های بزرگسالان 

ننشینند.

او در بخشی دیگر از صحبت هایش با اشاره 
به سوژه یابی در مقوله طنز یادآور شد: ما در 
حوزه طنز سوژه های زیادی برای پرداخت 
داریم. افرادی مثل رضا عطاران، مهران 
مدیری و سعید آقاخانی، از دوستان بسیار 
خوب من در حوزه طنز هستند ولی نمی 
دانم سیاست صداوسیما چیست؟ من کاره 
ای نیستم که بخواهم درباره سیاست های 
سازمان حرف بزنم اما دوست دارم مخاطبان 
را به گونه ای جذب کنیم که وقتی سریالی 
تمام می شود، مثل گذشته از آن یاد کنند. 
ما در حوزه سریال سازی نویسندگان خیلی 
خوبی هم داریم اما از آنها استفاده نمی کنیم.

نادر سلیمانی در پاسخ به اینکه آیا فکر می 
کنید فضای شبکه نمایش خانگی بهتر از 
تلویزیون است؟ تصریح کرد: خوشبختانه 
آنجا به لحاظ سوژه کمی بهتر است و آزادانه 
عمل می کنند؛ البته آنجا هم ایراد زیاد دارد 
اما در نهایت دستشان بازتر است. در شبکه 
نمایش خانگی به لحاظ بودجه هم بیشتر به 
بازیگران اهمیت داده می شود ولی متاسفانه 
صداوسیما مبلغ هایی را به چرتکه می اندازد 
که واقعاً با موقعیت ما اصلا جور در نمی آید 
و همین امر باعث شده خیلی از بازیگران 
بگویند هرجا پول بدهند، آنجا بازی می کنیم. 
متاسفانه ما سریال هایی کار کردیم که یک 
سال بعد از اتمام کار با ما تسویه شده است و 

این مشکل انگار در صداوسیما جا افتاده و 
قسط آخر مثل مهریه می ماند که می گویند 
کی داده کی گرفته!  او در بخشی دیگر از 
صحبت هایش سریال طنز »زیرخاکی« را 
از جمله کارهای جذاب تلویزیون معرفی کرد 
و گفت: »زیرخاکی« واقعا سریال قشنگی 
است. ان شاءالله امسال صداوسیما بتواند 

برنامه ها و سریال های خوبی بسازد. من 
خودم از مخاطبان سریال در حال پخش 
»برف بی صدا می بارد« هستم و به نظرم 
کار خوبی است اما تعارف نداریم کمی قصه 
اش کِشدار است ولی همین که می تواند 
مخاطبش را نگه دارد، برای خانواده قشنگ 
است. نمی گویم سریال عالی ای است ولی 

خوب است. ممکن است الان یک عده 
بگویند نادر سلیمانی چرا سریال های ضعیف 
تلویزیون را نگاه می کند؛ در اینجا باید بگویم 
ما باید به نظر و شعور همدیگر احترام بگذاریم 
و توهین نکنیم. ما نمی توانیم و حق نداریم 
به کسی خرده بگیریم. در کل من شخصا 
معتقدم اگر هدف ما در ساخت سریال سازی 

درست باشد و فی سبیل الله کار کنیم مطمئنا 
کارمان همیشه جذاب می شود. این هنرمند 
باسابقه طنز درباره برنامه »جوکر« هم 
خاطرنشان کرد: یکی از شیطنت هایی که 
من این روزها از برخی دوستان می بینم و 
ناراحتم، این است که »جوکر« را یک برنامه 
لوده بازی معرفی کرده اند و من ناراحت شدم. 
من هیچ وقت دوستانم را خرد نمی کنم. 
»جوکر« برنامه ای است که دیدگاه طنز دارد 
و این خیلی مهم است که شما در این شرایط 
سخت بتوانید ۱۰ دقیقه مردم را بخندانید. 
بنده هم دو بار برای »جوکر« دعوت شدم 
اما متاسفانه درگیر کار بودم و زمان هایی مرا 
خواستند که نتوانستم همکاری کنم؛ ضمن 
اینکه من از جمله افرادی هستم که مطمئنا 
در دقیقه اول می خندم و تحمل ندارم. نادر 
سلیمانی در انتهای این گفت وگو خاطرنشان 
کرد: راستش این روزها به شدت گرفتار و 
درگیر کارهای خودم هستم. قبل از جشنواره 
یکسری اتفاقات برایم افتاد. در حال حاضر هم 
درگیر ساخت فیلم سینمایی ام هستم و اصلًا 

فرصت آزاد ندارم.

نادر سلیمانی در گفت وگویی در سالروز تولدش:

چرا باعث شدند تیم »ساعت خوش« پراکنده شود؟
سنا

: ای
س

عک

ین کـه  ا بیـان  بـا  آذر  اسـماعیل 
می خواهنـد زبان هـای محلـی را علیـه 
زبـان فارسـی بشـورانند اظهـار می کنـد: 
بایـد در برابر هـر چیزی کـه در تخفیف و 
تحقیر زبان فارسـی از دیگری استشـمام 

می شـود، محکـم بایسـتیم.
اخیـرا بـا بـه میـان آمـدن پـای برخـی 
رسـانه های خارجـی، اختـلاف نظرهایـی 
درخصـوص قیـاس زبـان فارسـی بـا 
زبان هـای بومـی و قومـی که پیش تـر نیز 
گاهـی موجـب شـکل گیری بحث هایـی 
می شـد، شـکلی دیگـر گرفـت و موجـب 
همچـون  هشـتگ هایی  شـدن  ترنـد 
»منوفارسـی« شـد. ماجـرا از ایـن قـرار 
لعربیـه فارسـی در  بـود کـه صفحـه ا
ری  رزا توییتـر مدتـی پیـش لینـک کا
توییتـری بـا عنـوان »رنـج به دلیـل زبان 
مـادری بـا هشـتگ #منوفارسـی« را بـه 
اشـتراک گذاشـت و پس از این خاکسـتر 
ماجرایـی کهنـه بـار دیگر شـعله ور شـد. 
از همین جـا بـود کـه واکنش ها آغاز شـد 
و بحث هـا شـدت گرفـت. در عیـن حال، 
چیـزی نگذشـت کـه پـای بی بی سـی 

فارسـی هـم بـه ماجـرا باز شـد. 
، اسـماعیل آذر،  یـن ماجـرا در پـی ا
در  ه  نشـگا دا مـدرس  و  پژوهشـگر 
درخصـوص  یسـنا  ا بـا  گفت وگـو 
اظهارنظرهایـی مبنـی بـر مانـع دانسـتن 
زبـان فارسـی بـرای زبان هـای قومـی 
زمینـه  یـن  ا در  کـه  یـی  بحث ها و 
ایجـاد می شـود، اظهـار کـرد: یکـی از 
خسـارت هایی کـه هـر انسـان در طـول 
تاریـخ می بـرد، ایـن اسـت کـه تاریـخ 
لعـه  مطا ا  ر خـود  ز  ا پیـش  ر  روزگا
نمی کنـد. کافـی اسـت کـه تاریـخ ایجاد 
نـی هنـد شـرقی در هندوسـتان  کمپا
توسـط انگلیسـی ها را مطالعـه کنیـم که 
حـدود ۲۰۰ نفـر از ملکه جـواز می گیرند 
تـا شـرکتی را در هندوسـتان بـاز کنند و 
خرید و فروش ادویه داشـته باشـند، چرا 
کـه دریانـوردان از فلفـل و ادویه هـا روی 
آب بیشـتر اسـتفاده می کردنـد و ادویـه 
بسـیار گران شـده بـود. کار خودشـان را 
با این درخواسـت بـه عنوان یک شـرکت 
در سـال ۱۶۰۰ )میلادی( در هندوستان 
آغـاز کردنـد ولـی ۲۰۰ سـال بعـد، زبان 
مـردم هندوسـتان کـه پارسـی بـود، بـه 

نگلیسـی تبدیـل شـد. ا
او افـزود: اگرچه زبـان مادری پادشـاهان 
سلسـله بابریـان ترکـی بـود امـا آن هـا 
یـن  ا و  بودنـد  پارسـی  زبـان  عشـاق 

زبـان را بـه عنـوان زبـان رسـمی اعـلام 
کـرده بودنـد و بـر آن اصـرار داشـتند 
ین هـا را زیرپـا  نگلیسـی ها همـه ا مـا ا ا
گذاشـتند و این تلاش ها را سـاقط کردند 
و زبـان فارسـی را که زبـان ارتبـاط میان 
مردم هندوسـتان بـود، به زبان انگلیسـی 

مبـدل کردنـد.
آذر در ادامـه بیـان کـرد: رهبـر فرزانـه 
دراین باره سـخنی دقیـق دارند کـه زبان 
فارسـی میـراث فرهنگـی مـا اسـت، این 
میـراث اگـر سسـتی پذیرفـت، می توانـد 
ا بـرای مـردم  مصیبت هـای بزرگـی ر
ایـران در پـی داشـته باشـد. بـه همیـن 
دلیل اسـت کـه هـر نکتـه ای را مخصوصا 
از طریـق انگلیـس یـا کشـورهای دیگـر 
می شـنویم، و روی زبـان مـا دسـت 
می گذارنـد، بـدون تردیـد از روی اغراض 
ثانـوی اسـت و باید نسـبت بـه حرف های 

آن هـا هوشـیار باشـیم.
دبیـات فارسـی  یـن مـدرس زبـان و ا ا
همچنیـن به مسـئله »روز زبـان مادری« 
اشـاره کـرد و گفـت: این هـا روزی را بـه 
عنوان روز زبان مـادری تعییـن کرده اند. 
زبـان مـادری مـا فارسـی اسـت. کشـور 
مـا ایـران اسـت و اقـوام فراوانـی داریـم، 
هـر قومـی نیـز زبـان خـودش را دارد و 
مـا بـرای ایـن زبان هـا احتـرام فـراوان 
مـا در مجمـوع، زبـان  قائـل هسـتیم. ا
رسـمی کشـور فارسـی اسـت. من نـه در 
مسـائل سیاسـی هوشـمندی دارم؛ نـه 

یـن،  برا هیـچ اطلاعـات و تحصیلـی. بنا
نمی خواهـم دربـاره آن چـه در حیطـه 
کار مـن نیسـت، صحبـت کنـم، چـون 
کسـانی هسـتند کـه دراین بـاره از مـن 
سـخن  خوش تـر  و  ننـد  می دا بهتـر 
می گوینـد. ولـی درمـورد زبـان پارسـی 
به شـما بگویـم، بایـد در برابر هـر چیزی 
کـه حرمـت زبـان فارسـی را بشـکند، یـا 
هر چیزی کـه در تخفیـف و تحقیـر زبان 
فارسـی از دیگـری استشـمام می شـود، 

بایسـتیم. محکـم 
اسـماعیل آذر در عیـن حـال بیـان کرد: 
نـد بگویـد کـه  هیـچ گاه کسـی نمی توا
مولـوی از آن ترک هاسـت چـون زبـان 
او پارسـی اسـت. بگذاریـد همـه بگوینـد 
متعلـق بـه آن هـا اسـت. این هـا مشـکلی 
ر  کا اسـاس  چـون  نمی کنـد،  یجـاد  ا
مولـوی، زبـان فارسـی اسـت. درمـورد 
نظامـی گنجـوی هـم همین طـور اسـت؛ 
ز »هفت پیکـر« گرفتـه تـا »خسـرو و  ا
شـیرین« و »اسـکندرنامه«، شـعرهای 
او همـه بـه زبـان پارسـی اسـت. حـالا 
بگوینـد او ترک بـوده، بگذاریـد آن ها هم 
دل خوش باشـند. اگرچـه آدم های بزرگ 
فیـا  ننـد در یـک جغرا هیـچ گاه نمی توا
محدود باشـند. بـه همین دلیل اسـت که 
هـر کسـی می خواهـد بگویـد ایـن افـراد 
بـزرگ از آن آن هاسـت و این گونه بزرگی 
خودشـان را بـه تعالی برسـانند ولـی این 

هیـچ گاه مقـدور نخواهـد بـود.

حجت الاسلام  حکمی  طی  نی  رمضا علی 
والمسلمین مسعود دیانی را به عنوان معاون 
شعر و ادبیات داستانی خانه کتاب و ادبیات 

ایران منصوب کرد.
بط عمومی  ا ز رو یسنا و به نقل ا رش ا به گزا
خانه کتاب و ادبیات ایران، در حکم مدیرعامل 
ن آمده است: »با  یرا دبیات ا نه کتاب و ا خا
تب  ند متعال، نظر به مرا و ز خدا نت ا ستعا ا
دبی و  بق ا ا نقلابی، سو ، تعهد ا یستگی ها شا
ین حکم به  لی، به موجب ا بعا مدیریتی جنا
دبیات داستانی خانه  عنوان »معاون شعر و ا

کتاب و ادبیات ایران« منصوب می شوید.
یر محترم  با عنایت خاص وز ز آن جا که  ا
د اسلامی به حوزه شعر و  رشا ا فرهنگ و 
عضای محترم  نی و تصویب ا ستا دبیات دا ا
دبیات  نه کتاب و ا منای مؤسسه خا هیات ا
آن  تشکیلاتی  سطح  پس  ین  ا ز  ا ن،  یرا ا
تقا  ر ا ونت  معا به  دفتر  ز  ا نی  زما سا حد  وا
ا برای  بیر لازم ر یسته است تدا بد، شا می یا
زی، همچنین  هبردپردا ا ر و  ری  سیاستگذا
، با نظرداشت  لیت ها رتقاء کیفی و کمی فعا ا
یت و تقویت جریان های  صلیِ حما لویت ا و ا

نقلاب اسلامی  فعال و متعهد به ارزش های ا
اتخاذ کنید.«

نی  دیا مسعود  لمسلمین  ا و حجت الاسلام 
نشجوی  موخته حوزه علمیه قم و دا نش آ دا
و  ا مه  نا ر کا در  است.  دین پژوهی  دکتری 
دبی  فعالیت هایی همچون سردبیری برنامه  ا
مه »شب های هنر«،  نا یت« و بر ا »شب رو

سردبیری  »سوره«،  مه  نا بر سردبیری 
« و عضویت در تحریریه   لف یا دبی »ا مجله  ا

ویکی شیعه دیده می شود.
پیش تر غلامرضا طریقی بود که طی حکمی 
نه کتاب و  ور مدیرعامل خا ن مشا به عنوا
لیت های فرهنگی  مور فعا ن در ا یرا دبیات ا ا

منصوب شد.

شورش علیه زبان فارسی!انتصاب معاون شعر و ادبیات داستانی خانه کتاب

رنا
: ای

س
عک

سنا
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معاون نظارت و ارزشـیابی سـازمان سـینمایی بیان کـرد: فیلم هایی 
که از اکـران نـوروزی حذف شـدند، مشـکلی بـرای دریافـت پروانه 

نمایـش ندارنـد بلکه بـرای اکران در ایـن مقطـع انتخاب نشـدند.
بـه گـزارش ایسـنا، حبیـب ایـل بیگـی در حاشـیه مراسـم تقدیر از 
مدیرعامـل سـابق موسسـه "سـینما شـهر" در پاسـخ به اینکـه چرا 
فیلـم "لامینـور" و "علفـزار" از اکران نـوروزی حذف شـدند؟ گفت: 
انتخـاب فیلم هـای نـوروزی با سـازمان سـینمایی اسـت و سـازمان 
برای اکـران در این مقطـع با جمیع شـرایط بایـد فیلم هـا را انتخاب 
کنـد کـه در جمع بنـدی نهایـی دو فیلـم "لامینـور" و "علفـزار" در 

ایـن فهرسـت قـرار نگرفتند.
او دربـاره اینکه دلیـل این انتخاب نشـدن چه بـوده؟ گفـت: اینطور 

بـه جمع بندی رسـیدیم.
وی در پاسـخ به سـوال ایسـنا که آیـا ممیزی مسـئله اکران نشـدن 
فیلـم »لامینـور« اسـت؟ بیان کـرد: نـه اصلًا چنیـن چیزی نیسـت. 
این هـا -لامینـور و علفـزار- فیلـم هایـی هسـتند کـه مجـوز مـی 
گیرنـد مشـکلی بـرای اکـران ندارنـد ولـی بـرای اکـران نـوروزی 
انتخـاب نشـدند. در واقع ما بـر اسـاس پارامتر هایـی به هفـت فیلم 
رسـیدیم کـه روز گذشـته نهایی و بـه شـورای صنفی نمایـش اعلام 

شـدند و اسـامی آن هـا نیـز امـروز احتمـالاً از 
سـوی شـورا اعـلام خواهد شـد.

ایل بیگـی  بـا بیـان اینکـه در اکـران نـوروزی 
بـه تنـوع فکرشـده تـا هـم فیلم کودک داشـته 

باشـیم هم کمدی، هـم اجتماعـی و هم انقلابـی در ادامه در پاسـخ 
بـه اینکـه اگـر فیلم هـا مشـکلی ندارنـد چـرا سـازمان سـینمایی 
بـه سـمت تصمیماتـی مـی رود کـه حاشـیه ایجـاد شـود؟ گفـت: 
انتخـاب فیلـم در اکـران نـوروزی شـرایط خاصـی دارد و توجـه 
بـه پیشکسـوتان هـم حتمـاً اهمیـت دارد. البتـه مـن این گلـه را از 
دوسـتان دارم کـه بـدون هماهنگـی ایـن فیلـم را در فهرسـت قرار 
دادنـد. بـه آنهـا -شـورای صنفـی و تهیه کننـده لامینـور - گفتـم 
شـاید شـما بـه ایشـان -داریـوش مهرجویـی - کمـک نکردیـد. 
مـن بـا تهیه کننـده فیلـم در ایـن چنـد روز صحبـت کـردم و حتی 
درخواسـت کردیـم که دیـدار حضوری داشـته باشـیم ولی شـرایط 
آن فراهـم نشـد و گفتنـد ایشـان کسـالت دارند، امـا نگفتنـد که در 
بیمارسـتان بوده انـد. او افـزود: دربـاره فیلـم "علفـزار" هـم بیشـتر 
یکسـری نـکات تخصصـی وجـود دارد نـه ممیـزی بنابرایـن پروانـه 

نمایـش آن صـادر می شـود.

تاکید یک مدیر سینمایی:

 فیلم های حذف شده از اکران نوروزی مشکل 
پروانه نمایش ندارند

خبر
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رییس فدراسیون جودو گفت: فعالیت های 
صورت گرفته نشان دهنده آن است که با وجود 
تعلیق اما جودو در ایران زنده است و اقتدار خود 
را به دنیا و فدراسیون جهانی نشان دادیم و نوعی 
تعلیق جودو را ضربه فنی کردیم. به گزارش 
خبرنگار ورزشی ایرنا، »آرش میراسماعیلی«  
در نشست خبری اظهار داشت: با توجه به 
همه محدویت های کرونایی و تعلیق، امسال 
می توانیم سوپر لیگ و لیگ امید را برگزار 
کنیم. سال گذشته این مسابقات را با شرایط 
سخت تری برگزار کردیم و شرایط سخت تری 
برای برگزاری مسابقات داشتیم، با این وجود باز 
هم تیم ها و جودوکاران با انگیزه بالایی در لیگ 
شرکت کردند. امسال به طور حتم لیگ رده 
سنی زیر ۲۳ سال )امید( را در برنامه قرار دادیم. 
در لیگ رده سنی امید ۱۲ تیم و سوپر لیگ 9 
تیم حضور دارند. وی افزود: باید شرایط لیگ 
حرفه ای و وضعیت جودوکاران بهتر شود. البته 
می طلبد حامیان مالی بیشتری در جودو داشته 
باشیم اما متاسفانه ترغیب باشگاه ها برای حضور 
در لیگ جودو دشوار است چرا که علاقمند 
هستند در فوتبال سرمایه گذاری کنند و این 
خوب نیست و امیدوارم باشگاه ها کمک حال 
رشته های دیگر باشند و باشگاه های بزرگ در 
لیگ سایر رشته ها مانند جودو نیز حضور یابند.

رییس فدراسیون جودو عنوان کرد: کیفیت 
و سطح فنی جودوکاران به طور قطع بهتر 
خواهد شد، زیرا رده پایه اردوهای ملی را پشت 
سر گذاشتند و بزرگسالان اردوی مشترک 
بین المللی و جایزه بزرگ را تجربه کردند و از 

لحاظ فنی لیگ ما شرایط بهتری دارد.
رنده ۲ طلا و برنز جودو قهرمانی جهان  دا
د: تیم ملی جودو عراق اکنون در  دامه دا ا
ایران است و ماه آینده تیم های نوجوانان و 
نان کشورمان به ترکیه می روند و تیم  جوا
ملی بزرگسالان نیز بعد از عید در کمپ تونس 
شرکت می کند. این فعالیت ها نویدبخش آن 
است که اگر ما را تعلیق کردید اما جودو در 
ایران زنده است و در سطح بین الملل فعال 
لمللی و تفاهم نامه با  هستیم و کمپ بین ا
کشورهای همسایه داریم و اقتدار خود را به 

دنیا و فدراسیون جهانی نشان می دهیم.
وی اضافه کرد: همه جا اعلام شده که ورزش 
از سیاست جداست، اما این موضوع را اکنون 
کاملا زیر پا گذاشته اند و ورزش را سیاسی 
کردند و وقتی ما روی آرمان های خود پافشاری 
کردیم همه دنیا ساکت شدند. اما امروز ثابت 
کردیم کار ما درست است و شما ورزش را 
سیاسی می کنید و ما سیاسی نکردیم؛ چرا 

ورزشکار شطرنجی که در تابعیت یک کشور 
دیگر است با رژیم صهیونیستی مسابقه داد اما 
الان می گویند او برابر نماینده روسیه مسابقه 

ندهند و این لطف خداست.
میراسماعیلی با اشاره به اینکه ۲ هفته آینده 
CAS( صادر  رای دادگاه عالی ورزش )
می شود، تصریح کرد: تعلیق را ضربه فنی 
کردیم و روزی که جودو را تحویل گرفتیم ۶۰ 
هزار نفر جمعیت جودویی کشور بود اما اکنون 
با شرایط تعلیق به 9۸ هزار نفر رسیده است. 
با تمام حواشی و افرادی در داخل کشور که 
دستشان برای جودو رو شده که به چه نحوی 
با بیگانگان علیه کشور رایزنی می کردند، ما 
افشاگری کردیم و آنها بخاطر منافع شخصی و 
چند سفر خارجی می خواهند ایران در میادین 
بین المللی حضور نیابد. می توانستیم در سطح 
بین الملل در این ۲ سال بدون تعلیق بیشتر 
بدرخشیم و امیدوارم جامعه جودو بیدار باشد.
در  ما  دیدارهای  گفت:  همچنین  وی 
یران در ترکیه و  عراق و حضور تیم های ا
تفاهم نامه های جدید و کمپ های مشترک 
نمایانگر این است که با تمام خیانت های برخی 
افراد در داخل کشور، سنگ اندازی و حاشیه 
با قدرت به کارمان ادامه می دهیم. جامعه 
ز  نند ا جودو همیشه آگاه بوده و همه می دا
جودو غیرتمندانه دفاع کردیم و هر عزیزی 
که به ما کمک کرده دستش را بوسیدیم اما با 
کسی شوخی نداریم. اگر فردی به دنبال ضایع 

کردن حق جودو باشد شوخی نداریم و تمام 
تلاشمان این است مسابقات لیگ کمترین 
هزینه را داشته باشد و با کمترین حواشی و 

کیفیت بالا مسابقات را برگزار کنیم.
 لیگ جودو قرعه کشی شد

میراسماعیلی اظهار داشت: امروز قرعه کشی 
لیگ  در  تیم   ۱۳ کردیم.  ر  برگزا را  لیگ 
آینده سازان حضور دارند، در ترکیب تیم ها 
حداقل باید ۲ نوجوان باشند که هدف از این 
اقدام ایجاد پویایی در رده پایه است. سال 
گذشته بخاطر کرونا این مسابقات را برگزار 

ر می کنیم و  ما امسال ویژه برگزا نکردیم ا
نفرات منتخب به تیم ملی دعوت می شوند.

وی افزود: سوپر لیگ جودو سال گذشته با 
حضور ۱۶ تیم برگزار شد؛ امسال با نگاهی 
حرفه ای شرایط حضور تیم ها در لیگ سخت تر 
ر  شد و این رقابت ها با حضور 9 تیم برگزا
خواهد شد. دستمزد جودوکاران امسال چند 

برابر شده است.
مستندات همکاری برخی افراد داخلی 

با بیگانگان

رییس فدراسیون جودو عنوان کرد: این روزها 
به مستنداتی پی بردیم که برخی با بیگانگان 
همکاری می کردند، این مستندات را با مراجع 
قضایی در میان می گذارم و جای تاسف است 
یک ایرانی با بیگانگان و مسوولان فدراسیون 
رند و اطلاعات رد و بدل  رتباط دا جهانی ا
کردند و باید با این افراد برخورد شود. دوستان 
باید بدانند که ما تعلیق را ضربه کردیم  هر 
ما  چقدر تلاش کردند تا سرخورده شویم ا
ما سرخورده نشدیم. افشاگری هایی کردم 
و نمی خواهم عنوان کنم آن فرد خائن یک 

ورزشکار یا مربی است. جودو کشورمان برای 
»آرش میراسماعیلی« تعلیق نشد بلکه به 
دلیل سیاست بود. خائنین ورزشی در همه 
رشته ها هستند. برخی از مسوولان می گویند 
اسناد را رو نکنم. انتظار دارم دستگاه قضایی 
با این موضوع جاسوسی برخورد کند. چرا باید 

بیگانگان اطلاعات ما را داشته باشند.
میراسماعیلی گفت: در پرونده قبلی همه 
تلاش خود را کردیم که تعلیق دائم بود و پیش 
شرط فدراسیون جهانی مبارزه نمایندگان 
کشورمان با ورزشکاران رژیم صهیونیستی 
بود و این تعلیق را در دادگاه عالی ورزش 
شکستیم و به چهار سال کاهش یافت. دفاع 
جانانه ای کردیم. سیاست را سرلوحه ورزش 
قرار می دهند و در رای دادگاه عالی ورزش نیز 
لابی هایی صورت گرفته اما رای هر چه باشد 

خیر است و با قدرت ادامه می دهیم.
بهره برداری از ۱۲ خانه جودو

وی اضافه کرد: ۱۲ خانه جودو را ظرف دو 
سال بهره برداری کردیم و اکادمی جودو را 

فروردین بهره برداری می کنیم.
دارنده طلای قهرمانی جهان همچنین گفت: 
چند باشگاه بزرگ داریم که همواره بدنبال 
فوتبال هستند و این موضوع به رشته های 
دیگر ضربه می زند. رشته هایی همچون جودو 
مظلوم هستند و قرارداد کل یک باشگاه به 
اندازه یک فوتبالیست دسته دوم نیست. از 
بسیاری از باشگاه های بزرگ خواستیم در لیگ 
حضور یابند، قول می دهند اما متاسفانه بعد 
از آن جواب ما را هم نمی دهند. باشگاه های 

بزرگ در کشتی و والیبال هم نیستند. 

آرش میراسماعیلی:

سرمایه های هواداران اســتقلال و پرسپولیس در تعلیق جودو را ضربه فنی کردیم
جیب مدیران انتصابی!

یک پژوهشگر جامعه شناسی ورزش با ارائه هشدار نسبت به تبدیل 
هواداران استقلال و پرسپولیس که این روزها عمدتا ناراضی است به 
»سهامدار-هوادار طلبکار« در صورت ناموفق بودن روند واگذاری دو 
باشگاه به بخش خصوصی، گفت: چه تضمینی وجود دارد که مدیران 
انتصابی، توان مدیریت منابع مردمی حاصل از بورسی شدن را داشته 

باشند و این سرمایه دوباره به بدهی های انباشته تبدیل نشود؟
رضا شجیع در گفت وگو با ایسنا در رابطه با واگذاری دو تیم فوتبال 
استقلال و پرسپولیس به بخش خصوصی، اظهار کرد: اگر تا دیروز 
نسبت به عدم آگاهی »سازمان خصوصی سازی« نسبت به فضای 
فوتبال تردید داشتیم، با دیدن پوســتری تبلیغاتی که اتفاقا تمام 
شهر را هم فرا گرفته مطمئن شدیم دوستان و مشاوران تبلیغاتی 
این سازمان، هیچ درک واقع بینانه ای نسبت به فضای فوتبال و جو 
هواداری حاکم بر دو باشگاه استقلال و پرسپولیس ندارند و همین 

امر زمینه ساز چالش های بیشتر در آینده خواهد شد.
وی ادامه داد: در این تبلیغ، یک هوادار خوشحال با لباس سرخابی 
را می بینیم که حالا سهام دار شده و همزمان در دستش دو کارت به 
مثابه سهام در دستش قرار گرفته است، این کودک به جای توپ با 
خوشحالی به کارت ها نگاه می کند و گویی شانس بزرگ زندگی اش 

را پیدا کرده است.
این پژوهشگر جامعه شناسی ورزش با اشاره به اینکه هر مخاطب 
ســاده ای هم می داند این یک »ترفند تبلیغاتی« فانتزی و تخیلی 
برای بدســت آوردن همزمان دل هواداران استقلال و پرسپولیس 
اســت،  خاطرنشــان کرد: چیزی که در دنیای واقعی وجود ندارد 
و اگر کسی همزمان سهام دار دو باشگاه باشــد، قطعا هوادار هیچ 
کدام محســوب نمی شــود؛   بحث اصلی اما این است که سازمان 
خصوصی سازی چگونه چنین قماری بزرگی را »دستاورد« تصور 

می کند؟
شــجیع افزود: با این اقدام تغییری در مالکیت دو باشگاه صورت 
نخواهد گرفت و با نحوه توزیع سهام در بورس، سهم  دولت از باشگاه 
استقلال به ۸۸.۵ درصد و سهم دولت از باشگاه پرسپولیس به 9۰ 
درصد کاهش خواهد یافت؛ گامی ناقص که اگر شکست بخورد که 
به عقیده بنده از هم اکنون شکست خورده است، مسأله خصوصی 

سازی این دو باشگاه را برای همیشه تحت الشعاع قرار خواهد داد.
وی با بیان اینکه روند فعلی واگذاری دو باشگاه موجب سرازیر شدن 
سرمایه مردمی می شود،   عنوان کرد: سرمایه ای که تصور نمی شود 
پاسخگوی هزینه های سنگین دو باشگاه باشد اما با فرض پذیرش 
کافی بودن این ســرمایه، چه اتفاقی رخ داده اســت که فکر کنیم 
نحوه مدیریت فعلی با همان روش های سلیقه ای و ارتباطی، توان 
ساماندهی منابع و سودآور کردن باشگاه ها را در راستای سودرسانی 
به سهامداران را دارند؟ مدیرانی که خودشان ذی نفع سود و زیان 

باشگاه ها نیستند!
یک پژوهشگر جامعه شناســی ورزش با اشــاره به اینکه سازمان 
خصوصی سازی این دو باشگاه را با یک بنگاه تولیدی اشتباه گرفته 
است، تصریح کرد: باشگاه، تماما وابسته به ورودی های خود نیست 
و خروجی اش نیز به دلیل وابستگی به فضای رقابتی، هرگز قابلیت 

پیش بینی و منطق پذیری با فضای عرضه و تقاضای بازار را ندارد.
وی ادامه داد: سیاستگذاران باید بدانند که در سیاستی خطرناک، 
در حال تبدیل »هوادار« کــه این روزها عمدتا ناراضی اســت به 
»ســهامدار-هوادار طلبکار« دارند و چه تضمینی وجود دارد این 
مدیران انتصابــی، توان مدیریت منابع مردمی حاصل از بورســی 
شدن را داشته باشند و این ســرمایه دوباره به بدهی های انباشته 

تبدیل نشود؟

مامـور ضد دوپینگ شـهر به شـهر بـه در خانه 
ورزشـکاران از جمله وزنه بـرداران مـی رود تا 

از آنها تسـت دوپینـگ بگیرد.
 به گزارش ایسـنا، مامـور زن ضد دوپینگ از جمعـه به ایران 
سـفر کرده و سـراغ تمام ورزشـکارانی مـی رود که نامشـان 
در لیسـت آنها قـرار دارد.  در لیسـت او نـام تعـدادی از وزنه 
برداران ملی پـوش قـرار دارد و برخـلاف دفعات قبـل که از 
وزنـه برداران خواسـته می شـد به محـل فدراسـیون بیایند 
تـا از آنها تسـت دوپینـگ گرفته شـود، این مرتبه خـود این 
مامور بـه در خانه وزنه بـرداران رفتـه تا از آنها تسـت بگیرد.
او ابتدا در تهران بود و سـپس به کرج رفت. امروز)یکشـنبه( 
به اصفهان می رسـد و سـپس راهـی کرمانشـاه و تبریز می 
شـود تا از وزنه برداران مدنظر خود تسـت بگیرد. در لیسـت 
این مامـوران، علاوه بـر وزنه بـرداران مرد، وزنه بـردار دختر 

هم وجـود دارد.
البتـه ایـن مامـور ضـد دوپینـگ سـراغ رشـته هـای دیگر 
هم رفتـه اسـت و اصـرار دارند بـدون اطـلاع قبلی ایـن کار 

انجـام شـود.
ورزشـکاران روزهـای حساسـی را پشـت سـر مـی گـذارد. 
بـرای مثـال بیـش از سـه نمونـه دوپینـگ مثبت در رشـته 
وزنه بـرداری مـی تواند منجر بـه حذف وزنـه بـرداران ایران 
در المپیـک پاریـس شـود و ایـن اتفاق زنـگ خطـر را برای 

این رشـته بـه صـدا درآورد.

پس از نتایج درخشــان تیم والیبال فنرباغچه 
در لیگ ترکیه، سرمربی این تیم می گوید که 
بازیکنان این تیم روز به روز پیشرفت می کنند.

به گزارش ایسنا، تیم والیبال فنرباغچه روز گذشته در هفته 
بیست ودوم این رقابت ها به مصاف تیم والیبال قزل تپه رفت 
و به پیروزی ۳ بر صفر دست یافت. فنرباغچه در سه ست و 
به ترتیب با نتایج ۲۵ بر ۱9، ۲۵ بــر ۲۱ و ۲۵ بر ۱۷ حریف 

خود را شکست داد.
ســعید معروف و ســید محمد موســوی دو بازیکن ایرانی 
هستند که در فصل جاری برای تیم فنرباغچه بازی می کنند. 
سیدمحمد موسوی در بازی روز گذشته با نظر سرمربی این 
تیم نیمکت نشین بود و سعید معروف به عنوان پاسور اصلی 

این تیم توانست یک امتیاز برای تیمش به دست بیاورد.
دانیل کاستلانی، سرمربی آرژانتینی تیم والیبال فنرباغچه 
پس از این پیروزی گفت: دیدن پیشرفت بازیکنان مان بسیار 
خوشحالم می کند. یک بازی را تمام کردیم، حالا ۴ فینال در 
پیش داریم.  می خواهیــم از آنها عبور کنیم و در پلی آف در 

جمع چهار تیم برتر باقی بمانیم.  
به گزارش ایســنا، تیم والیبال فنرباغچه با ۱۷ پیروزی و ۵ 
شکست ۵۱ امتیازی است و در رده دوم لیگ والیبال ترکیه 
قرار دارد. تیــم والیبال هالک بانک بــا۲۱ پیروزی و بدون 

شکست در صدر این لیگ قرار گرفته است.

مامور ضد دوپینگ شهر به شهر 
به دنبال ورزشکاران!

سرمربی والیبال فنرباغچه: 
می خواهیم در جمع ۴ تیم برتر 

باقی بمانیم

خبر

خبر

خبر

با تمام حواشی و افرادی در داخل کشور که دستشان برای جودو رو شده که به چه 
نحوی با بیگانگان علیه کشــور رایزنی می کردند، ما افشاگری کردیم و آنها بخاطر 
منافع شخصی و چند سفر خارجی می خواهند ایران در میادین بین المللی حضور 
نیابد. می توانستیم در سطح بین الملل در این ۲ سال بدون تعلیق بیشتر بدرخشیم و 

امیدوارم جامعه جودو بیدار باشد.

رنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - دام صیاد - چاه فاضلاب - ماست 
چکیده2 - رنگ - رب النوع مصریان 
 - وارونه  حس   - وگروه3  دسته   -
پول  جوینده عدالت - سقف خانه - 
قدرتمند  پول  آسیایی،  پول  ژاپن، 
آسیا4 - از پیامبران، پیامبری كه آب 
زندگی  پیامبری كه  نوشید،  را  حیات 
 - جنگی  رژه  - گونه،  یافت  جاودانه 
آشکار شدن راز - لیوان چایی خوری 5 
- کفر وارونه - كار ویزیتور6 - گوشت 

ترك -  اسب  آشغال،  مترادف  آذری، 
طلا، همراه سیم - همدم نقل است، 
برابر7 - گوارا - طلیعه  ترانه - جدا، 
 - پیشتاز  عدد  نخستین،  عدد  اعداد، 
زاده  فرزند   - بطن8  مفقود -  ناپیدا، 
- نام دیگر كوه، سر كوه - کلاه گيس9 
- غار بعثت - شهری در المان - پول 
خارجی - چند خودمانی10 - پا برجا 
بهانه،  و  دستاویز  صاف كن،  جامه   -
صاف كننده چروك پارچه11 - دشت - 
مدل غربی، الگوی اروپایی - نخست، 
قهرمانی  مقام  آغاز،  چیز،  هر  ابتدای 

رتبه  حقوقی،  پایه  اداری،  پایه   -
شمارش  واحد  شماره،   - كارمندی12 
طلوع  سرزمین  این  از  اسلام   - قلم 
)ص(،  محمد  حضرت  زادگاه  کرد، 
گریبان   -  1984 سال  آسیا  قهرمان 
لباس13 - هنوز لاتین، علامت مصدر 
جعلی - حرف یونانی - آلونك - صد 
متر مربع، واحد سطح، پسوند فاعلی, 
مخفف اگر14 - همبازی پت - قبا - 
شیر آغوز15 - تیزی آقتاب  - نفس 
روز   - زنند  می  سیگار  به  سیگاری، 

عرب - قطب مثبت

عمودی
 - اسلامی  از خطوط  باطل كردن،   -  1
پیامبران  از   - دعاها2   - پرمصرف  فلز 
تکرار   - معین3  وقت   - اولوالعزم 
حرف بیست و شش - طاقچه بالا، بام 
فرنگی - كمك كننده - صابون خیاطی، 
آشپزخانه  تصویه كننده   - بتونه4  گل 
عیب   - سوخته  پشم  بوی   - نشین 
لنگه  کهنه،  پارچه   - مسلمانان  گویی 
از   - آخر  سوره  قرآنی،  مردم   - در5 
چرانیدن  ها،  علف   - تنفسی  اعضای 
ستور6 - عادت و خو - از اخترشناسان 
 - قلیان   - ریش  هم   - لهستانی7 
 - ماشین  نوعی   - عوض8  جانشین، 
نوعی كلاسور فنردار - نامها9 - شمای 
بیگانه، ضمیر انگلیسی - واحد فروش 
سوگند  نبات  شاخه  به  را  حافظ  گردو، 
دهند و از او گیرند، فال گیر می گیرد - 
دریاچه،  پرنده  داوری، صفیر -  وسیله 
می  تنها  پرنده  این  است که  معروف 
میرد10 - دفعه، اجازه گرفتن، مرتبه - 

سائل، متکدی، نیازمند خیابانی - رنگ 
ناخن، زینت ناخن، خانه سنگ پشت11 
جویی  برتری  را گویند،  پرستی  نژاد   -
ملی یا نژادی - نشانه مفعولی، علامت 
دیر  که  چیز  هر   - واسطه  بی  مفعول 

 - وسرزنش  ملامت   - شود12  پخته 
غائب، وی، ضمیر سوم شخص  ضمیر 
مفرد - پول سابق اسپانیا  - آزاد، از بند 
رسته13 - سوسن زرد - پیشکار - دیبا 
و اطلس - شهر توت، جشنواره معتبر 

سنگ   - درشت14  بخیه  سينمائي، 
 -  15 چهره   - مهاجرت   - جادوگری  
تجاری،  مارك  التجاره،  مال  علامت 
برچسب تهمت - مکانها، جاها - بریدن 

درخت اضافه  های  شاخه 

جدول شماره ۱۱9۰



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال چهارم | شماره پیاپی 1190
7دوشنبه  16  اسفندماه1400  کاغذ سیاست

خبرخبر

معاون اول رییس  جمهــور مصوبه مربوط به 
تامین ماشین  آلات سنگین و نیمه سنگین 
شهرداری ها از سوی وزارت کشور را ابلاغ کرد.

به گزارش خبرنگار حوزه دولت ایرنا از پایگاه 
اطلاع رسانی دفتر هیأت دولت، هیأت وزیران 
در نشست یکم اسفند ۱۴۰۰ مصوب کرد با 
توجه به وقوع بلایای طبیعی و بحران خیز بودن 
کشور و از طرفی کمبود امکانات و تجهیزات 
متناسب با شرایط بحرانی در استان های کشور، 
ماشین آلات سنگین و نیمه سنگین دپو شده 
در سازمان اموال تملیکی به عنوان کالاهای 
متروکه، برای مدیریت بحران در اختیار وزارت 
کشور قرار داده شــود تا بین شهرداری های 
کشور توزیع شود. همچنین با تصویب هیأت 
وزیران، به وزارت کشور اجازه داده شد نسبت 
به واردات ماشین آلات مورد نیاز شهرداری ها با 
عمر حداکثر سه سال از تاریخ تولید با معافیت از 
پرداخت حقوق گمرکی و رعایت سایر قوانین و 

مقررات مربوط اقدام کند.
 ابلاغ مصوبه مربوط به ارجاع برخی 

از اختلاف های مربوط به قراردادهای 
طرح های عمرانی دستگاه های 

اجرایی با پیمانکاران
هیأت وزیران در نشســت ۱۱ اسفند ۱۴۰۰،  
با ارجاع اختلاف های ناشــی از اجرا یا تفسیر 
تعدادی از قراردادهــای مربوط به طرح های 
عمرانی دســتگاه های اجرایی با پیمانکاران 
و مشــاوران برای داوری به شورای عالی فنی 

سازمان برنامه و بودجه کشور موافقت کرد.
ابلاغ مصوبه دولت درخصوص تعیین 

رییس کل بیمه مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران

معاون اول رییس جمهــور همچنین امروز 
مصوبه دولت درخصوص تعیین رییس کل 
بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران را ابلاغ 
کرد. هیأت وزیران در نشست ۱۱ اسفند ۱۴۰۰،  
به پیشنهاد وزارت امور اقتصادی و دارایی و به 
استناد ماده )۱9( قانون تأسیس بیمه مرکزی 
ایران و بیمه گری، مجید بهزادپور را به عنوان 
رییس کل بیمه مرکزی جمهوری اســلامی 

ایران تعیین کرد.
هیأت وزیران هم چنین در نشســت یازدهم 
اسفند ماه امسال، با اختصاص مبلغ ۲۰ میلیارد 
ریال اعتبار به منظور تسویه اعتبارات هزینه ای 
بابت امدادرســانی و جبران خسارت ناشی از 
سیل در شهرستان آوج و منطقه الموت استان 
قزوین، به سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 

قزوین موافقت کرد.

دستور هشت ماده ای 
رییس جمهور به وزیر 

صمت ابلاغ شد
دستور هشــت ماده ای رییس  جمهور به وزیر 
صنعت، معدن و تجارت برای »بهبود وضعیت 
صنعت خودروسازی کشــور« به طور رسمی 
ابلاغ شد.  به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی چهارشنبه گذشته در بازدید سرزده از 
شرکت خودروسازی ایران خودرو، دستور هشت 
ماده ای صادر کرد. رییس  جمهور در این دستور 
در حوزه تولید خواستار افزایش دست کم ۵۰ 
درصدی تولید خودرو در سال ۱۴۰۱ نسبت به 
سال ۱۴۰۰ شد و دستور داد سازوکارهای لازم 
به منظور تولید و عرضه حداقل یک »خودروی 

اقتصادی« با ساختار به روز، فراهم شود.
رئیسی همچنین تاکید کرد: در سال ۱۴۰۱ 
حداقل تولید سه خودروی قدیمی متوقف و سه 
خودرو جدید با کیفیت مطلوب، تولید و عرضه 
شوند. رییس  جمهور در تولید خودروهای جدید 
و پیشرفته، دستور داد خودروهای برقی، متصل 
و خودران گسترش یابد و ســرمایه گذاری و 
بسترسازی برای ورود دانش و فناوری موجود 
در صنایع دفاعی و فضایی و ظرفیت شــرکت 
های دانش بنیان برای ایجاد تحول در صنعت 
خودروســازی »در مقیاس اقتصادی« فراهم 
شود. رئیسی در این دستور ادامه داد: نسبت به 
تامین قطعات مورد نیاز و ترخیص و عرضه فوری 
خودروهای دپوشده در انبارهای شرکت های 
خودروساز به بازار، تا نصاب استاندارد، حداکثر 

ظرف دو ماه آینده اقدام شود.
وی  به منظور افزایش رقابت پذیری و رفع شائبه 
انحصار، متناسب سازی قیمت خودرو و جبران 
کمبود تولید به میزان مورد نیاز بازار، دستور داد 
تا موانع قانونی و اجرایی واردات خودرو در سال 
۱۴۰۱، حداکثر ظرف سه ماه آینده رفع شود و با 
افزایش صادرات خودرو و قطعات، نسبت صادرات 

به واردات در صنعت خودرو افزایش یابد.
رییس دولت مردمی همچنین در خصوص نحوه 
عرضه خودرو به مردم به منظور ایجاد شفافیت 
و افزایش رضایت مندی مــردم؛ ضمن حذف 
تدریجی روند قرعه کشــی با افزایش عرضه، 
خواســتار  اصلاح فوری و شفاف سازی فرآیند 

فعلی عرضه خودرو )از طریق قرعه کشی( شد.
وی تاکید کرد: هرگونه واگذاری خودرو به شرکت 
ها و دستگاه های دولتی و غیر دولتی به صورت 
رانتی و غیرشفاف و متفاوت با رویه معمول فروش 

خودرو به مردم ممنوع است.

رییس  جمهور با تاکید بر ضرورت و اهمیت 
صیانت از محیط زیست و تلاش برای گسترش 
فضای سبز در کشور، دستیابی به این مهم 
را نیازمند مشارکت همه مردم دانست و از 
دستگاه های دولتی هم خواست تا از تغییر 
کاربری اراضی ممانعت کنند.  به گزارش ایرنا 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه در 
مراسم روز درختکاری با تبریک اعیاد شعبانیه و 
ولادت امام حسین)ع( و گرامیداشت هفته منابع 
طبیعی گفت: اگرچه در زمینه محیط زیست و 
گسترش فضای سبز شهرداری ها، وزارت جهاد 
کشاورزی، سازمان  محیط زیست و دستگاه های 
مختلف مسوولیت دارند اما صیانت اثربخش از 
محیط زیست و موفقیت در این عرصه در گروی 

همراهی و مشارکت همه مردم است.
رییس  جمهور با بیان اینکه امروز شرایط برای 
کاشتن میلیون ها درخت در سراسر کشور 
وجود دارد، خاطرنشان کرد: در کنار تلاش برای 
حفاظت از درختان  و فضای سبز موجود، هر 
کس در طول زندگی خود می تواند ده ها درخت 
غرس کند. وی با تاکید بر اولویت  حفظ محیط 
زیست بر توسعه، اظهار داشت: اگر محیط زیست 
دچار آسیب شود مردم و زندگی آنها مختل 
می شود، لذا گسترش فضای سبز و صیانت از 

محیط زیست وظیفه عمومی و همگانی است.
رئیسی با اشاره به ضرورت نقش آفرینی فعالانه 
نهادهای دولتی در حفاظت از منابع طبیعی 
و محیط زیست، از همه دستگاه های ذیربط 
خواست با تمام توان در مقابل تغییر کاربری 
اراضی کشاورزی بایستند و تحت هیچ شرایطی 
اجازه ندهند سوداگران با انگیزه های مادی، در 

مسیر تخریب محیط زیست گام بردارند.

رییس  جمهور با قدردانی از تلاش مجموعه ها 
و سازمان های مردم نهاد در زمینه صیانت از 
محیط زیست ضرورت تشویق فعالیت های 
آنان را مورد تاکید قرار داد و گفت: بدون تردید 
با حضور و مشارکت آحاد مردم می توان اقدامات 
چشمگیری در زمینه درختکاری و گسترش 
فضای سبز انجام داد و مردم در این زمینه از 

انگیزه و اشتیاق کافی برخوردار هستند.
آغاز یک هزار و ۲۵۰ هکتار 

جنگل کاری در اطراف تهران اقدام 
درخور تقدیر و پسندیده ای است

رئیسی همچنین از اقدام جهادی شهرداری 
تهران در زمینه درختکاری قدردانی کرد و 
گفت: آغاز یک هزار و ۲۵۰ هکتار جنگل کاری در 
اطراف تهران اقدام درخور تقدیر و پسندیده ای 
است که شهرداری تهران با رویکرد جهادی آن 

را کلید زده است.  
وی افزود: امروز گسترش فضای سبز برای 
همه شهرها به ویژه شهر تهران ضرورتی 
اجتناب ناپذیر است و می تواند هوای سالم و 

پاکی را برای ساکنین شهرها به ارمغان بیاورد.

رییس دولت سیزدهم بر ضرورت توسعه 
گردشگری و طبیعت گردی در کشور تاکید 
کرد و گفت: این کار باید با رعایت موازین و 
دستورالعمل های محیط زیستی روز به روز در 
کشور توسعه پیدا کند، چرا که می تواند آثار و 

برکات فراوانی برای مردم داشته باشد.
رییس جمهور برخورداری از هوای پاک و سالم 
را حق مردم دانست و گفت: امروز آلودگی و 
آلاینده ها مردم را اذیت می کند از این رو لازم 
است مسوولان با همت مضاعف و با استفاده از 
مشارکت و ظرفیت های مردمی در جهت رفع 
این مشکل گام بردارند. وی تاکید کرد: تمام 
دستگاه های مسوول در قانون هوای پاک وظایف 
قانونی خود را انجام دهند و اگر در جایی مشکل 
دارند با مردم در میان بگذارند. رئیسی با اشاره به 
اهتمام سازمان محیط زیست و شهرداری ها 
برای توسعه درخت کاری و فضای سبز در کشور 
گفت: امروز بر اساس محاسباتی که انجام شده 
است، زمینه کاشت میلیون ها درخت در سراسر 
کشور وجود دارد و با این کار  امیدواریم شاهد 

هوای سالم و پاک برای همه شهروندان باشیم.

وزارت صمت و سازمان توسعه تجارت مکلفند 
نسبت به تسهیل و فراهم آوردن زیرساخت های 
صادرات به کشورهای همسایه و مشترک المنافع 
در چارچوب برنامه و رفع موانع صادراتی و کاهش 
هزینه های تجار اقدام کنند. به گزارش خبرنگار 
پارلمانی ایرنا، نمایندگان در نشست علنی نوبت 
دوم امروز )یکشنبه، ۱۵ اسفند ماه( مجلس شورای 
اسلامی در جریان بررسی بخش هزینه ای لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور، با بندهای الحاقی 
)۱( و )۲( تبصره )۳( ماده واحده لایحه مذکور 
موافقت کردند. در بندالحاقی )۱( تبصره )۳( 
ماده واحده لایحه آمده است: دولت مکلف است 
به استناد مفاد ماده)۱۸( قانون مقابله با نقض 
حقوق بشر و اقدامات ماجراجویانه و تروریستی 
آمریکا در منطقه و همچنین براساس برنامه جامع 
مقابله با تحریم های آمریکا که توسط وزارت امور 
اقتصادی و دارایی و مبتنی بر ماده)۱9( قانون 
مذکور تهیه و ظرف مدت دوماه از زمان تصویب 
این قانون نسبت به تدوین برش یک ساله از برنامه 
دیپلماسی اقتصادی دولت با محوریت گسترش و 
تعمیق روابط تجاری با کشورهای هدف در قالب 
تجارت کشور - کالایی اقدام نماید. برای این 
منظور کارگروهی متشکل از وزارتخانه های صنعت 
معدن و تجارت، امور اقتصادی و دارایی، نفت، نیرو، 
جهادکشاورزی، راه و شهرسازی، امورخارجه و 
سازمان برنامه و بودجه کشور و بانک مرکزی و با 
محوریت وزارت صنعت، معدن و تجارت تشکیل 
می شود. کارگروه مکلف است احکام اجرایی 
مورد نیاز جهت اجرای برش یک ساله از برنامه 
دیپلماسی اقتصادی دولت را به تصویب هیأت 
وزیران رسانده و از خردادماه ۱۴۰۱ و هر سه ماه 
یکبار عملکرد مربوط به این بند را به کمیسیونهای 

اقتصادی و برنامه و بودجه و محاسبات مجلس 
شورای اسلامی و دیوان محاسبات کشور گزارش 

کند. به منظور اجرایی سازی مفاد این بند:
۱- بانک مرکزی مکلف است با همکاری سایر 
دستگاههای ذیربط اقدامات زیرساختی مالی و 
بانکی سازگار با برنامه تجارت کشور - کالایی سند 
مذکور، اعم از ایجاد اتاق های تسویه دوجانبه، 
انعقاد پیمان های پولی، ایجاد زمینه لازم و مشوق 
جهت تأسیس بانک های برون مرزی در مناطق 
آزاد ایران، الزام بانکها به استفاده از پیام رسان 
های مالی غیر تحریم پذیر را اجرا کرده و گزارش 
عملکرد این بند را هر سه ماه یکبار به کمیسیون 
های برنامه و بودجه و محاسبات و اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی و دیوان محاسبات ارائه 

دهد.
 ۲-وزارت صنعت، معدن و تجارت مکلف است 
تا آخر خردادماه ۱۴۰۱، توافقنامه های تجارت 
ترجیحی یا تجارت آزاد با کشورهای مندرج در 
برنامه تجارت کشور - کالایی سند مذکور را تهیه 

یا بروز رسانی کند.
۳- وزارت راه و شهرسازی مکلف است با همکاری 
دستگاه های ذیربط و در سقف بودجه تخصیص 
یافته، زیرساخت های لجستیکی مورد نیاز جهت 
اجرای مفاد برنامه تجارت کشور - کالایی سند 
مذکور را فراهم کرده و هر شش ماه یکبار گزارش 
عملکرد خود را به کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی و دیوان محاسبات کشور گزارش 

کند.
۴- وزارت جهاد کشاورزی مکلف است نسبت 
به تغییر و متنوع سازی مبادی وارداتی کالاهای 
اساسی کشاورزی به کشورهای همسو و مشترک 

المنافع اقدام نماید.
۵- وزارت صنعت، معدن و تجارت و سازمان توسعه 
تجارت مکلفند نسبت به تسهیل و فراهم آوردن 
زیرساخت های صادرات به کشورهای همسایه 
و مشترک المنافع در چارچوب برنامه فوق الذکر 
و رفع موانع صادراتی و کاهش هزینه های تجار 

اقدام نماید.

ساز و کار تسهیل صادرات به کشورهای 
همسایه تعیین شد 

رییس  جمهور: دستگاه های دولتی مانع تغییر 
کاربری اراضی کشاورزی شوند

دو میلیارد یورو از محل فاینانس در اختیار شرکت راه آهن جمهوری 
اسلامی ایران قرار می گیرد تا جهت اتصال ریل ایران به همسایگان هزینه 
شود. به گزارش ایرنا، نمایندگان در نشست علنی نوبت عصر یکشنبه 
مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی بخش هزینه ای لایحه بودجه 

سال ۱۴۰۱ کل کشور، بند الف تبصره ۳ این لایحه را تصویب کردند.
به موجب این مصوبه؛ در مواردی که استفاده از تسهیلات مالی 
خارجی)فاینانس( منوط به تضمین دولت جمهوری اسلامی ایران 
مبنی بر بازپرداخت اصل و هزینه های تسهیلات مالی أخذشده از منابع 
تأمین کنندگان مالی بانکهای کارگزار خارجی و بانکها و مؤسسات مالی 
و توسعه ای بین المللی باشد، وزیر امور اقتصادی و دارایی مجاز است پس 
از تصویب هیأت وزیران به نمایندگی از طرف دولت ضمانت نامه های 
کلی یا اختصاصی لازم برای طرحهای مذکور را حداکثر ظرف یک ماه 
صادر یا اختیار امضای آن را با تصویب هیأت وزیران به مقام مسؤول 
ذی ربط تفویض کند.  در مورد کلیه طرحهای دولتی و غیردولتی 
متقاضی استفاده از تسهیلات مالی خارجی)فاینانس( أخذ تأییدیه 
دستگاه اجرائی ذی ربط)به منظور تأیید اولویت برای استفاده از تأمین 
مالی خارجی(، وزارت امور اقتصادی و دارایی)به منظور صدور ضمانتنامه 
دولتی(، بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران )به منظور پایش)کنترل( 
تعادل و مدیریت تـراز ارزی کشور( و سازمان برنامه و بودجه کشور)صرفاً 
برای پایش)کنترل( طرحهای بخش دولتی شامل طرحهای شرکتها 
و طرحهای تملک دارایی های سرمایه ای( ضروری بوده و بازپرداخت 
اصل و سود تسهیلات هر یک از طرحها از محل عایدات آنها و یا منابع 
پیش بینی شده در این قانون قابل پرداخت است. شورای اقتصاد با 
رعایت اولویت های بند)پ( ماده)۴( قانون برنامه ششم توسعه مجوز 
استفاده طرحهای بخش دولتی که دارای توجیه فنی، اقتصادی، مالی و 
زیست محیطی باشند، از تسهیلات مذکور را صادر می کند. در خصوص 
طرحهای غیردولتی، وزارت امور اقتصادی و دارایی موظف است پس 
از أخذ تضمین لازم از بانکهای عامل که به پشتوانه أخذ وثایق مناسب 
و کافی از مالکان طرحها صادر شده  است، نسبت به صدور ضمانتنامه 

بازپرداخت اقدام کند.

دو میلیارد یورو فاینانس برای اتصال ریلی 
ایران به همسایگان اختصاص یافت

وزارت کشور به تأمین ماشین 
آلات سنگین و نیمه سنگین 

شهرداری ها مکلف شد
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رییس مجلس شورای اسلامی در روز درختکاری و پس از غرس یک اصله 
نهال تاکید کرد که برای زندگی سالم باید زمین و آسمان را از آلودگی های 
زیست محیطی حفظ کنیم. به گزارش ایرنا، »محمدباقر قالیباف« ظهر 
یکشنبه همزمان با روز درختکاری، یک اصله نهال سیب غرس کرد و روز 
درختکاری را سنت حسنه در کشور دانست و گفت: حفظ منابع طبیعی 
کشور و محیط زیست اساس کار است و همه ما طبق قانون اساسی وظیفه 

داریم نسبت در حفظ محیط زیست کوشا باشیم.
او افزود: زندگی ما وقتی سالم و با نشاط خواهد بود که زمین و آسمان را 
حفظ کنیم. آلودگی خاک، آلودگی هوا، آلودگی آب و آلودگی صوتی موجب 
ایجاد مشکلات جدی در حیات و سلامت زندگی مادی و معنوی می شود.

قالیباف: برای زندگی سالم باید زمین و 
آسمان را از آلودگی حفظ کنیم

با  مدرن«  جاهلیت  مفهوم  »تبیین  نشست 
للهی، مهدی جمشیدی،  حضور محمدعلی فتح ا
روح الامین سعیدی و مهدی محمدی در موسسه 

پژوهشی فرهنگی انقلاب اسلامی برگزار شد.
به گزارش گروه سیاسی خبرگزاری ایرنا به نقل از 
روابط عمومی موسسه پژوهشی فرهنگی انقلاب 
اسلامی، نشست علمی »تبیین مفهوم جاهلیت 
للهی، عضو  مدرن« با حضور محمدعلی فتح ا
هیات علمی پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات 
فرهنگی، مهدی جمشیدی، عضو هیات علمی 
پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی، روح الامین 
سعیدی، عضو هیأت علمی دانشگاه امام صادق 
)ع( و سردبیر مجله عصر اندیشه و مهدی محمدی 
تحلیل گر مسائل سیاسی و بین الملل، در موسسه 

پژوهشی فرهنگی انقلاب اسلامی برگزار شد.
جاهلیت در مقابل مدنیت و تشکیل نظام 

اسلامی قرار دارد
محمدعلی فتح اللهی در این نشست گفت: مفهوم 
جاهلیت یک مفهوم قرآنی است. جهالت نسبتی 
با عمل سوء دارد و این در قرآن تکرار شده است. 
در مقابل عمل سوء هم توصیه به عمل صالح و 
توبه شده است. حمیت جاهلی، تبرج جاهلی، 
حکم جاهلی، ظن جاهلی از جمله عناوینی است 
که در قرآن ذکر شده است. در چند آیه هم کلمه 

تجهلون با کلمه قوم آمده است.
وی ادامه داد: جاهلیت در مقابل مدنیت و تشکیل 
نظام اسلامی قرار دارد. آیات مربوط به جاهلیت 
آیات مدنی هستند و این نشان می دهد که مفهوم 
نظام  قابل درک می شود که  نی  زما جاهلیت 
اسلامی شکل گرفته باشد و قبل از آن، شاید قابل 

درک نباشد.
وی افزود: در قرآن از جاهلیت اولی بحث شده 
که بر این اساس می توان جاهلیت اخری را نیز 
در نظر گرفت. لذا فقدان نظام اسلامی، شرایط 
جاهلیت اولی است. اما جاهلیت دوم به جوامع 
و شرایطی اطلاق می شود که حالتی مدنیت نما 
رد. لذا  یا مدنیت کاذب یا نظام سیاسی غلط دا
پیامبر )ص( می فرماید که من بین دو جاهلیت 
ز تشکیل مدنیت و  مبعوث شدم. چرا که بعد ا
نه های جاهلیت بعدی  ، نشا رحلت پیامبر)ص(
دیده شد و مدنیت خلوص و پاکی و ناب بودن 

خود را از دست داد.
اگر نظام اسلامی نداشته باشیم درکی از 

جاهلیت نخواهیم داشت
نی  نسا ا علوم  ه  پژوهشگا علمی  هیات  عضو 

حکومت  عدم  گفت:  فرهنگی  لعات  مطا و 
معصومین)ع( منجر شد که مدنیت نبوی ادامه 
پیدا نکند و از اینجا جاهلیت جدید شکل گرفت. 
ما الان در زمان کنونی بعد از ۱۴۰۰ سال یک 
ین  نه ما ا دیم و در زما نظام اسلامی شکل دا
مفهوم جاهلیت  دوباره  لذا   ، مر مستقر شده ا

خودنمایی می کند.
وی ادامه داد: برداشت بنده این است که جاهلیت 
مدرن، جاهلیت مبتنی بر تمدن کاذب است و 
ا برای  ین نوع جاهلیت ر تمدن نوین اسلامی ا
ما نمایان می کند. اگر ما تمدن و نظام سیاسی 
نیم جاهلیت  اسلامی را شکل ندهیم نمی توا

مدرن را درک کنیم.
فزود: مدنیت مبتنی بر عقل مدنی است.  وی ا
محاسباتی  و  ریاضی  عقل  با  مدنی  عقلانیت 
ز جنس فرهنگ  ما عقل مدنی ا متفاوت است. ا
است. کسی که فرهنگ و تمدن ندارد در واقع 
بی عقل است. عقلانیت مدنی عقل محاسباتی 
نیست بلکه عقل زندگی مدنی است. ممکن است 
کسی سواد هم نداشته باشد اما بهره مند از این 

عقلانیت باشد.
وی ادامه داد: عقل مدنی از جنس ایمان و باور 
است. اساس مدنیت و نظام سیاسی را هم همان 

باورها و ایمان شکل می دهد.
فتح اللهی با بیان اینکه عقل مدنی ۲ ویژگی دارد، 
افزود: اولین ویژگی عقل مدنی، امکان و ظرفیت 
عمومی شدن این عقل در همه جامعه است. برخی 
احساس می کنند عقل مدنی در اختیار نخبگان 
است و بقیه جامعه باید پشت سر آنها راه بیفتند. 
ما ما در بینش اسلامی معتقدیم که همه آحاد  ا
جامعه می توانند از این عقلانیت بهره مند شوند. 
این در واقع یک درک و معرفت ایمانی است و باور 
به اینکه این عقل چنین وضعیتی دارد و جمهور 
نند از آن بهره مند شوند، ویژگی  و ناس می توا

اسلام است.
تمدن های قبلی، یهودیت و مسیحیت 

نخبه گرا بودند
د: تمدن های قبلی و یهودیت و  مه دا دا وی ا
عموم  اسم  به  بودند.  گرا  نخبه  مسیحیت 
مور  ا در  ا  ر نها  آ ما  ا زدند  می  حرف  جامعه 
مروز  دند. در دموکراسی های ا دخالت نمی دا
دنیا هم همینطور است و معتقدند همه آحاد 
نند دارای عقل مدنی باشند و این  مردم نمی توا
اختصاص به نخبگان دارد. لذا بازی دموکراسی را 
ایجاد می کنند. نظام اسلامی تنها نظامی است که 

قادر به ایجاد دموکراسی واقعی است و یک اعتماد 
به درک عمومی مردم در آن وجود دارد.

للهی با بیان اینکه تمایز عقل مدنی با عقل  فتح ا
ریاضی و محاسباتی در عمومی شدن آن است، 
گفت: از عوام یهود در قرآن به »امییون« تعبیر و 

تقبیح شده است.
إِنْ  مَانیَِّ وَ لکِْتَابَ إِلاَّ أَ مِّیُّونَ لَا یعَْلمَُونَ ا مِنْهُمْ أُ »وَ
مام صادق)ع(  ما ا ۷۸(« ا هُمْ إِلاَّ یظَُنُّونَ )بقره
می فرماید عوام شیعه با عوام یهودی فرق دارند 
چرا که در نظام اسلامی اعتماد به مردم و اعتماد 
به درک عمومی مردم وجود دارد و معتقدیم با 
اعتماد به مردم است که ما می توانیم دموکراسی 

واقعی را ایجاد کنیم.
وی درباره ویژگی دوم عقل مدنی گفت: ویژگی 
دوم عبارت است از اینکه این عقل مستقل نیست 
ین  ین عقل، نفی استقلال کنیم. ا ز ا ید ا و با
عقلانیت انسان را به آنجا می رساند که می فهمد 
همه حوادث عالم نمی تواند تحت مدیریت و اراده 
ر بگیرد. حوادث طبیعی، اجتماعی و  نسان قرا ا
سیاسی باعث می شود برنامه ریزی ها به هم 
بریزد. لذا تفاوت عقل ایمانی با عقل کاذب این 
است که عقل دینی مطمئن است که مدیریت 

همه حوادث به دست او نیست.
نفی استقلال عقل باعث می شود که نوع 

رفتار ما فرق کند

وی ادامه داد: نفی استقلال عقل باعث می شود که 
نوع رفتار ما فرق کند، چراکه ما نمی توانیم همه 
حوادث را پیش بینی کنیم بلکه باید به وظیفه 
مام)ره( که می فرمود ما مکلف به  عمل کنیم. ا
وظیفه ایم و نه ضامن نتیجه به همین اشاره دارد.

و  نسانی  ا علوم  ه  پژوهشگا علمی  هیات  عضو 
فزود: درست است که ما  لعات فرهنگی ا مطا
عقلانیت و عقل اجتماعی داریم ولی باید وظیفه 
خود را تشخیص دهیم. عمل به وظیفه ملازمتی 
با عقل اجتماعی دارد و عقل اجتماعی ما را به این 
نقطه می رساند که از وحی و احکام دینی برای 

عمل به وظایف خود بهره گیریم.
وی ادامه داد: این دو ویژگی در جوامعی که مبتنی 
بر جاهلیت مدرن بوده و مدنیت نما هستند، وجود 
ندارد. اما نظام اسلامی بر این دو پایه استوار است 
و این تفاوت ما با جاهلیت مدرن را نشان می دهد.

ما عقل را مکتفی به ذات نمی دانیم
للهی گفت: ما عقل را مکتفی به ذات نمی  فتح ا
ین باعث  وند هستیم، ا نیم و متکی به خدا دا
که  ینده خوشبین باشیم، چرا می شود ما به آ
خداوند مقدرات ما را رقم می زند. لذا نگران آینده 
نیستیم و به پیشواز آینده می رویم. غربی ها از 
آینده نگران هستند و آینده پژوهی آنها به این 
دلیل است که می خواهند آینده را تحت سلطه 

خود بگیرند. اما ما به استقبال آینده می رویم.

اسرائیل بر اساس تئوری فاشیستی شکل گرفته
سنا

: ای
س

عک

معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشــور در دیدار رییس 
دپارتمان امنیت ترافیــک وزارت کشــور ترکیه گفت: 
همکاری خوبی بین دو کشور در حوزه نظم عمومی وجود 

دارد که با توجه به ظرفیت های موجود باید گسترش یابد.
به گزارش حوزه دولت ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی وزرات 
کشور، سید مجید میراحمدی در نشست مشترک با مهمت 
یاووز با اشاره به قدمت طولانی روابط سیاسی و اقتصادی 
دو کشور دوست و همسایه ایران و ترکیه، افزود: جمهوری 
اســلامی ایران از ارتقای تعاملات و سطح روابط متقابل 

سیاسی، امنیتی و اقتصادی با ترکیه استقبال می کند.

وی ادامه داد: با عزم و اراده دو طرف، همکاری های خوبی در 
حوزه نظم عمومی و ترافیک شکل گرفته است که باید این 

همکاری به شکل موثرتری تقویت و تعمیق شود.
معاون وزیر کشــور اضافه کرد: ایران و ترکیه تجربیات و 
دانش خوبی در مسائل ترافیکی دارند و این آمادگی وجود 

دارد که انتقال تجربیات انجام شود.
معــاون امنیتــی و انتظامی وزیر کشــور با اشــاره به 
همکاری های گسترده میان تهران و آنکارا، گفت: مقابله 
با جریان های تروریستی خواست مشترک هر دو کشور 
ایران و ترکیه است و در این خصوص تعامل بالایی میان 

طرف ها برقرار است.
میراحمدی با اشــاره به اینکه تلاش دشمنان بر تضعیف 
روابط حسنه ایران و ترکیه است، اظهار کرد: خوشبختانه 
با اراده و عزم بالای مســوولان در حفظ روابط، نقشه های 

دشمنان به شکست انجامیده است.
ترکیه به دنبال گسترش همکاری با ایران است

در ادامه این نشست مهمت یاووز رییس دپارتمان امنیت 
ترافیک وزارت کشــور جمهوری ترکیه با ابراز خرسندی 
از همکاری های مشترک دو کشور در حوزه های مختلف 
امنیتی و سیاســی، گفت: ایران و ترکیه از قرابت تاریخی 

و فرهنگی مشترکی برخوردارند و باید از این فرصت برای 
تقویت تعاملات در حوزه های مختلف بهره گرفت.

یاووز به ضرورت همکاری دو کشــور در حــوزه مبارزه با 
تررویسم و جرایم سازمان یافته اشاره کرد و افزود: دولت 
ترکیه به دنبال توسعه همکاری ها با ایران در این حوزه ها 

است.
وی اضافه کرد: موضوع دیگر همکاری، تلفات ناشــی از 
تصادفات جاده ای است و در این خصوص فضای مناسبی 

برای انتقال تجربیات میان دو کشور وجود دارد.  
رییس دپارتمان امنیت ترافیک وزارت کشور ترکیه اضافه 

کرد: در حال حاضر ترافیک یک مســاله جهانی است و 
سازمان جهانی بهداشت مساله ناشــی از تلفات جاده ای 
را جزیی از بهداشت عمومی در نظر گرفته و برای همین 
کشــورها دنبال برنامه ریزی برای کاهش تلفات جاده ای 

هستند.
یاووز خاطرنشان کرد: دولت ترکیه در سال ۲۰۰9 شروع به 
سیاست گذاری در زمینه کاهش تلفات جاده ای کرد و در 
نتیجه سیاست گذاری های مختلف در حوزه های ترافیک، 
میانگین تلفات از عدد ۱۲ هزار به کمتر از پنج هزار تن در 

سال ۲۰۲۰ کاهش یافته است.
وی گفت: سیستم کنترل هوشمند سرعت در ترکیه به 

اندازه چهار هزار کیلومتر جاده، نصب شده است.
این مقــام وزارت کشــور ترکیــه اظهار کــرد: آماده به 
اشتراک گذاری تجربیات و دانش مشترک در حوزه کنترل 

ترافیک و کاهش تلفات جاده ای هستیم.

معاون وزیر کشور در دیدار با مقام ترکیه ای:

همکاری ها در حوزه نظم عمومی بین تهران - آنکارا باید گسترش یابد
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عقرب ها کور نیستند
اخیراً کتاب جامعی در رابطه با حشرات در استرالیا منتشر شده است. این 
کتاب که دارای تصویرهای جالبی از حشرات است به راه های گوناگون دفاع 
حشرات در طبیعت اشاره دارد. حشراتی چون عنکبوت ها، عقرب ها و هزارپاها. در این کتاب 
که از ۶9 فصل تشکیل شده خط مشی و استراتژی دفاعی حشرات بررسی شده که به راستی 
اعجاب انگیز است. در بخشی از کتاب در رابطه با حشرات مهاجم، مثل عقرب ها، آمده است: 
همواره از حیواناتی که از سلاح دفاعی نیرومند برخوردارند بر حذر باشید. این اسلحه برای کشتن 
آفریده شده و ممکن است حتی در حالت دفاعی کشنده باشد. آدمیان از مارها، عنکبوت ها و 
عقرب ها می ترسند و می دانند که بعضی از انواع آنها دارای زهر بسیار قوی و کشنده هستند. 
عقرب ها در سطح جهان از مناطق استوایی گرفته تا مناطق معتدل، حدود ۱۲۰۰ گونه اند: و در 
هرمحیطی، اعم از بیابانی یا جنگلی ممکن است دیده شوند. عقرب ها شب شکارند و از حشرات 

یا بندپایان دیگر تغذیه می کنند../کویرها و بیابان های ایران
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استخدام ارتباطات پیوسته ایرانیک شرکت معتبر معدنییک مجموعه معتبر در کرمان 

عکس نوشت

دلم کوته به چنگ چشمون تو 
اسیرن توی جنگ چشمون تو
مو هر چه گشتمی نمدی دلاله
دگه چشمی به رنگ چشمون تو

جهان فیروزی

فرماندار زرند گفت: هرکس قصد ساخت و ساز در 
روستا را دارد باید از مراجع قانونی مجوز لازم را 
اخذ کند. جلسه کمیسیون تبصره ۲ بند ۳ ماده 
99 قانون شهرداری ها به ریاست علی صادق زاده 
فرماندار زرند و با حضور سایر اعضا برگزارشد. 
فرماندار زرند گفت:هرکس قصد ساخت و ساز 
در روستا را دارد باید از مراجع قانونی از جمله 
دهیاری و در روستا های فاقد دهیاری از شورای 
اسلامی  شورای  یا  و  مربوطه  روستای  اسلامی 
صادق  کند.  اخذ  را  لازم  مجوز  مربوطه  بخش 
زاده گفت: دهیاران، شورا های بخش های مرکزی 
و یزدان آباد و کارشناسان فنی بخشداری ها و 
از  قدرت  با  بازدید  و  بازرسی  دهیاری ها ضمن 
با آن  و  ساخت و ساز های غیرمجاز جلوگیری 
مقابله نموده و اجازه تخلفات ساختمانی را به 

هیچکس ندهند.

مجموعه پوستر هم نفس۲ با موضوع سرداران شهید 
جبهه مقاومت استان منتشر شد.

به مناسبت میلاد با سعادت امام حسین )ع( و روز 
دومین سری از مجموعه پوستر هم نفس منتشر شد.

از سرداران شهید  روایاتی  و  دو خاطرات  هم نفس 
جبهه مقاومت و یاران و یاوران سردار سپهبد شهید 
حاج قاسم سلیمانی در دوران دفاع از حرم است که 
به همت حوزه هنری انقلاب اسلامی استان کرمان 
تولید شده است. همچنین خاطراتی از سرداران شهید 

حاج محمدعلی الله دادی، حاج حسین پورجعفری، 
حاج حسین پورجمالی و حاج حسین بادپا در این 
گردآورنده  می خورد.  چشم  به  پوستر  مجموعه 
مدیر  و  باقری  علیرضا  طراح  همتی،  آذر  خاطرات 
تولید مجموعه پوستر هم نفس۲ امین زاده تقی است .

با  پیش از این سری اول مجموعه پوستر هم نفس 
موضوع سردار شهید حاج حسین پورجعفری از سوی 
حوزه هنری انقلاب اسلامی استان کرمان منتشر 

شده بود.

توقیف  از  کرمان  استان  انتظامی  فرمانده 
از  بیش  حامل  کامیون  و  تریلر  دستگاه   ۲۰
انتقال  هنگام  خوراکی  روغن  لیتر  هزار   ۲۳۶
غیرمجاز به شرق کشور طی ۲ روز اخیر خبر 

داد.
سردار عبدالرضا ناظری در این زمینه توضیح 
داد: ماموران واحد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
طرح  اجرای  در  بم  شهرستان  آگاهی  پلیس 
مقابله با قاچاق کالا با پایش محور مواصلاتی 
و  تریلر  دستگاه   ۲۰ مجموع  در  زاهدان  بم- 
روز   ۲ طی  را  خوراکی  روغن  حامل  کامیون 

کردند. متوقف 
از  بازرسی  در  و  این طرح  داد: طی  ادامه  او 
و  هزار   ۲۳۶ مجموع  در  کامیون  تعداد  این 

مجوز  بدون  خوراکی  روغن  انواع  لیتر   9۶۵
بندی  بسته  هم  و  ای  فله  صورت  به  هم  که 
به  انتقال  در حال  از کشور  منظور خروج  به 
اجرای  با  و  کشف  بود  کشور  شرقی  مناطق 
این حجم  قاچاق  از  پایان سال  این طرح در 

سنگین روغن خوراکی جلوگیری شد.
به  اشاره  با  کرمان  استان  انتظامی  فرمانده 
با  مرتبط  متهم   ۲۰ معرفی  و  پرونده  تشکیل 
کرد:  بیان  قضایی  مرجع  به  ها  محموله  این 
مجموع  ارزش  مربوطه  کارشناسان  نظر  برابر 
این محموله بیش از ۴۵ میلیارد ریال برآورد 
ایام  در  ها  طرح  اینگونه  حتما  و  است  شده 
سراسر  در  بیشتری  جدیت  با  سال  پایانی 

استان استمرار خواهد داشت.

جنوب  ای  جاده  نقل  و  حمل  و  راهداری  کل  اداره  راهداری  معاون 
حریم  پاکسازی  سراسری  طرح  اجرای  راستای  گفت:در  کرمان  استان 
در  کرمان  جنوب  در  راهها  حریم  پاکسازی  طرح  کشور  های  راه 

. اجرا شد  بزرگراهی ،شریانی و اصلی   محورهای 
در  مناسب  منظر  ایجاد  و  نو  سال  آستانه  افزود:در  رئیسی  مجتبی 
نفر   ۱۷۰ با حضور  راه ها  پاکسازی حریم  راههای جنوب کرمان طرح 
از نیروهای راهدار جنوب کرمان در هزار کیلومتر راههای هدف طرح 

به اجرا درآمد .
در  زیادی  بسیار  تاثیر  راه  حریم  بودن  تمیز  و  کرد:زیبایی  بیان  او 
های  توقف  جهت  به  فضاها  این  از  کاربران  استفاده  و  سفر  کیفیت 

کوتاه مدت دارد .
محورهای  حریم  نوروز  ایام  به  شدن  نزدیک  با  افزود:هرساله  رئیسی 
شهرستان  هفت  راهداران  تلاش  با  کرمان  استان  جنوب  مواصلاتی 
افزایش  با  هم  امسال  که  شود  می  پاکسازی  کرمان  استان  جنوبی 
طول  انسانی  نیروی  توان  بردن  بالا  و  طرح  در  درگیر  نیروهای  تعداد 

کردیم. پاکسازی  را  راهها  از  بیشتری 
اشیا  انداختن  و  ها  زباله  رها کردن  از  رانندگان خواست  و  از مردم  او 
توجه  با  و  از خودرو و حاشیه جاده ها جدا خودداری کنند  بیرون  به 
داخل  های  زباله  راهها  در  رفاهی  و  خدماتی  های  مجتمع  وجود  به 

بریزند.   زباله  این محل ها و سطلهای  خودرو را در 
جنوب  ای  جاده  نقل  و  حمل  و  راهداری  کل  اداره  راهداری  معاون 
ماشین  تجهیز  با  نوروزی  راهداری  طرح  زودی  گفت:به  کرمان  استان 

ارتباطی آغاز خواهد شد. اعزام راهداران به محورهای  آلات و 
برای  نقل  و  راهها و حمل  ۱۴۱ مرکز مدیریت اطلاعات  شماره تماس 
دریافت گزارشهای مردمی و رانندگان بصورت شبانه روزی پاسخگوی 

. است  مخاطبان 

جم
ام 

 ج
بع:

من

فرماندار زرند: از ساخت وساز غیرمجاز 
در روستاها جلوگیری می شود

تولید سری دوم مجموعه پوستر هم نفس

توقیف ۲۰ تریلر حامل روغن نباتی قاچاق در بم 

اجرای طرح پاکسازی حریم راه های جنوب کرمان

خبر

فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان گفت: نیازمند تحول 
مدیریتی استان در سطوح میانی هستیم تا شاهد تحقق 

بیانیه گام دوم انقلاب باشیم.
سردار حسین معروفی اظهار داشت: سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی برای خدمت رسانی به مردم مکان و زمان 

نمی شناسد.
او با بیان اینکه سپاه در اصول انقلاب اهل معامله گری 
نبوده و محافظه کار نیست گفت: سپاه جاه طلب و 
فرصت طلب نیست و نمی رود که به مردم خدمت کند 

تا به جایگاهی برسد.
فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان با اشاره به اینکه سپاه 
رسالت محور بوده و در خدمت به مردم محاسبه گر نیست 

افزود: درب خانه سپاه به روی همه باز است اما با کسانی 
که در زمین دشمن بازی می کنند، مقابله می کند.

او با بیان اینکه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از مثلث 
اعتقادی، انقلابی و ولایی تشکیل شده و خود را فدایی 
ولایت می داند ادامه داد: سپاه فقط پشت سر امام خویش 
قرار می گیرد و در جهاد و خدمت برای مردم نگاه سیاسی 

و قومی ندارد.
سردار معروفی با اشاره به اینکه مدتی در استان در فضای 
مجازی نکاتی مطرح می شود که شایسته نیست گفت: 
موضع سپاه در استان را فقط فرمانده سپاه استان مطرح 
می کند و حرف های افراد در فضای مجازی ربطی به 

سپاه ندارد.

او با بیان اینکه در استان کرمان بالای سه هزار پایگاه 
مقاومت بسیج فعال است که حدود دو میلیون بسیجی 
عضو دارد افزود: موضع گیری آنها در برابر موضوعات 

مختلف ارتباطی به سپاه ندارد.
فرمانده سپاه ثارالله استان کرمان با اشاره به اینکه 
سیاست زدگی در استان کرمان بسیار وحشتناک است 
بیان کرد: سیاست زدگی در استان باعث هدر رفت منابع و 

مانع خدمت به مردم شده است.
او با بیان اینکه نیازمند تحول مدیریتی استان در سطوح 
میانی هستیم تا شاهد تحقق بیانیه گام دوم انقلاب باشیم 
گفت:جوانان مستعد و انقلابی زیادی داریم که باید از آنها 

استفاده شود و باید سیاست زدگی را کنار گذاشت.

انتقاد تند سردار معروفی از سیاست زدگی وحشتناک در کرمان

عنوان کتاب : سفر پرماجرا
نویسنده: لیلا دارابی

نشر :صاد
سفر پرماجرا داستانی پسری به نام نیماست که مجبور است 
آن ها  با  هم  خوبی  رابطه   که  هم کلاسی هایش  از  نفر  دو  با 
ندارد، فصلی از درسشان را برای یک نمایش در آمفی ئتاتر 
موقع  نیست.  فقط همین  داستان  ولی  کنند.  آماده  مدرسه 
تمرین اتفاقی می افتد و هر سه چشم باز می کنند و می بینند 
اتفاقی  چه  می کنید  فکر  آورده اند.  سردر  صفویه  زمان  از 
برگردند؟  زمان خودشان  به  آیا می توانند  برایشان می افتد؟ 

با نیما در این سفر پرماجرا همراه شوید.
به  علاقه مند  و  ماجراجو  نوجوانان  به  را  کتاب  این  خواندن 

تاریخ پیشنهاد می کنیم.

فراخوان رقابت مقاله نویسی جوانان 
Essay Contest ژاپن ۲۰۲۲ 

منتشر شد.
مهلت: ۲۵ خرداد ۱۴۰۱

این رقابت به صورت سالانه توسط بنیاد صلح Goi مستقر 
در ژاپن برگزار می شود. در صورت نیاز و تمایل می توانید 
از خدمات ویژه ی »دپارتمان های تخصصی فستیوارت« برای 
ثبت نام، واریز و دریافت هزینه های ارزی، ترجمه متون ادبی، 

طراحی پورتفولیو، پوستر و … استفاده کنید. 
https://instagram.com/festivart.services 

چه کسانی می توانند شرکت کنند؟
شرکت برای تمامی افراد تا ۲۵ سال آزاد است.

 لینک ها و دانلود ها: وبسایت رقابت مقاله نویسی جوانان 
Essay Contest

کتاب

فراخوان 

کاشت نهال توسط رهبر معظم انقلاب

تهــران-  حضرت آیت الله خامنــه ای رهبر معظم 
انقلاب به مناســبت روز درختکاری پیش از ظهر 
امروز )یکشــنبه( در محوطه ی دفتر رهبری نهال 

کاشتند. 

عکس : سایت رهبری


